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Ple

ACTA de la sessió Ordinària realitzada el dia 9 de gener de 2023, en aquesta casa 
consistorial.
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Marcos Eduardo Martínez Coloma

Vicesecretari Accidental
Luis Molina Jaén

-------------------
En la Ciudad de Alcoy, siendo las 09:31 horas, del día 9 de enero de 2023 se reúnen en la 
Casa Consistorial, en primera convocatoria, presididos por el Alcalde-Presidente, el señor 
Antonio Francés Pérez, los señores concejales arriba mencionados, miembros del Pleno, a 
los cuales legalmente se han convocado.

Excusa su ausencia: 
Cristian Santiago De Jesus

Da fe del acto el Vicesecretario Accidental de la Corporación, Luis Molina Jaén.

La sesión se retransmite por streaming a través del Canal “Ajuntament d’Alcoi Comunicació”, 
en YouTube

Asisten de forma telemática dos interpretes de lenguajes de signos, pertenecientes a 
FESORD.

Sr. alcalde:
Bon dia a totes i tots. Benvinguts després d’aquest període vacacional, retrobem l’activitat al 
plenari de l’Ajuntament. Iniciem la sessió.

Abierto el acto se procede al examen de los asuntos contenidos en el orden del día, 
adoptándose los acuerdos siguientes:

1. 35463/2022 SECRETARIA GENERAL 
APROVAR, SI ESCAU, ELS ESBORRANYS DE LES ACTES DE LES SESSIONS 
CELEBRADES EL DIA 01-07-2022 (ORDINÀRIA) 07-10-2022 (ORDINÀRIA) I 23-12-2022 
(EXTRAORDINÀRIA) 
Se dan cuenta de los borradores de las actas de las sesiones celebradas por el Pleno los 
días 1-07-2022 (Ordinaria), 07-10-2022 (Ordinaria) y 23-12-2022 (Extraordinaria).

El Pleno de la Corporación, por unanimidad de sus asistentes, con los votos a favor de los 
concejales de los grupos municipales SOCIALISTA (12), PARTIDO POPULAR (4), 
COMPROMÍS ALCOI (2), CIUDADANOS (1), PODEM (1), GUANYAR ALCOI (2) y VOX (1) 
y el concejal no adscrito el Sr. Marcos Eduardo Martínez Coloma (1), adopta el siguiente 
acuerdo:
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Único: Aprobar las actas de las sesiones del Pleno celebradas con fecha 1-07-2022 
(Ordinaria), 07-10-2022 (Ordinaria) y 23-12-2022 (Extraordinaria)

2. 35463/2022 SECRETARIA GENERAL 
PROTOCOL, CORRESPONDÈNCIA I DISPOSICIONS OFICIALS
Sr. alcalde:
No hi ha.

3. 34213/2022 LLICÈNCIES I OBERTURES 
APROVACIÓ PROVISIONAL DEL PROJECTE DE CONVENI DE COL·LABORACIÓ 
ENTRE L’AJUNTAMENT D’ALCOI I LA COMISSIÓ PROMOTORA DEL POLÍGON 
INDUSTRIAL COTES ALTES

APROBACIÓN PROVISIONAL DEL PROYECTO DE CONVENIO DE COLABORACIÓN 
ENTRE EL AYUNTAMIENTO DE ALCOY Y LA COMISIÓN PROMOTORA DEL 
POLÍGONO INDUSTRIAL COTES ALTES

Dada cuenta del expediente relativo a la propuesta de aprobación provisional del proyecto 
de Convenio de Colaboración entre el Ayuntamiento de Alcoy y la Comisión Promotora del 
Polígono Industrial Cotes Altes.

Visto el informe emitido por el Jefe del Departamento de Licencias y Aperturas, con fecha 
29/11/2022.

Considerando el artículo 3 de la Ley 14/2018, de 5 de junio, de gestión, modernización y 
promoción de las áreas industriales de la Comunitat Valenciana, que establece como 
objetivo el fomento de la implicación municipal y la colaboración público-privada en la 
gestión y mejora de las infraestructuras y los servicios existentes en las áreas industriales, 
así como en la implantación de nuevas dotaciones y servicios que aporten a las mismas 
mayor valor añadido.

Visto el artículo 10 de dicha ley que establece la aprobación provisional del proyecto de 
convenio de colaboración, por acuerdo del pleno del ayuntamiento, una vez alcanzado un 
acuerdo entre el Ayuntamiento de Alcoy y la comisión promotora, tras el periodo de 
negociación.
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De conformidad con la Ley 14/2018, de 5 de junio, de gestión, modernización y promoción 
de las áreas industriales de la Comunitat Valenciana; la Ley 7/1985, de 2 de abril, 
Reguladora de las Bases del Régimen Local; el Real Decreto Legislativo 781/1986, de 18 de 
abril, por el que se aprueba el Texto Refundidio de las Disposiciones Legales vigentes en 
materia de Régimen Local, la Ley 39/2015, de 1 de octubre, de Procedimiento Administrativo 
Común de las Administraciones Públicas y la Ley 40/2015, de 1 de octubre, de Régimen 
Jurídico del Sector Público.

A la vista de lo anterior y visto el dictamen favorable de la Comisión Informativa de Gestión 
Estratégica y Ciudad Inteligente, el Pleno de la Corporación, por mayoría, con los votos a 
favor de los concejales del grupo municipal SOCIALISTA (12), PARTIDO POPULAR (4), 
COMPROMÍS ALCOI (2), CIUDADANOS (1), PODEM (1) y VOX (1) y el concejal no adscrito 
el Sr. Marcos Eduardo Martínez Coloma (1), y la abstención de los concejales del grupo 
municipal GUANYAR ALCOI (2), adopta los siguientes acuerdos: 

PRIMERO. - Aprobar provisionalmente el Proyecto de Convenio de Colaboración entre el 
Ayuntamiento de Alcoy y la Comisión Promotora del Polígono Industrial Cotes Altes, con el 
siguiente texto:

«PROYECTO DE CONVENIO DE COLABORACIÓN ENTRE EL AYUNTAMIENTO DE 
ALCOY Y LA COMISIÓN PROMOTORA  DEL POLÍGONO INDUSTRIAL COTES ALTES 

PRIMERA. - Objeto

El presente Convenio de Colaboración se configura como el documento vinculante que 
regulará la relación entre la administración local y la entidad de gestión, conforme a lo 
establecido en la Ley 14/20198 y de acuerdo a la legislación aplicable. Tiene por objeto 
establecer el procedimiento de colaboración entre POLÍGONO COTES ALTES EGM y el 
Ayuntamiento de ALCOY con el fin de facilitar y promover las actuaciones necesarias de 
renovación, mejora y modernización de equipamientos e infraestructuras del área 
empresarial POLÍGONO INDUSTRIAL COTES ALTES por ambas entidades, en el marco de 
sus respectivos ámbitos de actuación. En línea de lo establecido en el artículo 48.3 de la Ley 
40/2015, de 1 de octubre, de Régimen Jurídico del Sector Público, la suscripción del 
presente Convenio se orienta a “mejorar la eficiencia de la gestión pública, facilitar la 
utilización conjunta de medios y servicios públicos, contribuir a la realización de actividades 
de utilidad pública y cumplir con la legislación de estabilidad presupuestaria y sostenibilidad 
financiera.”
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SEGUNDA. - Obligaciones del Ayuntamiento de ALCOY

1. El Ayuntamiento de ALCOY, tal y como establece a la Ley 14/2018, de 5 de junio, sobre 
gestión, modernización y promoción de las áreas industriales de la Comunidad Valenciana 
será plenamente respetuoso con el principio de asunción y cumplimiento de las 
competencias y responsabilidades de las entidades locales en materia de mantenimiento y 
conservación de las áreas industriales en función de las competencias establecidas en los 
artículos 25 y 26 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, reguladora de las Bases de Régimen Local, 
en concreto y en lo que afecta al área empresarial POLÍGONO COTES ALTES.

• Urbanismo: planeamiento, gestión, ejecución y disciplina urbanística. Conservación y 
rehabilitación de la edificación. • Alumbrado público • Medio ambiente urbano: en particular, 
parques y jardines públicos, gestión de los residuos sólidos urbanos y protección contra la 
contaminación acústica, lumínica y atmosférica en las zonas urbanas • Abastecimiento de 
agua potable a domicilio, alcantarillado y evacuación y tratamiento de aguas residuales. • 
Infraestructura viaria y otros equipamientos de su titularidad. Acceso a los núcleos de 
población y pavimentación de las vías públicas. • Policía local, protección civil, prevención y 
extinción de incendios. • Tráfico, estacionamiento de vehículos y movilidad. Transporte 
colectivo urbano.

2. El Ayuntamiento de ALCOY hará participe con carácter previo a la EGM de aquellas 
actuaciones (incluidas la elaboración de proyectos y/o la solicitud de subvenciones) y de la 
adopción de acuerdos que le afecten, entendiendo que se ha cumplido este trámite si 
transcurrido el plazo concedido la EGM no se hubiera pronunciado.

TERCERA. - Delegación de competencias por parte del Ayuntamiento de ALCOY

Tal y como se establece en el Artículo 25.3.de la Ley 7/1985, el Ayuntamiento de ALCOY 
evaluará la conveniencia de la implantación de servicios locales conforme a los principios de 
descentralización, eficiencia, estabilidad y sostenibilidad financiera. Para ello tal y como se 
establece en el Artículo 6.2 de la Ley 14/2018, el Ayuntamiento de ALCOY podrá atribuir a 
POLÍGONO COTES ALTES EGM, previo mutuo acuerdo, la gestión indirecta de 
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determinados servicios municipales que afecten al área empresarial y sean materia del 
objeto del presente Convenio, conforme a la legislación aplicable.

CUARTA. - Obligaciones de POLÍGONO COTES ALTES EGM

Las funciones que deberá realizar la EGM, respecto de la actuación denominada 
“POLÍGONO COTES ALTES”, serán las que aparecen mencionadas en el artículo 6 de sus 
Estatutos, y descritas en el correspondiente Plan de Actuación y Presupuestos presentados:

1. Colaborar con el Ayuntamiento de ALCOY, para facilitar el adecuado cumplimiento de sus 
obligaciones de conservación, mantenimiento, vigilancia, limpieza y prestación de servicios 
básicos relacionados con el área industrial.

2. Impulsar la puesta en marcha de infraestructuras, dotaciones y servicios que mejoren y 
modernicen el área industrial. En el caso de las dotaciones o servicios complementarios que 
sean asumidos por la EGM con sus propios recursos, serán adicionales a los prestados por 
el Ayuntamiento de ALCOY y, por tanto, concurrentes con estos, pero en ningún caso 
sustitutivos.

3. Velar por el adecuado uso de los elementos de la urbanización y por el cumplimiento de 
los derechos y obligaciones de las personas titulares y ocupantes de los bienes inmuebles y 
derechos adscritos al área industrial.

4. Representar y defender los intereses comunes de las personas titulares de los bienes y 
derechos integrantes del área industrial ante cualquier sujeto, organismo o autoridad 
pública, así como ante los Juzgados y Tribunales de cualquier jurisdicción, conforme a los 
acuerdos adoptados válidamente conforme a estos Estatutos y demás disposiciones 
aplicables.

5. Trasladar al Ayuntamiento de ALCOY las propuestas o quejas de los titulares de los 
bienes o derechos adscritos al área industrial, en aras a un mejor funcionamiento de sus 
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servicios e infraestructuras, dentro del ámbito de competencias de gestión que la Ley 
14/2018 establece para las Entidades de Gestión y Modernización. A estos efectos se 
nombrará a un responsable municipal que canalizará dichas quejas y propuestas.

6. Solicitar dotaciones, infraestructuras o servicios adicionales al Ayuntamiento de Alcoy en 
los términos establecidos en el artículo 20 de la Ley 14/2018. A este respecto, la EGM antes 
de proceder a acordar en la Asamblea General dicha petición podrá solicitar un Informe de 
los Servicios Económicos Municipales sobre el importe estimado de las tasas o 
contribuciones especiales que fuera necesario establecer para su prestación a los efectos 
de disponer de dicha información con carácter previo a la adopción del acuerdo.

7. Recopilar y facilitar al Ayuntamiento de ALCOY y a la Generalitat Valenciana toda la 
información que se solicite respecto del área industrial, con pleno respeto a los límites 
establecidos por la legislación sobre protección de datos y cualesquiera otras normas 
pertinentes, así como informar periódicamente al Ayuntamiento de ALCOY de las eventuales 
deficiencias que se observen en relación con el cumplimiento de los servicios municipales.

8. Facilitar periódicamente al mismo Ayuntamiento y a la Conselleria competente en materia 
de industria información detallada sobre la disponibilidad de suelo, las fórmulas de acceso a 
su uso o propiedad, así como el estado de los servicios y dotaciones disponibles en el área 
industrial, en especial de los que han determinado su clasificación en alguna de las 
categorías previstas en la Ley 14/2018 y las normas que la desarrollen.

9. Colaborar con el Ayuntamiento de ALCOY en la elaboración de los planes de movilidad 
en relación con los desplazamientos de los trabajadores, los visitantes y los usuarios, así 
como el tránsito de mercancías y comercial, de acuerdo con el art. 14 de la Ley 6/2011, de 
movilidad de la Comunitat Valenciana.

10. Colaborar con las Administraciones públicas en general respecto de las funciones 
públicas que afecten al área industrial, en especial en las actuaciones de promoción exterior 
y en la atracción de inversiones nacionales o extranjeras.
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11. Colaborar con el Ayuntamiento de ALCOY en el fomento de la implantación tanto por la 
propia EGM, como por las empresas de POLÍGONO COTES ALTES de actuaciones de 
Responsabilidad Social Empresarial, en especial de las políticas de contratación 
socialmente responsable y las políticas en materia de igualdad (en especial en la 
implantación de los Planes de Igualdad por parte de las empresas no obligadas por la 
legislación vigente). A este respecto la EGM se compromete a dar una difusión e 
información de las distinciones y reconocimientos oficiales para las buenas prácticas 
existentes en cada momento, así como el apoyo en la tramitación y/o la obtención de las 
ayudas que se convocan para su implementación (v.g. Planes de Igualdad).

Por su parte, la EGM POLÍGONO COTES ALTES, aplicará, en la medida de lo posible, las 
clausulas sociales y medioambientales, en las contrataciones realice para la correcta 
prestación de servicios que se derive de sus Planes de actuación anuales.

12. Cualquier otra, dentro de los límites de la Ley 14/2018 y que sea aprobada por los 
órganos de gobierno de la EGM, conforme a estos Estatutos, que redunde en alguno de los 
siguientes fines:

a) Mejor clasificación del área industrial, conforme al art. 30 de la Ley 14/2018. b) Mejora del 
valor de los bienes y derechos integrados en el área industrial. c) Mejor posicionamiento 
estratégico del área industrial. d) Mejora de las condiciones sociales, laborales, familiares, 
económicas de las personas que trabajan y conviven en el área industrial. e) Fomento de 
una economía circular de acciones que redunden en beneficio del medio ambiente. f) La 
cooperación, la colaboración y la integración de los sujetos relacionados con el área 
industrial. g) La dinamización del área industrial y el asesoramiento en materia de 
innovación. h) Distribuir los gastos comunes entre todos los miembros de la EGM, de 
conformidad con las normas establecidas en los presentes Estatutos y los acuerdos 
válidamente celebrados por los órganos de gobierno de la entidad. i) Dirimir las diferencias 
que pudieran surgir entre los miembros de la EGM en relación con el uso y disfrute de los 
elementos propios y comunes. j) Adoptar medidas y ejercitar, en su caso, las acciones 
correspondientes frente a los miembros de le EGM o terceras personas, para exigir el 
adecuado cumplimiento de sus obligaciones, conforme al Derecho vigente. k) Colaborar con 
el Ayuntamiento en la implementación de los planes de seguridad integral del área industrial 
y la coordinación con el plan de emergencias municipal. l) Colaborar con otras EGMs del 
municipio de ALCOY, dentro del marco legislativo establecido por la Ley 14/2018.
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QUINTA. - Plan anual de actuación

Aunque tal y como se establece en el artículo 7.2.d) de la Ley 14/2018, la comisión 
promotora de POLÍGONO COTES ALTES EGM previamente a su constitución y como 
documentación de solicitud para la misma ha presentado un Plan Inicial de Actuación que 
incluye:

• La memoria justificativa de las funciones básicas que se quieren desarrollar por la entidad, 
y los servicios, mejoras y medidas de gestión y modernización propuestas • El proyecto de 
presupuesto de los gastos necesarios para su funcionamiento, concretando las partidas para 
la realización o implantación de los servicios, actuaciones, medidas y mejoras propuestas • 
Las fuentes de financiación previstas • El período de duración de la entidad que se establece 
en 20 años, plazo máximo establecido por el art. 14 de la Ley 14/2018.

Dado que 20 años es un período de tiempo excesivamente dilatado donde se pueden 
producir modificaciones y nuevas propuestas, POLÍGONO COTES ALTES EGM se 
compromete a presentar anualmente un plan de actuación al Ayuntamiento de ALCOY. Por 
su parte, el Ayuntamiento de ALCOY se compromete a informar a POLÍGONO COTES 
ALTES EGM sobre la propuesta de presupuesto anual en lo relativo a aquellas actuaciones 
y partidas que puedan afectar al funcionamiento del área empresarial. Todo ello en aras de 
una mejor coordinación y gestión de la misma.

SEXTA. - Financiación en lo relativo a la financiación de las actuaciones objeto del presente 
Convenio:

a) Las actuaciones competencia del Ayuntamiento que no haya delegado se financiarán con 
cargo al Presupuesto Municipal anual. Para aquellas actuaciones con un componente de 
valor añadido que el Ayuntamiento pueda acometer, como puedan ser Jornadas, Cursos, 
Promoción Empresarial del municipio, actividades RSE…, la financiación provendrá 
fundamentalmente de las partidas correspondientes del Presupuesto y aquellas 
subvenciones y ayudas que se puedan solicitar y obtener.

https://sedeelectronica.alcoi.org/validacion


Ajuntament d’Alcoi

Documento firmado electrónicamente (RD 1671/2009). La autenticidad de este documento puede ser comprobada mediante 
el CSV: 14613745704502301075 en https://sedeelectronica.alcoi.org/validacion
Plaça d’Espanya, 1 – Tel. 965 53 71 00 – Fax 965 53 71 61 –  e-mail ajualcoi@alcoi.org – web 
http://www.alcoi.org

b) Para aquellas actuaciones desarrolladas en el marco de lo establecido por el artículo 6.2 
de la Ley 14/2018, en concreto, “la puesta en marcha de infraestructuras, dotaciones y 
servicios que mejoren y modernicen el área industrial. Teniendo en cuenta que “Las 
dotaciones o servicios complementarios que asuma poner en marcha la entidad de gestión y 
modernización con sus propios recursos deberán en todo caso ser adicionales de los 
prestados por el ayuntamiento y, por tanto, concurrentes con estos, pero en ningún caso 
sustitutivos”, POLÍGONO COTES ALTES EGM se financiara con cargo a los recursos 
económicos de la entidad descritos en el artículo 23 de sus Estatutos. En concreto, estarán 
integrados, al menos por las siguientes partidas:

 1. Las contribuciones obligatorias que deban realizar los integrantes de la EGM. 2. 
Las aportaciones voluntarias que realicen los integrantes de la EGM. 3. Las 
subvenciones y cualesquiera otras ayudas recibidas con cargo a los presupuestos de 
cualquiera de las Administraciones públicas. 4. Donaciones, indemnizaciones y 
cualesquiera otros tipos de ingresos de carácter dinerario o no dinerario que sea 
realizado por un tercero, en cualquiera de las formas previstas por el ordenamiento 
vigente, v.g. patrocinios. 5. Por los créditos que en su caso se concierten.

c) En el caso de que existan actuaciones en las que, siendo competencia del Ayuntamiento 
de ALCOY, previa delegación municipal, POLÍGONO COTES ALTES EGM asuma la gestión 
indirecta conforme a la legislación vigente, se valorarán e instrumentarán los medios 
económicos que se consignarán anualmente en los presupuestos, condicionándose el pago 
efectivo a la aprobación del presupuesto del año en curso y de las cuentas anuales de la 
EGM del ejercicio anterior.

SÉPTIMA. - Forma de participación del Ayuntamiento de ALCOY en los órganos de 
Gobierno de

POLÍGONO COTES ALTES EGM

1. Conforme a las prescripciones de la citada Ley 14/2018, el Ayuntamiento de ALCOY 
tendrá en los órganos de POLÍGONO COTES ALTES EGM la participación que se establece 
en sus Estatutos:
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a) En la Asamblea General (Artículo 13): Como entidad pública titular de inmuebles 
dotacionales o de dominio o uso público, situados dentro del área industrial, tendrá derecho 
a un representante, con voz, pero sin voto en la asamblea general. En todo caso, formará 
parte de la Asamblea General un representante del Ayuntamiento de ALCOY.

b) En la Junta Directiva (Artículo 17): La Junta Directiva tendrá un mínimo de cinco 
miembros y un máximo de once, debiendo ser su número, en cualquier caso, impar; a sus 
reuniones deberá ser convocado un representante del Ayuntamiento de ALCOY que, 
aunque carezca del derecho a voto, deberá ser oído.

2. Los acuerdos adoptados por la Asamblea serán remitidos en el plazo de diez días hábiles 
al Ayuntamiento que dispondrá de un mes para efectuar las alegaciones que procedan por 
motivos de legalidad previo Informe de los Servicios Jurídicos, Económicos o Técnicos. En 
el caso de efectuarse éstas la Asamblea deberá adoptar nuevo acuerdo en el que se recojan 
las alegaciones efectuadas por el Ayuntamiento en su requerimiento o en su caso justificar 
su rechazo.

3. En todo caso, el Ayuntamiento se ha de pronunciar expresamente respecto a la 
aprobación de los presupuestos y las cuentas anuales de la EGM. A tal efecto, con carácter 
previo a su aprobación, se facilitará al Ayuntamiento los acuerdos en proyecto y el acceso a 
los respectivos expedientes, con al menos, una antelación de 20 días naturales a la fecha 
prevista para su aprobación. En el caso de que el Ayuntamiento formule reclamación, 
aclaración o alegación sobre el contenido de estos expedientes, la Asamblea del EGM 
deberá resolverlos expresamente antes de su aprobación.

OCTAVA. - Comisión de seguimiento

Para la correcta coordinación, desarrollo y seguimiento de los resultados del presente 
Convenio, ambas partes acuerdan el establecimiento en el plazo máximo de 2 meses de 
una Comisión de Seguimiento que estará formada por las siguientes personas:
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• (3) personas por parte del Ayuntamiento de ALCOY: el Excmo. Sr. Alcalde (o por la 
persona en que él mismo delegue), el concejal competente en materia de industria y/o 
empresas y un funcionario o técnico municipal designado por el Pleno del Ayuntamiento. • 
(3) personas por parte de POLÍGONO COTES ALTES EGM: el/la Presidente, el/la 
Secretario/a y el /la Gerente. • (1) profesional de reconocido prestigio de carácter 
independiente.

Esta Comisión de seguimiento se reunirá de forma regular, al menos una vez cada cuatro 
meses. No obstante, también se podrá reunir a instancia de cualquiera de las entidades que 
suscriben el presente Convenio, debiendo comunicarlo a la otra parte con una antelación 
mínima de diez días, mediante escrito que contendrá el lugar, la fecha y los asuntos a tratar.

Entre sus funciones estarán:

a) El análisis y supervisión previas a la validación por parte de la Asamblea General de la 
EGM y del Pleno Municipal del Ayuntamiento de ALCOY de las actuaciones a realizar bajo 
el presente Convenio, en especial del Plan Anual de actuación y de la propuesta de 
Presupuesto Municipal Anual en lo concerniente a las partidas relacionadas con la gestión 
del área empresarial.

b) Proponer modificaciones o ampliaciones del Convenio, así como establecer los 
mecanismos que considere para un mejor funcionamiento de cara a la consecución del 
Objeto del presente Convenio.

c) La interpretación de las dudas que pudieran surgir en relación con la ejecución del 
presente Convenio.

d) Canalizar y dar traslado al Ayuntamiento de ALCOY de las propuestas o quejas de las 
personas titulares de la EMG en aras a un mejor funcionamiento de los servicios e 
infraestructuras del área industrial, dentro de las competencias de gestión de la EGM (art.6.6 
Ley 14/2018).
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e) Canalizar y dar traslado al Ayuntamiento de ALCOY de las solicitudes al Ayuntamiento de 
dotaciones, infraestructuras o servicios adicionales cuando así lo acuerde la asamblea 
general de la EGM, por al menos dos tercios de las personas titulares del área gestionada 
que representen al menos dos tercios de los coeficientes de participación. (art. 20 Ley 
14/2018). No obstante, lo anterior, tales solicitudes deberán ser formalizadas, dando registro 
de entrada al certificado que acredite la adopción del acuerdo por parte del órgano de la 
EGM competente, para realizar la petición, conforme a sus Estatutos.

f) Cualesquiera otras que se valoren convenientes por ambas partes para el correcto 
cumplimiento de este Acuerdo y de su desarrollo.

NOVENA. - Comisiones Técnicas

Asimismo, ambas partes podrán acordar, en el marco de este convenio, la creación de 
Comisiones Técnicas específicas para el estudio y asesoramiento en materias concretas 
que redunden en la mejor gestión, promoción y modernización del área industrial y en la 
implementación de servicios e infraestructuras de valor añadido. A título de ejemplo y sin 
perjuicio de una posterior ampliación, inicialmente se valora como conveniente la creación 
de una Comisión Técnica de Movilidad que posibilite la colaboración con el Ayuntamiento en 
la elaboración de los planes de movilidad en relación con los desplazamientos de los 
trabajadores y trabajadoras, los visitantes y los usuarios y usuarias, y del tránsito de 
mercancías y comercial (art 6.7 Ley 14/2018).

Así mismo se valora conveniente la creación de una Comisión Técnica de Seguridad que 
posibilite el seguimiento e implantación del Plan de Seguridad Integral de POLÍGONO 
COTES ALTES y la coordinación de actuaciones con el Ayuntamiento, Bomberos, 
Protección Civil Policía Nacional, en aras del incremento de la seguridad en el área 
empresarial.

La composición de estas comisiones técnicas será la que ambas partes determinen en el 
momento de su aprobación.
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DÉCIMA. - Extinción

De acuerdo a lo establecido en el artículo de la Ley 40/2015, de 1 de octubre, de Régimen 
Jurídico del Sector Público, serán causas de resolución del presente Convenio las 
siguientes:

1. Por el cumplimiento de las actuaciones que constituyen su objeto o por incurrir en causa 
de resolución. 2. Por resolución, siendo causas de resolución: a) El transcurso del plazo de 
vigencia del convenio sin haberse acordado la prórroga del mismo. b) El acuerdo unánime 
de todos los firmantes. c) El incumplimiento de las obligaciones y compromisos asumidos 
por parte de alguno de los firmantes. En este caso, cualquiera de las partes podrá notificar a 
la parte incumplidora un requerimiento para que cumpla en un determinado plazo con las 
obligaciones o compromisos que se consideran incumplidos. Este requerimiento será 
comunicado al responsable del mecanismo de seguimiento, vigilancia y control de la 
ejecución del convenio y a las demás partes firmantes. Si trascurrido el plazo indicado en el 
requerimiento persistiera el incumplimiento, la parte que lo dirigió notificará a las partes 
firmantes la concurrencia de la causa de resolución y se entenderá resuelto el convenio. d) 
Por decisión judicial declaratoria de la nulidad del convenio. e) Por cualquier otra causa 
distinta de las anteriores prevista en el convenio o en otras leyes.

Tanto la resolución del Convenio como la suspensión del mismo, salvo en el caso del mutuo 
acuerdo, deberán acordarse previa audiencia a la Entidad.

UNDÉCIMA. - Entrada en vigor y periodo de vigencia

El presente Convenio tendrá la misma duración que la EGM, de conformidad con el 
apartado h), 1º, del artículo 49 de la Ley 40/2015, de régimen jurídico del sector público y 
con el párrafo 1 del art. 14 de la Ley 14/2018, sobre gestión, modernización y promoción de 
las áreas industriales de la Comunidad Valenciana; sin perjuicio de la ampliación que, una 
vez cumplido el plazo previsto en los Estatutos de la EGM, se pueda producir, conforme al 
párrafo 2 del citado art. 14 de la Ley 14/2018.
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DÉCIMO SEGUNDA. - Protección de datos

Las partes manifiestan que conocen, cumplen y se someten de forma expresa a la 
legislación española en protección de datos de carácter personal, comprometiéndose a dar 
un uso debido a los datos de tal naturaleza que obtengan como consecuencia del desarrollo 
del presente convenio. Las partes adoptaran las medidas adecuadas para limitar el acceso a 
los datos personales durante la duración del presente convenio. En todo caso, ambas partes 
cuando tengan acceso a datos personales de las otras, estarán obligados a guardar secreto 
respecto a los datos que el personal de las entidades hubiera podido conocer con motivo del 
desarrollo del presente convenio.

DÉCIMO TERCERA. - Regulación

En todo lo no previsto en el presente Convenio, se estará sujeto a lo regulado en la 
normativa aplicable al efecto, en especial: • LEY 14/2018, de 5 de junio, de la Generalitat, de 
gestión, modernización y promoción de las áreas industriales de la Comunitat Valenciana. • 
La Ley 7/1985, de 2 de abril, reguladora de la Bases de Régimen Local • El Real decreto 
Legislativo 2/2004 de 5 de marzo por el que se aprueba el texto refundido de la Ley 
Reguladora de las Haciendas Locales • La Ley 40/2015, de 1 de octubre, de Régimen 
Jurídico del Sector Público • Las Bases de Ejecución del Presupuesto General de la 
Corporación

DÉCIMO CUARTA. - Régimen Jurídico

El Ayuntamiento de ALCOY y POLÍGONO COTES ALTES EGM, actuarán y se relacionarán 
en todo momento de acuerdo con los principios de buena fe y de confianza, así como se 
comprometen a resolver de manera amistosa cualquier desacuerdo que pueda surgir en el 
desarrollo del presente convenio. A este respecto las dudas o discrepancias que se planteen 
respecto de la aplicación del presente Convenio de Colaboración serán resueltas, con 
carácter previo, por los miembros de la Comisión de Seguimiento a que se refiere su 
cláusula séptima, teniendo voto de calidad para resolver, en caso de empate, el profesional 
de reconocido prestigio de carácter independiente.
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No obstante, Las cuestiones litigiosas que surjan entre las partes durante el desarrollo y 
ejecución del Convenio y que no puedan ser resueltas en la Comisión de seguimiento 
prevista en la cláusula novena, se someterán a la jurisdicción contencioso-administrativa, 
conforme a lo dispuesto en la Ley 29/1998 de 13 de julio, Reguladora de la Jurisdicción 
Contencioso Administrativa.

DISPOSICIÓN ADICIONAL

El Ayuntamiento remitirá al Registro autonómico de Entidades de Gestión y Modernización 
de áreas industriales los documentos a que se refiere el art 13 de la Ley 14/2018, de 5 de 
junio y cumplimentará los trámites establecidos en la ley a tal efecto.»

SEGUNDO.- Notificar el presente acuerdo a la Comisión Promotora del Polígono Industrial 
Cotes Altes.

4. 20468/2020 MEDI AMBIENT 
PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE L’ACORD DE PLE DE DATA 05/11/21 I APROVACIÓ 
D’UN COMPROMÍS DE CONSIGNACIÓ EN EL PRESSUPOST DEL EXERCICI 2024 PER 
AL FINANÇAMENT DEL SERVEI D’ECOPARCS GESTIONATS PEL «CONSORCIO PARA 
LA EJECUCIÓN DE LAS PREVISIONES DEL PLAN ZONAL DE RESIDUOS 7 ÁREA DE 
GESTIÓN A2» 
El Ple de l’Ajuntament d’Alcoi, en sessió celebrada el dia 05/11/2021 va acordar assumir el 
compromís de consignar en els pressupostos dels propers exercicis 2022 i 2023 l’import 
anual de 143.449,36 € destinats a sufragar el finançament del servei d’ecoparcs gestionats 
pel CONSORCIO PARA LA EJECUCIÓN DE LAS PREVISIONES DEL PLAN ZONAL DE 
RESIDUOS 7 ÁREA DE GESTIÓN A2 (Consocio Terra  en avant), i va aprovar la següent 
fase comptable:

Fase Aplicació pressupostària Núm. Operació prèvia Anualitat Import
2022 143.449,36 €AD 09240 94311 46700 920219000245

2023 143.449,36 €

Total 286.898,72 €

En data 17 de desembre de 2021, la Junta General del Consorcio Terra, en sessió ordinària, 
va acordar, entre altres qüestions, establir les aportacions extraordinàries dels Ajuntaments 
al consorci, per al finançament del servei d’ecoparcs gestionat pel consorci, durant el 
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període transitori que s'iniciaria a partir de l’1 de juliol de 2022, i per dos anualitats, pel 
següents importes per al municipi d’Alcoi:

Import trimestral Import total període 
1 juliol a 31 desembre 2022

25.398,85 € 50.797,70 €

Pel que, per la Junta de Govern Local de data 14/03/22, en la relació comptable Q/2022/7, 
es va aprovar la següent fase comptable:

Fase  Aplicació 
pressupostaria

 Núm. operació prèvia  Import

AD/ 09240 94311 46700 920220001998 92.651,66 €

En data 17/06/2021 amb número de registre d’entrada 23453, es va rebre escrit de la 
Presidenta del Consorcio Terra, comunicant que els Ajuntaments podien alliberar tots els 
recursos que tingueren destinats en els seus pressupostos per al finançament del servei 
d'ecoparcs gestionat pel consorci, durant el període transitori de 2 anys, i no haurien de fer-
se efectives les aportacions municipals aprovades per la Junta General del Consorci el 
17/12/2021.

Així mateix, mitjançant Decret de la Presidenta del Consorcio Terra, núm. 2022-0087 de 
data 28 de juliol de 2022, es va resoldre deixar sense efecte el finançament mitjançant 
aportacions municipals del servei d'ecoparcs corresponents a l'exercici 2022 acordades per 
la Junta General en data 17 de desembre de 2021.

Pel que, per la Junta de Govern Local de data 04/07/22, en la relació comptable Q/2022/23, 
es va aprovar la següent fase comptable:

Fase  Aplicació 
pressupostaria

 Núm. operació prèvia  Import

AD/ 09240 94311 46700 920220007715 50.797,70 €

Vist l’escrit de la Presidenta del Consorcio Terra, rebut en data 09/11/2022 amb número de 
registro d’entrada 42960, al que s’adjunta informe del Gerent, respecte a l’ajust de les 
aportacions dels ajuntaments per al finançament dels serveis de l'ecoparc per al període 
transitori, en el qual s'indica que el període transitori finalitza el 30 de juny de 2024 i 
s'estableix les següents aportacions per a l’Ajuntament d’Alcoi:

Municipi Import 
trimestral

Import anualitat 2023 amb 
10 % IVA

Importe 1er semestre 
2024 amb 10% IVA

Alcoi 20.534,97 € 82.139,88 € 41.069,94 €
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Vist l’acord del Ple de l’Ajuntament de 12 de juliol de 2005, pel qual s’aprovava el projecte 
d’estatuts del Consorci per a l’execució de les previsions del Pla Zonal de Residus de la 
Zona XIV -actualment Pla Zonal de Residus de la Zona 7, Àrea de Gestió A2-, i la 
incorporació de l’Ajuntament d’Alcoi al citat consorci, i la modificació d’aquest acord 
aprovada pel Ple de l’Ajuntament en data 29 de setembre de 2006.

Vist l’acord del Ple de l’Ajuntament, de 30 de març de 2015, pel qual es va aprovar la 
modificació dels estatuts del «Consorcio Terra».

Vist l’acord del Ple de l’Ajuntament, de 28 de novembre de 2016, pel qual es va aprovar la 
modificació dels estatuts del «Consorcio Terra».

Vist l’informe favorable del cap del Departament de Medi Ambient de data 14 de novembre 
de 2022.

A la vista de l’anterior així com del dictamen favorable de la Comissió Informativa de Gestió 
Estratègica i Ciutat Intel·ligent, el Ple de la Corporació, per majoria, amb els vots a favor dels 
regidors dels grups municipals SOCIALISTA (12), COMPROMÍS ALCOI (2), CIUDADANOS 
(1) i PODEM (1) i l’abstenció dels regidors dels grups municipals PARTIDO POPULAR (4), 
GUANYAR ALCOI (2) i VOX (1) i el regidor no adscrit el Sr. Marcos Eduardo Martínez 
Coloma (1), adopta els següents acords:

PRIMER.- Modificar l’acord de Ple de data 05/11/2021, minorant l’import consignat en el 
pressupost de l’exercici 2023 destinat a sufragar el finançament del servei d’ecoparcs 
gestionats pel «Consorcio Terra», en la quantitat de 61.309,48 €, passant a ser l’aportació 
per a l’esmentat exercici de 82.139,88 €.

SEGON.- Assumir el compromís de consignar en el pressupost del proper exercici 2024 
l’import de 41.069,94 €, destinat a sufragar el finançament del servei d’ecoparcs gestionats 
pel «Consorcio Terra» per al primer semestre de 2024.

TERCER.- Aprovar les següents fases comptables:

Fase Aplicació pressupostaria Núm. Operació prèvia Anualitat Import
AD/ 09240 94311 46700 920229000730 2023 61.309,48 €

AD 09240 94311 46700 920229000731 2024 41.069,94 €

TERCER.- Facultar a l’alcalde-president, Sr. Antonio Francés Pérez, o qui legalment el 
substituïsca, per a la firma de tots els documents que calguen en ordre a l’efectivitat 
d’aquest acord.

QUART.- Traslladar aquest acord al «Consorcio Terra», per al seu coneixement i efectes 
adients.
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5. 33498/2022 MEDI AMBIENT 
PROPOSTA D’APROVACIÓ DELS EMPLAÇAMENTS PER LA CELEBRACIÓ DE 
FESTES LOCALS O D’ARRELADA TRADICIÓ CULTURAL QUE PODEN USAR FOC O 
ARTEFACTES PIROTÈCNICS EN SÒL FORESTAL, FITANT O AMB UNA PROXIMITAT 
INFERIOR A 500 METRES DE TERRENY FORESTAL
En data 5 de desembre de 2022 es va certificar per la Direcció General de Cultura i 
Patrimoni de la Conselleria d'Educació, Cultura i Esport, a petició del departament de 
Transició Ecològica, la inscripció de les festes que es detallen a continuació en l'apartat 
d'altres inventaris sectorials de béns immaterials no inclosos en l'Inventari General de 
Patrimoni de la Comunitat Valenciana: 

Denominació Àmbit

Festa del Barri del Partidor Creences, rituals festius i altres pràctiques 
cerimonials   

En compliment del Decret 148/2018, de 14 de setembre del Consell, pel qual s'aproven les 
normes de seguretat en prevenció d'incendis forestals a observar en l'ús festiu-recreatiu del 
foc en sòl forestal, fitant o amb una proximitat inferior, l'Ajuntament d'Alcoi ha de sol·licitar la 
inscripció de la referida festa en el «Registre d'emplaçaments per a actes i festejos 
tradicionals que poden usar foc o artefactes pirotècnics en sòl forestal, fitant o amb una 
proximitat inferior a 500 metres de terreny forestal». 

La inclusió en el registre esmentat implica sol·licitar l'autorització de l'emplaçament a la 
Direcció Territorial de la Conselleria amb competències en prevenció d'incendis forestals, 
amb una antelació mínima de dos mesos previ a la celebració de l'acte i hauran de comptar 
amb l'aprovació en el Ple Municipal, objecte d'aquesta proposta d’acord. Així mateix, a la 
sol·licitud s'haurà d'acompanyar la cartografia de la ubicació i/o ruta on es desenvoluparà 
tipus d'esdeveniment, participants, elements i components que s'utilitzaran per al seu 
desenvolupament) i les mesures de prevenció d'incendis forestals que cal executar. 

Posteriorment i amb els emplaçaments de les festes degudament autoritzades i registrades, 
el departament responsable de cadascuna de les activitats de l’Ajuntament d’Alcoi haurà de 
presentar una declaració responsable amb un mes d'antelació a la data de realització 
efectiva de l'acte festiu, en els termes previstos en l'article 69 de la Llei 39/2015, d'1 
d'octubre de Procediment Administratiu Comú de les Administracions Públiques. 
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NORMATIVA APLICABLE 

 Decret 119/2006, de 28 de juliol, del Consell, regulador de les declaracions de festes, 
itineraris, publicacions i obres audiovisuals d'interés turístic de la Comunitat 
Valenciana. 

 Llei 4/1998, d'11 de juny, del Patrimoni Cultural Valencià. 

 DECRET 62/2011, de 20 de maig, del Consell, pel qual es regula el procediment de 
declaració i el règim de protecció dels béns de rellevància local.

 Decret 98/1995, de 16 de maig, del Govern Valencià, i pel qual s'aproven les normes 
de seguretat en prevenció d'incendis forestals a observar en l'ús festiu-recreatiu del 
foc en sòl forestal, confrontant o amb una proximitat inferior a 500 metres de terreny 
forestal. 

 Decret 148/2018, de 14 de setembre, del Consell, pel qual es modifica el Decret 
98/1995, de 16 de maig, del Govern Valencià, i pel qual s'aproven les normes de 
seguretat en prevenció d'incendis forestals a observar en l'ús festiu-recreatiu del foc 
en sòl forestal, confrontant o amb una proximitat inferior a 500 metres de terreny 
forestal (DOGV núm. 8404, de 23/10/2018). 

 Decret 21/2019, de 15 de febrer, del Consell, pel qual es modifica el Decret 
148/2018, de 14 de setembre, del Consell, pel qual es modifica el Decret 98/1995, de 
16 de maig, del Govern Valencià, i pel qual s'aproven les normes de seguretat en 
prevenció d'incendis forestals a observar en l'ús festivo-recreatiu del foc en sòl 
forestal, confrontant o amb una proximitat inferior a 500 metres de terreny forestal. 

 Llei 39/2015, d'1 d'octubre, de Procediment Administratiu Comú de les 
Administracions Públiques. 

Vista la documentació que consta a l’expedient així com l’informe emés per la Tècnic de 
Medi Ambient de data 15 de desembre de 2022 de la festa que s’ha de inscriure al citat 
registre d’emplaçaments.
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Vist l’informe favorable del cap del Departament de Medi Ambient de data 15 de desembre 
de 2022. Vist tot allò exposat així com el dictamen favorable de la Comissió Informativa de 
Gestió Estratègica i Ciutat Intel·ligent, el Ple de la Corporació, per unanimitat dels seus 
assistents, amb els vots a favor dels regidors dels grups municipals SOCIALISTA (12), 
PARTIDO POPULAR (4), COMPROMÍS ALCOI (2), CIUDADANOS (1), PODEM (1),  
GUANYAR ALCOI (2) i VOX (1) i el regidor no adscrit el Sr. Marcos Eduardo Martínez 
Coloma (1), adopta els següents acords:

PRIMER.- Tramitar la sol·licitud a la Direcció Territorial de la Conselleria amb competències 
en prevenció d'incendis forestals, per al registre d’emplaçaments de les festes locals de 
tradició cultural que usen foc en sol forestal, fitant o amb una proximitat inferior a 500 metres 
de terreny forestal les quals es relacionen a continuació: 

Denominació Emplaçament

 Festa del Barri del Partidor  Solar del carrer de Sant Rafel 

SEGON.- Facultar a l'alcalde president, Sr. Antonio Francés Pérez, o qui legalment el 
substituïsca, per a la signatura de tots els documents que calguen amb la intenció de 
l'efectivitat d'aquest acord. 

6. 36974/2022 SERVEIS SOCIALS 
APROVACIÓ DEL PLA ESTRATÈGIC ZONAL DELS SERVEIS SOCIALS D’ALCOI 
(2023/2026)
Segons recull el Títol III de la Llei 3/2019, de 18 de febrer, de serveis socials inclusius, i en el 
Decret 34/2021, de 26 de febrer, de regulació del mapa de serveis socials, tots dos de la 
Comunitat Valenciana, la planificació del Sistema Públic Valencià de Serveis Socials es 
desenvoluparà a través de plans estratègics d'àmbit autonòmic i zonal.

I són les entitats locals, en el seu àmbit competencial, les que han de desenvolupar la 
planificació efectuada per la Conselleria.
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Plans que defineix a l’article 44 com “l'eina dinàmica de referència que fixa les línies 
estratègiques, els fins i les actuacions necessàries per al compliment dels objectius del 
Sistema Públic Valencià de Serveis Socials, regulats en l'article 8 d'aquesta llei, amb la 
finalitat d'aconseguir la màxima eficàcia i eficiència del seu funcionament.

La Llei 7/1985 estableix com a competència pròpia dels municipis l’«Avaluació i informació 
de situacions de necessitat social i l'atenció immediata a persones en situació o risc 
d'exclusió social» (article 25.2 e) i com a competència delegable per les Comunitats 
Autònomes o l'Estat a aquests, la “prestació dels serveis socials” (article 27.3 c). Per la seua 
part, la Llei 8/2010 estableix com a competències dels municipis la prestació dels serveis 
socials (article 33 k).

La Llei 9/2013, a l’article 42 estableix que la planificació del Sistema Públic Valencià de 
Servies Socials es desenvoluparà a través de plans estratègics d'àmbit autonòmic i zonal. I 
són les entitats locals, en el seu àmbit competencial, les que han de desenvolupar la 
planificació efectuada per la conselleria.

Plans que defineix a l’article 44 com “l'eina dinàmica de referència que fixa les línies 
estratègiques, els fins i les actuacions necessàries per al compliment dels objectius del 
Sistema Públic Valencià de Serveis Socials, regulats en l'article 8 d'aquesta llei, amb la 
finalitat d'aconseguir la màxima eficàcia i eficiència del seu funcionament”. I també en aquest 
article determina el contingut mínim d'aquests.

I ja a l’article 47 fa referència al plans estratègics de caràcter zonal, identificant aquests com 
els elaborats per les entitats local, respectant els mecanismes de coordinació 
interadministrativa, les propostes i el contingut mínim del Pla estratègic de serveis socials de 
la Comunitat Valenciana. 

El Decret 34/2021, estableix a la Disposició Transitòria Cinquena, respecte als Plans 
estratègics de caràcter zonal, el termini d'elaboració aquests, «abans de vint-i-un mesos des 
de l’entrada en vigor d’aquest decret», es a dir, abans del dia 16 de gener de 2023, així con 
l’òrgan encarregat d’aprovar-los és el «ple de l’entitat local corresponent, amb la validació 
prèvia de la direcció territorial competent en matèria de serveis socials» .

Com també ho recull la Instrucció sobre els Plans estratègics de caràcter zonal «el 
document finalitzat del Pla Estratègic Zonal haurà de ser sotmés a aprovació dels respectius 
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plens municipals de la corporació o corporacions integrants de la zona, i remetre's, dins del 
termini i en la forma escaient, perquè en prenga coneixement i registre, a la Direcció General 
del IVAFIQ».

Vist l’informe jurídic, l’informe de la tècnica de igualtat i l’informe de la Cap del departament 
de Serveis Socials.

Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa de Serveis Sociosanitaris, el Ple de la 
Corporació, per majoria, amb els vots a favor dels regidors dels grups municipals 
SOCIALISTA (12), PARTIDO POPULAR (4), COMPROMÍS ALCOI (2), CIUDADANOS (1) i 
VOX (1), i l’abstenció dels regidors dels grups municipals PODEM (1) i GUANYAR ALCOI 
(2) i el regidor no adscrit el Sr. Marcos Eduardo Martínez Coloma (1), adopta el següent 
acord:

Primer.- Aprovar el Pla estratègic zonal dels Serveis Socials d’Alcoi 2023-2026

7. 35463/2022 SECRETARIA GENERAL 
DONAR COMPTE DE LES RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA DES DE LA NÚMERO 6363 
FINS A LA NÚMERO 7251 DEL PERÍODE 2022
De conformidad con el artículo 42 del vigente Reglamento de Organización, Funcionamiento 
y Régimen Jurídico de las Entidades Locales, se da cuenta a la Corporación de todas las 
resoluciones de la Alcaldía adoptadas durante las siguientes fechas:

 Del 24 de noviembre de 2022, núm. 6363, al 27 de diciembre de 2022, núm. 7251.

El Pleno de la Corporación queda enterado.

8. 170/2023 GRUP MUNICIPAL VOX ALCOY 
PREGUNTES PREC SOBRE LES OBRES DE LA PLAÇA RAMON I CAJAL, PLAÇETA 
CREU ROJA I CARRERS ZONA SANT FRANCESC
Sr. Abad:
Gracias Sr. Alcalde. Bienvenidos a todos los presentes a la sala del salón de plenos i a los 
que nos siguen desde casa.

El Sr. Abad, portavoz de grupo municipal VOX, lee las siguientes preguntas:

“Vecinos de las zonas nos han transmitido sus quejas por algunos desperfectos o fallos de 
acabado en la obra, tanto en las zonas mencionadas como en calle Sant Maure, calle Santa 
Rita y la calle El Tap.
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Por lo que realizamos las siguientes preguntas,

 ¿Se supervisaron las obras por el departamento responsable durante la ejecución de 
la obra?”

Sr. Jordi V. Martínez:
Bon dia, moltes gràcies. Sí, es va supervisar per la direcció d’obra que es va fer des del 
departament d’IGS.

Sr. Abad:
“

 ¿Se detectaron desperfectos o fallos de acabado durante la ejecución de la obra?”

Sr. Jordi V. Martínez:
Sí, en alguns carrers transversals de Sant Francesc es van trobar bassals, es van comunicar 
a l’empresa i es van reparar. Durant aquest procés, durant alguns mesos després, sí que hi 
ha hagut desperfectes en els pilons que s’han anat canviant.

Sr. Abad:
“

En caso afirmativo,
 ¿Cuál fue su valoración técnica, clasificación y subsanación al respecto?

 ¿Se realizó informe técnico al respecto?”

Sr. Jordi V. Martínez:
A veure, l’informe tècnic estarà en l’expedient, en l’acta de recepció de l’obra definitiu és 
quan, si hi ha alguna…, si s’ha inclòs algun document, està en l’acta de recepció.

Sr. Abad:
Entiendo que se ha hecho el informe, entonces no realizo el resto de preguntas de «en caso 
negativo».

“
A la finalización de la obra,

 ¿Se supervisó por el departamento responsable el acabado y finalización de las 
obras?”

Sr. Jordi V. Martínez:
Sí, sí, com li deia, quan es fa l’acta de recepció és quan ha d'estar tota l’obra en condicions 
per a recepcionar-la per part de l’ajuntament.

Sr. Abad:
Entiendo que durante el año de garantía se han..., 

Sr. Jordi V. Martínez:
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També.

Sr. Abad:
Realizado todas las intervenciones necesarias. Bien, pues realizo el siguiente ruego:

El Sr. Abad, portavoz del grupo municipal VOX, lee el siguiente ruego:

“Primero.- Se realice un informe técnico sobre las zonas mencionadas, detectando 
irregularidades, desperfectos o fallos de acabado.

Segundo.- Programar un calendario de actuaciones, priorizando por las zonas donde 
continúe vigente el plazo de garantía y subsanarlos.”

Sr. Jordi V. Martínez:
Bé, en el primer punt seria un poc congruent, no?, que es fera un informe tècnic sobre zones 
que en teoria estan, perquè sí que estan ací. I en el segon, sí que podem fer un repàs o un 
calendari d’actuacions si hi haguera algunes zones. És cert el que va dir dels pilons. En les 
últimes setmanes vam tindre algun problema més, es van trencar, i sí que mirarem per veure 
si amb algun termini de garantia podria solucionar-se.

Sr. Abad:
Entiendo que el segundo punto si que lo van a tener en cuenta y...

Sr. Jordi V. Martínez:
Sí.

Sr. Abad:
Y lo van a..., Vale. 

9. 170/2023 GRUP MUNICIPAL VOX ALCOY 
PREGUNTES PREC SOBRE EL PÀRQUING DEL CARRER LA MIRACULOSA
Sr. Abad:
Gracias Sr. Alcalde.

El Sr. Abad, portavoz del grupo municipal VOX, lee las siguientes preguntas:

“Hemos revisado el proyecto y se nos cuestionan una serie de dudas e inquietudes que nos 
hacen replantearnos el proyecto del parking en la calle La Miraculosa, por lo que realizamos 
las siguientes preguntas,

 ¿Qué criterio se ha seguido para la distribución del parking?”

Sr. Jordi V. Martínez:
A veure, els criteris han sigut en el mínim cost possible i el màxim nombre de places per a 
poder aparcar. 
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Sr. Abad:
“

 ¿Por qué se realiza la entrada y salida al parking por la misma puerta o zona de 
acceso?”

Sr. Jordi V. Martínez:
Sí, el projecte sí que té una senyalització horitzontal que reforçarà una vertical per fer 
l’entrada i eixida, perquè és la millor zona que es va veure en el projecte per a…, per a 
poder entrar, però sí que estarà senyalitzada.

Sr. Abad:
Yo entiendo que la señalización de dentro del parking se va a realizar también.

Sr. Jordi V. Martínez:
Sí.

Sr. Abad:
Tanto vertical como...

Sr. Jordi V. Martínez:
Sí, como horizontal. Criterios técnicos 

Sr. Abad:
Perfecto y

“
 ¿Por qué motivo se utilizan tres tipos diferentes de pavimentación?”

Sr. Jordi V. Martínez:
A veure, eh!, el que és la pavimentació de tot el pàrquing, depén un poc de la zona i de 
l’espai on estiga. Aleshores ací s’han utilitzat dins de…, en criteris tècnics, dins del que són 
la pavimentació, tant el quitrà com el tema de l’accés per a què siga el més econòmic 
possible, d’acord? Després vosté fa una qüestió sobre el tema del trànsit dels usuaris. Ho 
dic per què ve relacionat amb això. Com és un aparcament provisional, tampoc s’espera que 
hi haja un trànsit important de persones i, per tant, intentarem fer-ho el més econòmic 
possible i que no s'haja de posar el tema de les voreres.

Sr. Abad:
Luego, por el tema de los dispositivos para que no se golpeen los muros y paredes o vallas 
metálicas.

Sr. Jordi V. Martínez:
No, per la disposició dels mateixos murs, en teoria no té i a les tanques no posarem topalls 
perquè no està previst que es generen aquests problemes. De totes maneres, si veiem que 
es necessita en alguna zona es farà.
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Sr. Abad:
“

 ¿Creen adecuada, las nueve zonas verdes  que reducen la creación de mas plazas?”

Sr. Jordi V. Martínez:
Bé, són els que estan en l’espai. Hem intentat maximitzar el tema de les places 
d’aparcament, però tampoc anàvem a llevar res que fora imprescindible. 

Sr. Abad:
“

 ¿Han contemplado otra posibilidad a la hora de colocar vegetación?”

Sr. Jordi V. Martínez:
No.

Sr. Abad:
“

 ¿Será artificial o vegetal?”

Sr. Jordi V. Martínez:
No.

Sr. Abad:
“

 ¿Será vegetación vegetal o artificial?”

Sr. Jordi V. Martínez:
No, serà natural.

Sr. Abad:
“

 ¿Qué mantenimiento se realizara sobre el parking?”

Sr. Jordi V. Martínez:
A veure, una vegada que tenim un pàrquing, com en els altres. Fem el manteniment ordinari 
en entrar dins de les zones, tant de neteja com de manteniment d'espais, de neteja de 
vegetació o de qualsevol desperfecte que es puga produir per part del departament d’IGS.

Sr. Abad:
Vale, pues realizo el ruego.

El Sr. Abad, portavoz del grupo municipal VOX, lee el siguiente ruego:

“
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 Que se revise y estudie la posible modificación de la zona de aparcamiento 
proyectada para aumentar las plazas de estacionamiento y mejorar su 
funcionalidad.”

Sr. Jordi V. Martínez:
Bé, jo entenc que, una vegada redactat el projecte i licitat i si no m’equivoque adjudicat, és 
difícil tornar a projectar això. Sí que buscarem, si haguera alguna possibilitat més de poder 
fer alguna intervenció que millorara la zona en el mateix desenvolupament de l’obra, ho 
faríem així.

Sr. Abad:
Vale, por muchas gracias y supongo que más adelante pues intentaremos mejorar si hay 
desperfectos o lo que sea. Muchas gracias.

10. 170/2023 GRUP MUNICIPAL VOX ALCOY 
PREC PER LA COL·LOCACIÓ DE CONTENIDORS PER A DONAR TAPS DE PLÀSTIC
Sr. Abad:
Gracias Sr. Alcalde.

El Sr. Abad, portavoz del grupo municipal VOX, lee el siguiente ruego:

“En muchos ayuntamientos se han colocado contenedores metálicos en forma de corazón 
para que los vecinos puedan entregar los tapones de plástico que vayan a tirar, con los que 
se recaudarán fondos para causas solidarias.

Se trata de una iniciativa de llamativos recipientes que colocados en zonas referentes de la 
ciudad y que fueran visibles para concienciar a la población que cuyo objetivo es facilitar que 
los vecinos puedan recoger los tapones de plástico que sirven a las organizaciones para 
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recaudar dinero, con fines benéficos, especialmente para la investigación de enfermedades 
raras.

Con estos contenedores se pretende facilitar que los vecinos tengan puntos cercanos, 
visibles y de referencia donde poder depositar los tapones, que están fabricados con 
materiales más duros que el resto de residuos de plástico.

Por lo que realizamos el siguiente ruego,

 Que la Concejalía de Transición Ecológica, estudie y tramite la viabilidad de la 
implantación de estos contenedores metálicos con forma de corazón, para la 
recogida solidaria de tapones de plástico en la Ciudad de Alcoy.”

Sr. Silvestre:
Sí, bon dia, gràcies, Sr. alcalde. Salutacions als companys i companyes de la Corporació i a 
tota la gent que ens segueix per xarxes socials. 
Bé, a veure. Jo el que li demanaria és que en el prec, deixar sols que «s’estudie», «estudie 
la viabilitat» i no «tramite», per a poder-li’l acceptar. Però no per res, sinó perquè és una 
qüestió que no tenim gens clara. Per què hi ha moltes associacions, entitats i fins i tot, jo 
crec que, recordar fins al mateix mercat de Sant Roc, que estan gestionant aquests taps i 
estan aconseguint, per ells mateixos, tota una sèrie de recursos a través de convenis i 
ajudes en empreses concretes. Aleshores, llevar-los aquestes oportunitats, igual seria un 
poc complicat. I a més a més pensem també en els problemes de vandalisme, per què ja 
saps tu que quan posem alguna cosa que té cert valor en el carrer tenim problemes. Per 
això li demane jo que retire això de «tramite» i faça el prec en «estudie» i anem a estudiar 
eixa viabilitat i veure de quina manera. Per què potser, podíem eixos contenidors col·locar-
los, però en zones tancades, és a dir, que es pogueren quedar després tancades i així 
també es facilitaria, d’acord?

Sr. Abad:
Si, entiendo y sabemos que se está realizando esta recogida de tapones tanto en el 
ayuntamiento como en otros centros y es una cuestión de sumar, de poner más habitáculos 
de este tipo para que los ciudadanos que están en la calle, tanto en parques y jardines, que 
también puedan participar, si que es verdad que si hay que modificar el ruego para, para 
que se acepte y se estudie la viabilidad, pues rehago el ruego y solamente dejaremos que 
se estudie la viabilidad de la implantación de estos, de estos contenedores, porque si que es 
cierto pues que en polideportivos seria viable porque al estar cerrados y estar más 
controlados pues no habría tanto vandalismo, como usted ha hecho referencia. Muchas 
gracias.

Sr. Silvestre:
D’acord, perquè amb eixa modificació li acceptem el prec.

11. 37598/2022 GRUP MUNICIPAL POPULAR 
PREGUNTES I PREC SOBRE EL PRESSUPOST MUNICIPAL PER A 2023
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Sra. Payá:
Gracias Alcalde y buenos días a toda la Corporación y a las personas que nos siguen en on-
line.

La Sra. Payá, concejal del grupo municipal PARTIDO POPULAR, lee las siguientes 
preguntas:

“Según el artículo 168 sel Real Decreto Legislativo 2/2004, de 5 de marzo, por el que se 
aprueba el texto refundido de la Ley Reguladora de las Haciendas Locales: 

el presidente de la entidad, o sea, el Alcalde, formará el presupuesto general y lo 
remitirá, informado por la Intervención y con los anexos y documentación 
complementaria, al Pleno de la corporación antes del día 15 de octubre para su 
aprobación, enmienda o devolución. 

Hoy, celebramos el primer Pleno del año sin tener noticias sobre el presupuesto de 2023. 
Por todo ello, formulamos las siguientes 

PREGUNTAS

En el Pleno de 2 de diciembre, la Concejal Sra. Moltó afirmó que el Ayuntamiento tendría el 
borrador del presupuesto a principios de 2023.

 Con el objetivo de precisar una fecha, hacemos la siguiente pregunta. ¿Cuándo tiene 
previsto el Gobierno remitir el borrador del Presupuesto Municipal de 2023 al Pleno?”

Sra. Moltó:
Hola, buenos días, y bueno, en este sentido yo me remitiría a la respuesta que ofrecí ya en 
la comisión el lunes pasado, pero por si no la han podido ver, a propuesta, en este caso, 
creo que fue una pregunta del grupo municipal de Guanyar, les comenté que estaría dentro 
del primer trimestre.

Sra. Payá:
“El Gobierno Municipal se comprometió, obligado por Ley, a aprobar el presupuesto de 2023 
con un superávit suficiente para compensar el déficit que resultó de la liquidación del 
presupuesto de 2021 y que asciende a cerca de 2 millones de euros, tras haber recortado 
medio millón de euros en 2022. Puesto que los impuestos y tasas para 2023 no se han 
incrementado, este superávit el solo puede conseguirse por la vía de los recortes.

Al respecto preguntamos:

 ¿Qué gastos tienen previsto recortar en el presupuesto de 2023?”

Sra. Moltó:
Bueno, yo creo que en este sentido están haciendo valoraciones de algo que no tienen y 
creo que cuando tengan el documento sobre la mesa, podrán hacer valoraciones y lo que 
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hace falta es reducir gasto o no, pero si que le dejo una anotación, y es que en un 
presupuesto se alimenta tanto de gastos como de ingresos, y en este sentido, ya que usted 
habla del dinero que se ha podido, durante el año pasado, que se quedó ahí, ese medio 
millón de euros, yo también le recordaría, entres esos ingresos que no estaban 
presupuestados, los más de 10 millones de euros que han llegado a este ayuntamiento vía 
subvenciones, quiero decir, un presupuesto se nutre de gastos y de ingresos, y en una 
situación difícil no solo se trata de recortar, también se trata de conseguir los máximos 
ingresos posibles para la población. 

Sra. Payá:
Paso a leer el ruego.

La Sra. Payá, concejal del grupo municipal PARTIDO POPULAR, lee el siguiente ruego:

“RUEGO

Que el Gobierno Municipal remita cuanto antes el borrador del Presupuesto Municipal de 
2023, informado por intervención y junto a los documentos y anexos pertinentes, a toda la 
Corporación Municipal para su análisis, enmienda y/o aprobación.”

Sra. Moltó:
Bueno, pues a la vista de la respuesta que le he ofrecido, yo creo que se acepta el ruego.

Sra. Payá:
Bueno, a medida que vayamos avanzando en 2023 y sigamos sin tener presupuesto vamos, 
vamos a seguir preguntando por él, porque los alcoyanos tienen derecho a conocer como se 
va a gastar el dinero del Ayuntamiento y cual es su situación económica, y nos…, a nosotros 
lo que nos preocupa realmente es que la señora Moltó, concejal de Hacienda, no sepa lo 
que significa un remanente de tesorería negativo, no sepa que supone un déficit, porque así 
como ustedes en 2013, al remanente de tesorería positivo de 2 millones y medio le llamaban 
“superávit”, además secando pecho, por supuesto, con el mismo criterio al remanente de 
tesorería negativo de 2021, pues es un déficit. Lo que no puede ser es que según ustedes, 
cuando el remanente de tesorería es positivo, es superávit, y cuando es negativo no es 
déficit, y esto es que, esto muestra dos cosas, un total desconocimiento de la concejal de 
Hacienda, y/o un intento desesperado de ocultar a los alcoyanos la verdadera situación 
económica del Ayuntamiento, por lo tanto es un déficit que obliga por ley a recortar en 2 
millones de euros los gastos del próximo presupuesto, de ahí el recorte de medio millón que 
ya se aplicó, que tuvimos que aplicar al presupuesto del 2022, entre las partidas de ese 
recorte, habían 100.000 euros de la aportación que debería de hacer el Ayuntamiento al 
Bono Consumo. Sigue insistiendo sin concretar el tercer trimestre, a pesar de todo esto, a 
pesar de la…, de los 10 millones que habla, que habla de subvenciones y a pesar de los 
casi 3 millones de euros por la expropiación de terrenos de la…, que se le reclama a la 
Universidad Politécnica de Valencia, ¿tan mal está la cosa, Sra. Moltó, que, que ni el apunte 
contable de la UPV salvaría las cuentas? Estamos avanzando hasta el mes de mayo y…, 
que es mes de elecciones, y cada vez que pasa, los alcoyanos siguen sin conocer como se 
va a gestionar el dinero público y el alcance de la precaria situación económica del 
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Ayuntamiento, y mientras tanto no hay gestión, no hay dinero, no hay inversiones y no hay 
futuro para la ciudad. 

Sra. Moltó:
Mire Sra. Payá, a mi lo que me resulta preocupante es que precisamente usted trate de dar 
lecciones de como se tiene que gestionar una ciudad cuando yo le recuerdo que ustedes, ni 
siquiera en los momentos de mayor dificultad, de este Ayuntamiento, y de esta población, 
ustedes no han sido capaces de presentar ninguna propuesta al presupuesto, de dar ningún 
apoyo al presupuesto, es más, han tratado de impedir que lleguen subvenciones a esta 
localidad, subvenciones que estamos hablando, de las subvenciones más numerosas que 
se han recibido en los últimos años, estamos hablando de que solo este año más de 10 
millones de euros. Ustedes, igual que auguran ahora, todos estos malos augurios que nos 
han podido exponer en el pleno, también auguraban que no íbamos a tener presupuesto, 
que no íbamos a poder hacer préstamos, que no iban a llegar subvenciones de Europa a 
nuestra localidad, esos han sido sus augurios, mire, hemos aprobado presupuesto, hemos 
hecho préstamo, hemos conseguido no solo subvenciones para nuestra localidad, sino las 
más cuantiosas de los últimos años, y a mí lo que me preocupa es que usted no sepa 
distinguir lo que es el resultado del remanente, porque el resultado es el que mide durante el 
ejercicio presupuestario, es decir, el año pasado, si realmente, esos gastos que hemos 
presupuestado no han sido suficientes para nutrirse de los ingresos que también 
presupuestamos, y ahí hemos terminado con superávit. Es cierto, hemos tenido un 
remanente negativo, pero es que el remanente tiene en cuenta otras situaciones, tiene en 
cuenta las situaciones urbanísticas que generó el Partido Popular y que le están costando 
millonadas a este Ayuntamiento, entonces yo, le recordaré constantemente, cuando usted 
hable del remanente, que es el remanente y que es el resultado, independientemente de 
que a mi me hable de ignorancia, yo le seguiré insistiendo en recordarle los conceptos de 
cada cuestión, porque creo que la ignorancia no la tiene precisamente esta concejal.

12. 37598/2022 GRUP MUNICIPAL POPULAR 
PREGUNTES SOBRE L'INFORME DE LOCALITZACIÓ DE BORSES DE SÒL 
INDUSTRIAL
Sra. Lirio María García:
Si, gracias buenos días.

La Sra. Lirio María García, concejal del grupo municipal PARTIDO POPULAR, lee las 
siguientes preguntas:

“PREGUNTAS

Centrándonos en la superficie identificada en el estudio como susceptible de albergar 
espacios con vocación industrial denominada zona B:

 ¿Ha identificado el Gobierno a los propietarios de la zona B?”
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Sr. Jordi V. Martínez:
No.

Sra. Lirio María García:
 ¿Cuando va a realizarse la identificación de los propietarios?

Sr. Jordi V. Martínez:
Pues primero yo creo que tenemos que saber lo que vamos a hacer allí y de hecho 
mantuvimos una reunión esta semana para, que después viene una pregunta que también 
hacen ustedes, para concertar una reunión con la Conselleria, para ver cual es la estrategia 
conjunta. 

Sra. Lirio María García:
“En cuanto a las acciones a realizar con Consellería:

 ¿Ha informado el Gobierno a Consellería?”

Entiendo que todavía no.

Sr. Jordi V. Martínez:
Como le he dicho, la semana pasada mantuvimos una reunión, tanto con la Cámara y con 
otros empresarios, para solicitar una reunión a la consellera y me imagino que en breve, 
esta semana, sabremos que día nos dan.

Sra. Lirio María García:
“En cuanto a las acciones a realizar:

 ¿Sabe el Gobierno cuál es el instrumento urbanístico adecuado para avanzar en el 
desarrollo de la futura área industrial?”

Sr. Jordi V. Martínez:
No, como le he dicho, yo creo que aquí tenemos que, que ser sobretodo…, avanzar poco a 
poco en esto, en el sentido de que tampoco sabemos que vamos a hacer, ¿no?, entonces, 
saber si es un instrumento urbanístico A o B, creo que ahora no es lo importante, sino ver 
que predisposición hay en la Conselleria, como podemos trabajar conjuntamente estos 
temas y una vez sepamos el objetivo final, utilizar los instrumentos que tengamos, tanto a 
nivel local como a nivel autonómico.

Sra. Lirio María García:
“

 ¿Con quien/es ha consultado el Gobierno el instrumento urbanístico a utilizar 
paralelo al desarrollo del PGOU?”

¿Se ha hecho alguna gestión?

Sr. Jordi V. Martínez:
Se lo acabo de explicar.
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Sra. Lirio María García:
Ya.

Sr. Jordi V. Martínez:
Si.

Sra. Lirio María García:
Vale.

13. 37598/2022 GRUP MUNICIPAL POPULAR 
PREGUNTES SOBRE L'ACCÉS AL POLÍGON SANTIAGO PAYÁ
La Sra. Lirio María García, concejal del grupo municipal PARTIDO POPULAR, lee las 
siguientes preguntas:

“PREGUNTAS

Sobre las gestiones con el propietario de los terrenos:
 ¿Cómo interpreta el Gobierno el contenido del documento de 2 de diciembre de 2022 

por el que se autoriza el acceso para las obras?”

Sr. alcalde:
No sé si…, se sentia mal.

Sr. Jordi V. Martínez:
Si, bueno, esta ahora viéndose en el departamento correspondiente de Contratación para 
ver si tiene validez para…, como nos pide las obras, la disponibilidad de terrenos, poderlo, 
poderlo incorporar al expediente. 

Sra. Lirio María García:
“

 ¿Considera el Gobierno que con este documento está solucionado el problema de 
propiedad de los terrenos?”

Sr. Jordi V. Martínez:
Pues hasta que no tengamos esa decisión.

Sra. Lirio María García:
“

 ¿Considera el Gobierno...”, bueno si seguimos con el documento no tiene sentido . 

“
 ¿El Gobierno va a continuar las negociaciones con el propietario de los terrenos con 

el objetivo de conseguir la cesión o la expropiación?”

Sr. Jordi V. Martínez:
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Si, al final estos terrenos, bien de una manera o de otra, al final tendrán que ser propiedad 
pública, ¿no?, y por tanto tenemos que seguir tanto negociando o al final tomando la 
decisión que sea más oportuna. 

Sra. Lirio María García:
“Sobre los trámites a realizar

 ¿Ha iniciado el Gobierno el expediente de contratación de las obras a realizar?”

Sr. Jordi V. Martínez:
No, como le he dicho antes, hasta que no tengamos la disponibilidad de terrenos no se 
puede iniciar dicho expediente. 

Sra. Lirio María García:
“Sobre la financiación:

 ¿Con qué presupuesto cuenta el Gobierno para la realización de las obras?”

Sr. Jordi V. Martínez:
De entrada, como es una obra plurianual, hay una consignación en las partidas 
presupuestarias para iniciar la obra. A partir de ahí, las negociaciones que se tengan con 
Conselleria o con el IVACE serán las que nos dirán que importe tenemos que reservar de si 
se tuvieran que reservar de recursos propios.

Sra. Lirio María García:
“

 ¿Ha contactado ya el Gobierno con IVACE y/o Consellería, para este tema de la 
financiación?

Sr. Jordi V. Martínez:
Si.

Sra. Lirio María García:
“

 ¿Cuál ha sido el resultado?”

Sr. Jordi V. Martínez:
Pues estamos viendo de que manera, una vez tengamos licitada la obra, podemos acordar 
de que manera se va a financiar la misma. 

Sra. Lirio María García:
En cuanto al contacto con Diputación,

 ¿Ha contactado también para el tema de la financiación, el Gobierno?“

Sr. Jordi V. Martínez:
De momento no. 

Sra. Lirio María García:
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 ¿Cuando piensa hacerlo?

Sr. Jordi V. Martínez:
Cuando tengamos la disponibilidad de terrenos.

14. 37598/2022 GRUP MUNICIPAL POPULAR 
PREGUNTES I PREC SOBRE LA PEATONALIZACIÓ
Sr. Ruiz:
Gràcies, Sr. alcalde. Bon dia, companys. Bon dia a totes les persones que estan seguint-nos 
a través d’internet.

El Sr. Ruiz, portaveu del grup municipal PARTIDO POPULAR, llig les següents preguntes:

“El 26 de gener de l’any passat, de 2022, es va celebrar la primera i única reunió, fins ara, 
de la comissió de seguiment de la peatonalització del Centre. El Govern local va anunciar, 
aleshores, canvis en l'ordenança per tal de corregir algunes disfuncions que s’havien 
detectat durant els primers mesos d'implantació de la peatonalització.

Al respecte, formulem les següents 

PREGUNTES

 Quins canvis concrets té previst plantejar?

  Quan té previst proposar a la comissió de seguiment i al Ple els canvis en eixa 
ordenança?

Sr. Jordi V. Martínez:
Bé, d’entrada, el que sí que anem a fer és canviar l’ordenança, tal com diu la normativa de 
baixes emissions. Sí que hem vist que hi ha qüestions que s’haurien d’incorporar a eixa 
nova ordenança. Durant aquests mesos hem vist probablement l’eliminació d’alguns…, 
d’alguns permisos, que hem vist que no tenen utilitat. També alguna qüestió més 
d’incorporació de noves zones que han sigut demanades pels mateixos veïns. Però, jo crec 
que el que hem de fer, una vegada que tenim ja un esborrany d’eixa nova ordenança de 
zona de baixes emissions és traslladar-la conjunta a la de la Corporació, a les persones que 
van estar en aquell procés, perquè hi facen les valoracions oportunes.

Sr. Ruiz:
Podria precisar quins són els permisos que no estan funcionant segons es pensava?

Sr. Jordi V. Martínez:
Bé, no soc jo el que ho he de dir, ho hem de dir entre tots. Però un dels que hem vist que no 
funcionava…, si recorden hi havia en les eixides dels garatges dels propietaris, dels 
residents, se'ls marcava un circuit per a eixir. Al final hem vist que no està afectant de 
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manera exagerada a la circulació o a la mateixa afectació de la zona de baixes emissions i, 
per tant, era una de les qüestions que es plantejava eliminar.

Sr. Ruiz:
D’acord. Formulem el següent prec.

El Sr. Ruiz, portaveu del grup municipal PARTIDO POPULAR, llig el següent prec:

“PREC

Que, prèvia convocatòria de la comissió de seguiment de l'Ordenança de Peatonalització, 
s'introduïsquen modificacions en l'ordenança per tal: 

a) Que els veïns del Centre que no estan empadronats a la ciutat i tenen propietats en 
el barri puguen obtindre eixe permís per tal d’accedir a l'àrea peatonal.

b) Ampliar l'horari de càrrega i descàrrega, ja que l’actual limitació genera dificultats tant 
als distribuïdors com als negocis que són abastits per aquests.

c) Permetre l'accés a l'àrea de peatonalització als vehicles associats a un certificat de 
mobilitat reduïda per a facilitar l'accés a les places d'estacionament que estan 
reservades a eixe tipus de persones.

d) Modificar la disposició transitòria segons la qual el carrer de Sant Nicolau hauria 
d'haver-se tancat al trànsit en gener de 2022.”

Sr. Jordi V. Martínez:
Bé, crec que quedava pendent la pregunta de quan tenim previst …, que voldrien fer-la al 
llarg del mes de gener.
Sobre els precs, si el que estem intentant és tornar a obrir un poc un debat tant els grups 
polítics com els veïns i la societat, sobre el tema de la zona de baixes emissions i si podem 
fer alguns canvis, no li diré que sí a uns o que a altres no. Del prec que fa vosté, no?, per 
exemple, jo li diria que jo crec que tenim, més o menys, des del govern clar, és que els veïns 
del centre que no estén empadronados en la ciudad y tengan propiedades en el barrio, 
puedan obtener…, les qüestions són evidents. La gent ha d’estar empadronada al centre i 
ha d’estar empadronada a la nostra ciutat per a tindre els drets que tenen els altres, no? Jo 
entenc que mal servei li faríem a aquesta ciutat si damunt anem permetent que hi haja gent 
que s’empadrone fora per a pagar els impostos, fora de la nostra ciutat i damunt li donem les 
prebendes de tindre un habitatge a Alcoi. 
Sobre el tema d’horaris de càrregues i descàrregues, com li deia, jo crec que estem oberts a 
la negociació. Tampoc hem tingut queixes alarmants, perquè fins a les queixes alarmants 
del començament hem anat resolent-les puntualment amb els propietaris d’eixos comerços 
les qüestions, i sobre les altres dos estem estudiant-les encara. Però al llarg del mes de 
gener voldrien convocar eixa, eixa…, com ens obliga, no?, la llei, eixa nova ordenança de 
zona de baixes emissions que siguem partícips per tots els qui estem ací.

Sr. Ruiz:
D’acord, aprofitarem, per tant, eixa convocatòria de comissió de seguiment i eixe debat que 
s’obrirà per tal de transformar l’actual ordenança en eixa ordenança de zones de baixes 
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emissions per tal de plantejar algunes alternatives i sí que aprofite per a aclarir alguna 
qüestió respecte al que comentava vosté.
La filosofia de l’ordenança és evident, que des del primer moment està buscant que la gent 
s’empadrone en el centre. Però és veritat que quan apliquem aquest tipus de normatives hi 
ha casuístiques molt particulars que per desgràcia, en aquest cas, no són menors. Perquè hi 
ha molta gent que ha hagut de marxar fora de la nostra ciutat a treballar i a empadronar-se 
en els llocs habituals de residència. Que només té com a única propietat, en la ciutat, una 
propietat en el centre. I eixes persones que ja han hagut de marxar fora per falta 
d’oportunitats o perquè han hagut de buscar la seua activitat professional fora i queden 
sense l'oportunitat de poder accedir i poder beneficiar-se del fet de tindre una propietat en el 
centre. I són molts casos i ja ho vam dir en el seu moment que ens ho han manifestat, 
perquè és veritat que l’objectiu és no afavorir a qui té en el centre una segona residència, i 
ací podem obrir un debat i podem estar fins i tot d’acord amb eixe plantejament. Perquè el 
que volem és que la gent s’empadrone i visca al centre, però hem de tindre en compte que 
hi ha altres particularitats que, per desgràcia, no són tan poques com voldríem. Hem d’obrir 
la nostra mirada i veure que si per una part volem tindre un efecte, hem de veure també 
quines són les conseqüències no desitjades de prendre eixe tipus de mesures, no? I 
sobretot, també de cara al fet que la gent puga complir l’ordenança. Entenem que és 
important modificar eixa transitòria respecte al carrer Sant Nicolau, per tal que l’ajuntament 
no siga el primer a incomplir l’ordenança i que tinga l’autoritat moral per a exigir els veïns 
que s’ajusten a allò que l’Ajuntament d’Alcoi els demana, per tal de millorar la convivència i 
la vida en el centre. 

Sr. Jordi V. Martínez:
Sí, molt breu. Per a aclarir un poc la qüestió, les persones que ho han sol·licitat, en eixe cas 
que vosté parla, que tenen una propietat en el centre de la ciutat i que han demanat 
puntualment un accés no han tingut cap negativa per part de l’ajuntament. Vull dir, jo crec 
que és una solució l'empadronament. També li diré una cosa, vosté està parlant-me d’un cas 
i jo li’n puc comptar un altre. La persona que viu a Gormaig, que té un habitatge al centre i 
que està empadronada a Cocentaina, empadrona’t a Alcoi! És tan simple com empadronar-
te a Alcoi i pagaràs el mateix. Probablement, hi ha gent que s’empadrona en determinades 
poblacions perquè, per exemple, pel que jo sé o no sé sí…, hi ha algun tipus d’impost que és 
més barat en altres zones que en Alcoi, malgrat tot, no, no a aquest cas, l’immoble ací, no? 
Per tant, jo crec que ací no…, durant aquest…, vora de 2 anys que portem, no hi ha hagut 
cap cas que hi haja un problema greu d’una persona que no hi haja pogut accedir al centre 
perquè estan tota mena de permisos per a, per a poder-ho fer, de totes maneres. Jo crec, 
com déiem abans, que en el període que obrim ara, tenim una oportunitat per a modificar el 
que estiga malament i per a millorar el que estiga bé.

15. 37876/2022 GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS ALCOI 
PREGUNTES PREC FCC ABONAMENT DESPERFECTES CONTENIDORS
Sr. Ivorra:
Gràcies, Sr. alcalde. Bon dia, companys de Corporació.

El Sr. Ivorra, portaveu del grup municipal COMPROMÍS ALCOI, llig les següents preguntes:
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«El contracte de la neteja de Residus Sòlids Urbans d’Alcoi, inclou, no sols la neteja en si 
mateixa, també el manteniment dels contenidors, papereres, neteja d’aquestes, reposició del 
material vell o en mal estat.

Som conscients que les actituds incíviques provoquen que, aquest mobiliari urbà destinat als 
residus, necessite un manteniment major, fins i tot a vegades, una reposició. Tot i això, els 
alcoians i alcoianes, paguen per tindre un servei eficient i que complisca amb tots els punts 
del seu contracte. 

La crema de contenidors a diversos carrers de la ciutat ha provocat, no sols la necessitat de 
reposar-los, també la necessitat de reparar els desperfectes que aquesta crema ha deixat a 
l’asfalt i altres elements comunitaris, a més a més, aquesta reparació està inclosa a 
l’assegurança que ha de tindre l’empresa, conforme especifica el contracte. És per això que 
preguntem:

PREGUNTA

 Quina valoració s’ha fet de tots els desperfectes que varen provocar els contenidors 
cremats?

 Se li ha reclamat ja a FCC que abone aquesta reparació?

 En cas negatiu. Perquè no?»

Sr. Silvestre:
Sí, bon dia, de nou. Bé, el primer que voldria dir-li és que en l’exposició de motius que han 
fet, els dos primers paràgrafs, semblen…, estem totalment d’acord. Però clar, en el tercer, 
vosté parla que en el contracte s’especifica concretament açò i això no és veritat. És a dir, 
en el prec de condicions que van proposar a l’ajuntament i que va acceptar l’empresa, parla 
de què la responsabilitat civil és derivada dels danys produïts pels contenidors a efectes del 
servei. És a dir, per avaria, mal estat de conservació, desplaçament dels mateixos perquè 
els frens estan mal fets, la falta de guies, efectes meteorològics adversos, tot açò anirà a 
càrrec de l’adjudicatari. Per tant, en el cas de la crema de contenidors, són actes vandàlics i 
no podem fer responsables a l’empresa. L’empresa, evidentment, té una assegurança, que 
crec que són de fins a 6 milions d’euros, però per al desenvolupament de les seues 
activitats, doncs, quina valoració s’ha fet dels desperfectes que van provocar els contenidors 
cremats? Cap. Se li ha reclamat a Fomento que abone aquesta reclamació? No se li ha 
reclamat perquè…, ells, evidentment, el que sí que fan és reposar l'illa, en tots els 
contenidors, les guies, etc., etc., d’acord? Aleshores, no és responsabilitat de l’empresa. 
Evidentment, hi ha casos puntuals, com vosté parla, d’alguns contenidors que estan 
cremats, i que han afectat les façanes, i que, d’alguna manera, la comunitat, haurà reclamat 
i es farà el procés judicial o de reclamació que siguen, per part del segur, de la pròpia 
comunitat, bé a nosaltres o bé a l’empresa, i a partir d'ací un jutge redimirà i dirà qui és el 
responsable. 
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Sr. Ruiz:
Fem el següent prec:

El Sr. Ruiz, portaveu del grup municipal PARTIDO POPULAR, llig el següent prec:

«PREC

Que l’Ajuntament d’Alcoi li reclame a l’empresa Fomento, l’abonament de la reparació dels 
desperfectes ocasionats per la crema dels contenidors, i per tant a través de l’assegurança, 
abans que finalitze l’actual contracte.»

Sr. Silvestre:
Sí, torne a repetir-li que no li acceptem el prec, perquè després de consultar-ho amb els 
tècnics i amb els serveis jurídics, ens indiquen que Fomento no és la responsable de les 
afeccions a les comunitats quan és un acte vandàlic, perquè els responsables són aquells 
que fan els actes vandàlics, per tant, no li podem reclamar res, Ull!, que no estiga doncs en 
les seues responsabilitats i que figura al contracte que és pel desenvolupament de les seues 
activitats.

Sr. Ruiz:
Aleshores, quan es crema algun vehicle, el responsable és l’Ajuntament, haurà de pagar 
l’Ajuntament. Quan es crema alguna façana haurà de pagar l’Ajuntament, quina és la 
responsabilitat que tenen? Quan se li va plantejar l’assegurança a l’empresa, era per a evitar 
tots aquests tipus de coses, a més a més, per exemple, li recorde que quan es van cremar 
els contenidors del País Valencià, van tindre una afectació a banda dels fanals que tenen el 
marbre per a seure’s, estan deteriorats i cal canviar-los. Cal modificar-ho, això hauria de 
formar part de l’assegurança, ja que ens van posar uns contenidors de plàstic que sabem 
que tenen una perillositat més gran respecte els que teníem anteriorment de ferro, que es 
podrien cremar i que podrien portar-nos més problemes. En l’assegurança havia d'estar 
inclosa, aleshores si no el que estem fent és tindre més problemes en l’ajuntament d’Alcoi i 
haver de pagar més diners davant dels problemes i els actes vandàlics que estan fent-se, 
produint-se.

Sr. Silvestre:
A veure, li ho torne a repetir i li ho intente explicar altra vegada. De nou, vostés estan dient 
que l’Ajuntament és responsable i això ho haurà de redimir un jutge. No, no, és que siga així, 
és que ho hem consultat amb els serveis jurídics perquè l’Ajuntament és el responsable que 
uns vàndals li boten foc i es creme. S'haurà de veure fins a quin punt, perquè no està fent-se 
així. I, per part de l’empresa, en el prec de condicions, queda prou clar el que vosté diu, que 
està conforme, específica el contracte i està en una empresa. I això és mentida, no ho 
especifica el contracte. Li exigeix una responsabilitat civil derivada de la seua activitat, o del 
mal manteniment dels contenidors, que suposa la seua activitat. Tu no pots posar ací, que 
es faça responsable de què es cremen els contenidors o que posen allí un artefacte 
explosiu, és a dir, que al final, tu no pots fer-te responsable, de totes les coses que puguen 
passar dintre d’un contenidor. Hauràs d'explicar, hauràs de fer-te responsable d’activitats 
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concretes. Vinga, així estava en el contracte i així és com està fent-se, i de fet si hi ha 
alguna reclamació, a través dels serveis jurídics, es tramita i es fa, però ja li estic dient jo 
que tampoc l’Ajuntament és responsable al 100% de tots els actes vandàlics que es 
produïsquen en aquesta ciutat, perquè si no apanyats aniríem.

16. 37881/2022 GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS ALCOI 
PREGUNTES DEFENSA DEL VALENCIÀ
El grup municipal COMPROMÍS ALCOI presenta les següents preguntes:

«A la moció de Compromís sobre la defensa del valencià aprovada en febrer de 2020 els 
punts d’acord eren:

1. Instar a la Generalitat Valenciana l’inici dels tràmits per a la redacció d’una nova llei 
que puga garantir la igualtat real d’ambdues llengües al nostre territori (atenent les 
recomanacions del Consell d’Europa, i garantint un ús i aprenentatge real del 
valencià).

2. Que l’Ajuntament demane a les altres administracions públiques, de l’àmbit 
lingüístic català,  que tota la documentació que li siga tramesa estiga redactada també 
en valencià, tal com indica el Reglament Municipal per a la Promoció de l'Ús del 
Valencià al Municipi d’Alcoi.

3.- Que l’ajuntament d’Alcoi, agafe com a seues les recomanacions del Consell 
d’Europa, per garantir l’ús del valencià a l’administració pública, exigint un 
coneixement del valencià adequadament a la funció que es vaja a treballar a 
l’Ajuntament, és a dir, demanar els requisits lingüístics als seus/es funcionaris/es. Per 
tant demanem que en les bases de convocatòria per a l’accés a càrrecs, ocupacions i 
funcions municipals que estiguen incloses dins de la Relació de Llocs de Treball per 
als quals siga preceptiu el coneixement del valencià, l’Ajuntament d’Alcoi establisca el 
coneixement del valencià com a requisit per a l’accés.

4.- Que l’ajuntament d’Alcoi, seguint la línia marcada pel Consell d’Europa, faça real la 
igualtat lingüística mitjançant la utilització del valencià a totes les publicacions i 
comunicacions, tant internes com externes.

Així doncs preguntem:

PREGUNTA

 Quins han estat els passos realitzats per la regidoria per instar a la Generalitat 
Valenciana l’inici dels tràmits per a la redacció d’una nova llei?

 S’ha sol·licitat a les altres administracions públiques, de l’àmbit lingüístic català, que 
tota la documentació que li siga tramesa estiga redactada també en valencià?
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 S’ha aplicat en les bases de convocatòria per a l’accés a càrrecs, ocupacions i 
funcions municipals que estiguen incloses dins de la Relació de Llocs de Treball per 
als quals siga preceptiu el coneixement del valencià, l’Ajuntament d’Alcoi establisca 
el coneixement del valencià com a requisit per a l’accés?

 S’ha demanat la utilització del valencià a totes les publicacions i comunicacions, tant 
internes com externes en què participa l’Ajuntament?»

El Sr. Ivorra, portaveu del grup municipal COMPROMÍS ALCOI, llig les preguntes.

Sr. Llopis:
Moltes gràcies, Sr. alcalde. Molt bon dia, a totes i a tots i bon any per a totes i a tots. 
A la primera i segona pregunta dir-li que per part de la regidora de Política Lingüística no 
s’ha donat cap pas i no s’ha donat cap pas perquè habitualment quan prenen qualsevol 
acord o demanem instar a altres entitats o administracions, el que fem és que des de la 
Secretaria de l’Ajuntament traslladem l’acord que hem aplegat. Aleshores es va enviar a 
aquestes entitats o a aquestes administracions aquests acords. 
A la tercera, cal dir que des del departament de Personal s’ha elaborat un document que 
aprova un requisit lingüístic per a accedir a les noves places tant internes com externes, que 
s’ofereixen a l’administració municipal alcoiana. Segons els nivells administratius, és a dir, 
grup E, D, C1, C2, B, A2 i A1, s’exigeix un nivell de valencià com a requisit indispensable per 
a poder-se presentar.
I a l'última pregunta que vosté fa, dir que sí, que sí que s’està utilitzant el valencià en totes 
les publicacions i comunicacions. En general, les publicacions municipals, sobretot, de 
Cultura, Educació, Esports, solen ser en valencià, donat també de què en moltes altres, 
molts altres departaments com puga ser Turisme o altres regidories. Moltes vegades el que 
volen és que transcendisquen les publicacions i es fan algunes vegades publicacions en 
castellà, també en valencià, no?, conjuntament. Aleshores si s’entén també per 
comunicacions municipals tota la publicitat institucional, falques o anuncis que es fan en 
premsa i cartelleria de campanyes, cal dir que la immensa majoria de vegades es fa en 
valencià. Sí que és veritat que en alguna ocasió es fa en castellà i vostés ens ho recorden, 
però la immensa majoria de vegades, i així ho sol·licitem a tots els departaments i ho 
reclamem a tots els departaments, ho solem fer en valencià.

17. 37878/2022 GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS ALCOI 
PREGUNTES PREC 5É JUTJAT
Sr. Ivorra:
Gràcies, Sr. alcalde:

El Sr. Ivorra, portaveu del grup municipal COMPROMÍS ALCOI, llig les següents preguntes:

«A la moció de Compromís convertida en moció institucional per la creació del 5é jutjat a la 
ciutat, aprovada en novembre de 2021, el punt d’acord era:
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PRIMER.- Que l'Ajuntament d’Alcoi  inste a la Conselleria de Justícia i al Govern de la 
Generalitat, a donar suport i que aquests insten igualment al Govern d'Espanya per a 
la creació del 5é jutjat per al partit judicial d’Alcoi.

Aleshores fem les següents preguntes:

PREGUNTA

 Quins han estat els passos realitzats per la regidoria per instar a la Conselleria l’inici 
dels tràmits per a la creació d’aquest 5é jutjat?»

Sra. Zamorano:
Bé, com es fa sempre, i com demanava el prec, després de la declaració institucional es va 
traslladar l’acord de plenari a la Conselleria de Justícia el 9 de l'11, de l’any passat. 

Sr. Ivorra:
«

 Quina resposta?»

Sra. Zamorano:
No hem obtés cap de resposta.

Sr. Ivorra:
«

 Quins són els passos a seguir per la regidoria en compliment d’aquesta declaració 
institucional a partir d’ara?»

Sra. Zamorano:
A veure, això ho enllace també un poc amb el prec, perquè com vosté sap no és una 
competència que siga de l’Ajuntament d’Alcoi. Estem parlant d’un terme, d’un partit judicial, 
que engloba molts altres municipis, que en tot cas tampoc són competents. El competent és 
el Ministeri, per tant, enllaçant-ho amb el prec que demana que intente accelerar els tràmits 
per a obtindre el 5é jutjat, com si depenguera d’un tràmit administratiu obtindre’l. 
No podem acceptar-li eixe prec segons està estructurat sinó que ens consta i així ho fem 
sempre que estiga en les nostres mans i continuarem fent-ho amb la reivindicació d’eixe 
jutjat. Eixa reivindicació, a més d’una necessitat que té aquest partit judicial és la de 
consolidar el cost funcionarial que hi ha, sobretot pel que fa a jutges i secretaris judicials. 
Eixe, jo crec que és el problema prioritari que tenim a aquest partit judicial. L’alternança i la 
dilatació, precisament per eixa causa dels processos. Ens consta que l’alcalde s’ha reunit…, 
quan es reuneix en la consellera li ho transmet, i que ho saben, però tampoc, la reassignació 
d’efectius i tampoc…, i l’ampliació de jutjats, tampoc és una competència de la Generalitat. 
La competència la té l'àmbit estatal i nosaltres…, l’únic que podem fer i el que estem fent és 
reivindicar eixa necessitat cada vegada i en les instàncies que podem fer-ho.

Sr. Ivorra:
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Llig el prec i si vols ara et comente.

El Sr. Ivorra, portaveu del grup municipal COMPROMÍS ALCOI, llig el següent prec:

«PREC

 Demanem a la regidoria intente accelerar els tràmits per a obtindre aquest necessitat 
5é Jutjat a Alcoi»

És el prec.

Sra. Zamorano:
Bé, la regidora i aquest govern jo crec que es compromet a continuar reivindicant aquesta 
necessitat i l’altra que li he comentat, però no depén d’un tràmit administratiu ni que puguem 
nosaltres fer perquè s’acomplisca, en eixe cas no li puc acceptar el prec, el prec així. Però 
entenc la necessitat, entenc la reivindicació i clar, com no potser d’una altra manera, estem 
al costat de…, bé, dels professionals que treballen al jutjat i de la seua petició, que donem 
suport.

Sr. Ivorra:
Entenc el que comenta la regidora, però llig el titular d’una notícia: “La Comunitat Valenciana 
compta amb 10 nous jutjats, en València, Alzira, Sueca, Alacant, Elx, Llíria, Sagunt i Nules, 
jutjats de violència de gènere, jutjats del social, jutjats…”. S’han creat i és la consellera, 
Gabriela Bravo, qui ha fet públic els nous jutjats. Hi ha hagut la voluntat, jo crec que la 
voluntat d’aquest plenari quan vam aprovar aquesta moció de forma institucional, era que el 
govern, tots, tots els ací presents, amb la nostra capacitat de poder influir en la Generalitat 
Valenciana i la vostra amb la capacitat de poder influir directament en la consellera. Una 
necessitat, perdó, una necessitat important i molt gran que tenen…, el departament, la 
qüestió jurídica en la nostra ciutat. Com bé sabrà per la seua qüestió professional, el jutjat, 1 
i el 2 han tingut problemes últimament d’estar tancats perquè hi havia falta de professionals. 
És una qüestió que va allargant-se i va deteriorant la qüestió jurídica del nostre poble, de la 
partida judicial d’Alcoi, i és una necessitat imperiosa que té la nostra ciutat, els nostres 
conciutadans, i és una necessitat que ha de traslladar-se des del ple de l’ajuntament i hem 
de fer força. Si han pogut ciutats com Alzira, Sueca, Alacant, Elx, Llíria, Sagunt, Nules, 
València, aconseguir eixos 10 jutjats, perquè Alcoi no pot aconseguir aquest 5é jutjat?  
Aconseguir aquesta qüestió ja de magistrats, perquè puguen tindre la categoria de 
magistrats els jutges que venen a la nostra ciutat, és una necessitat que tenim. Torne a 
estendre-li la mà perquè puguem treballar conjuntament per a forçar, en les Corts 
Valencianes, que la consellera puga acceptar aquest 5é jutjat a Alcoi, i fins i tot plantejar-se 
la necessitat de, si és possible, unir les partides judicials d’Alcoi i Ibi. De la forma que siga 
perquè puguem tindre més capacitat i més pes específic davant de l’estat, en l'àmbit de 
l’estat espanyol, perquè el ministre ens puga donar…, el Consell General del Poder Judicial 
ens done, més, més autonomia judicial, perdó.

Sra. Zamorano:
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Li torne a dir que la voluntat d’aquest govern i jo no crec que siga només d’aquest govern, 
sinó d’aquest plenari i de tot el partit judicial, és solucionar, per una vegada, un problema 
que anem patint, no d’ara, si no de fa dècades. 
El tema és que dins de les competències i les possibilitats que tenim de fer-ho, més enllà de 
la reivindicació constant, no hi ha un tràmit administratiu pel qual, que és el que vosté 
demana en el prec, que s’acceleren els tràmits. Vull dir, al final és una reivindicació que hem 
de ser constants i hem de ser ferms en aquesta reivindicació, però més enllà no hi ha cap 
tràmit ni tampoc ho hauran fet els partits judicials que vosté ha comentat. Si no que al final, 
m’imagine també, que serà una qüestió de números i que els números hauran, al final, donat 
que faça un altre jutjat, ací ja no són…, ja no…, la necessitat imperiosa ja no és el 5é jutjat, 
que també, sinó el que vosté comentava, és l'estabilitat de la plantilla. 
El que necessitem per damunt de tot i donar un poc d’agilitat a tots els processos que tenim, 
moltes vegades, bastants anys per falta de personal i en això estarem, jo crec que d’acord 
tot el plenari en continuar reivindicant-ho.

18. 37879/2022 GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS ALCOI 
PREGUNTES PREC  COMUNITATS ENERGÈTIQUES LOCALS
Sra. Guillem:
Gràcies, Sr. alcalde. Bon dia, a totes i tots.
Bé, sobre les diferents mocions aprovades sobre les tarifes elèctriques i la moció conjunta 
sobre la pobresa energètica, tenim…, bé, fem les següents:

«PREGUNTES

 Quines han estat els expedients tramitats de  bonificacions fiscals per la transició 
energètica amb rebaixes de l’IBI i de l’ICIO per a empreses i particulars en el 2022?»

Sr. Segura:
Sí, gràcies, Sr. vicealcalde. 
Bon dia, a totes i a tots. Bé, no tenim les dades desagregades del 2022. Tinc les dades dels 
últims quatre anys. Les sol·licituds d’instal·lacions fotovoltaiques des del 2019 al 2022 han 
sigut de 203 i les sol·licituds de bonificacions tributàries 178, no tots els particulars i totes les 
empreses demanen la bonificació fiscal en aquest cas. Sí que puc dir-li que en l’any 2022 
s’ha demanat 120 sol·licituds d’instal·lacions fotovoltaiques. 

Sra. Guillem:
«

 Quants han estat els expedients favorables de bonificacions fiscals per la transició 
energètica amb rebaixes de l’IBI i de l’ICIO per a empreses i particulars en el 2022?»

Sr. Segura:
Com li he comentat, no tinc la dada desagregada, sí que tenim 178 sol·licituds de 
bonificacions fiscals, entre 2019 i 2022. Els expedients finalitzats i concedits són 24, 
expedients en tràmit són 154 dels quals eixos 154, 128 estan en tràmit perquè falta aportar 
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documentació pel particular o empresari, expedients pendents d’informes interns són 18 i 
expedients en resolució en tràmit són 8, que aquests són més imminents. 

Sra. Guillem:
«

 En quin punt es troba la creació d’una comunitat energètica local amb entitats 
públiques i empreses del polígon de Cotes Baixes que ens va comentar el regidor al 
ple de juliol de 2000?»

Bé, següent.

Sr. Segura:
Sí, en el cas de la comunitat energètica local de Cotes Baixes, podríem dir que està en 
stand-by, buscant nous integrants. Té una massa…, necessitem una massa crítica per a…,  
es necessita una massa crítica per a començar la comunitat energètica local. Hi havia molt 
poc integrants, i el que va passar és que a setembre del 2022, l’Institut Cotes Baixes es va 
retirar de la iniciativa, perquè la Conselleria no el va autoritzar a formar part de la comunitat 
energètica local. Açò és perquè la Conselleria va traure un pla específic de generació 
d’energia fotovoltaica per als centres educatius. Per altra banda, sí que dir-li que des de juliol 
del 2022 estem treballant en la creació d’una comunitat energètica local en el polígon de 
Cotes Altes, en aquest cas, purament industrial, i aquesta sí que pareix que va endavant i 
que està a punt de formalitzar-se legalment, inicialment amb 5 integrants o membres.

Sra. Guillem:
Com veig que m’ha respost més o menys la que hi havia davant, formularé el prec.

La Sra. Guillem, regidora del grup municipal COMPROMÍS ALCOI, llig el següent prec:

«PREC

 Sol·licitem a la regidoria que demane a la Conselleria de Transició Energètica els 
canvis necessaris per a possibilitar la instal·lació de plaques fotovoltaiques a edificis 
del centre sota les exigències que des del punt de vista del patrimoni siguen adients.

 Sol·licitem a la regidoria que accelere la modificació de normatives municipals 
necessàries  per a possibilitar la instal·lació de plaques fotovoltaiques a edificis del 
centre.»

Sr. Segura:
Bé, realment no li he contestat açò, perquè açò és una altra pregunta diferent de la de les 
comunitats energètiques locals. Si està preguntant-me per les instal·lacions al centre, on és 
BIC, primer m’agradaria aclarir que segons la normativa, aquestes instal·lacions en el centre 
en la zona BIC, han de tindre una llicència urbanística i que són autoritzades per la 
Conselleria. Tenint açò en compte, es van fer una sèrie de gestions a la Conselleria, a la que 
vosté està referint-se en la pregunta. Es va acordar que es demanarien per a aquest tipus 
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d’instal·lacions en la zona centre, que les plaques s’instal·laren de forma coplanar a les 
teulades, que foren de color negre i que els marcs foren també del mateix color, de color 
negre. Amb aquests requisits, en principi, la Conselleria sí que acceptaria la instal·lació de 
plaques fotovoltaiques a la zona centre, a la zona BIC. Pel que respecta al prec, com li he 
comentat no li l’acceptaré pel que li he comentat, no…, considerem, no s’han fet canvis en la 
llei, però sí que considerem que s’ha fet el treball oportú. Perquè s’han consensuat uns 
requisits amb la Conselleria per a la instal·lació de plaques fotovoltaiques en aquesta zona 
de la ciutat. Respecte de la segona part del prec en la que vosté demana canvis normatius 
en l'àmbit municipal, com li he comentat, no tenim competències municipals i, per tant, no hi 
ha normatives a modificar. Aquest tipus d’instal·lacions que tenen afeccions patrimonials, les 
autoritza Conselleria d'acord amb una normativa que és supramunicipal, en l'àmbit de la 
Comunitat Valenciana i que és el decret 14/2020, de 7 d’agost, del Consell, de ”Medidas 
para acelerar la implantación de instalaciones para el aprovechamiento de las energías 
renovables por la emergencia climática y la necesidad urgente de reactivación económica”.

Sra. Guillem:
Gràcies. Bé, ara com ara, la creació d’energia renovable és una urgència, és per això que 
nosaltres sempre serem més d’abans les teulades que de la serra, no? Vostés declaren que 
amb les teulades no hi ha prou i, jo voldria fer ací uns càlculs, que no els he fet jo, els han fet 
dues empreses alcoianes sobre instal·lacions que ja hi existeixen. Hi ha una edat mitjana, té 
un consum de 250-300 quilowatts al mes, una instal·lació de plaques de 200 metres 
quadrats, es produeix més de 5 kilowatts al mes. Si els dividim entre uns 20 pisos, tenim 250 
quilowatts, i això si parlem de les teulades de les cases, parlem de les naus industrials, una 
mitjana de 900 m², tindríem una potència mitjana de 160 quilowatts que ens dona 20.000 
quilowatts anuals, 20 megawatts/hora. I ara parlem de les superfícies públiques, col·legis, 
instituts, poliesportius, biblioteques, universitats, hospitals, tenim moltes, moltes teulades 
que podem aprofitar. Els beneficis de les instal·lacions menudes són diversos, un no genera 
cap impacte ambiental, no empra terrenys fins ara utilitzats per a altres usos: agricultura, oci, 
la serra, etc. Les plaques són una capa extra d’aïllament a les teulades, tant en hivern com 
en estiu, és energia descentralitzada, no necessita ser transportada, es genera tot just allà 
on es consumirà, i com que no ha de ser transportada, es minimitzen les pèrdues i 
augmenta la qualitat de la xarxa en estabilitzar el voltatge de la zona. És per això que 
esperem, no?, que sempre estiguem i lluitem a favor de l’energia renovable i demanen a 
aquelles Conselleries, aquells òrgans superiors a nosaltres que ens faciliten, el més 
possible, perquè qualsevol persona puga accedir a aquesta energia.

Sr. Segura:
Bé, doncs he de dir-li que no sé d’on ha tret vosté eixos números, no? Podríem seure i 
detingudament analitzar-los, jo no tinc cap problema, no li'ls posaré en dubte. Sí que he de 
dir-li que nosaltres considerem que els dos models són necessaris, el model en les 
teuladetes particulars, el model de teulades en zones industrials, en centres educatius. De 
fet, li acabe de comentar que la Conselleria té un pla per a centres educatius. Però, a veure, 
el MITECO, ja li vaig contestar el mes passat, al seu company de corporació, ha fet uns 
estudis sobre generació possible en energia a aquests tipus de teulades particulars, 
empreses, etc., i calcula que podria ser d’1 giga watt, no? Molt lluny, en els pròxims 8 anys, 
molt lluny dels 6 giga watt que té com a objectiu la Comunitat Valenciana, d’acord? I molt 
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lluny dels 14 giga watt que vostés diuen que es poden assolir o aconseguir en aquest tipus 
d’instal·lacions. Jo crec que vostés tenen un problema amb la llei 14/2020. Sincerament, i 
per bé, el més lògic i el més coherent és que vostés s’adrecen als seus companys de partit, 
al Consell, que van aprovar aquesta llei, que van votar a favor, i allí els proposen tots els 
canvis que vostés consideren pertinents.

19. 37883/2022 GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS ALCOI 
PREGUNTES FREQÜÈNCIES TREN ALCOI-XÀTIVA
El grup municipal COMPROMÍS ALCOI presenta les següents preguntes:

«Hem trobat que a les comunicacions ferroviàries Alcoi-Xàtiva hi ha una progressiva 
disminució dels horaris per a viatjar, quedant actualment dos serveis.

Aquesta infraestructura és necessària per a les nostres comarques, i el progressiu 
deteriorament del servei està provocant la perduda d’usuaris. Si estem a favor d’una 
transició ecològica real, els transports públics han de ser de qualitat.

Per altra banda, a la nostra moció presentada al ple de febrer, en defensa de la línia Alcoi-
Xàtiva, reclamàvem: 

 Augment de les freqüències, sobretot al matí, ja que entre setmana els 
desplaçaments a València per gran part de la població d’aquestes comarques és 
necessari, i tenim un tren parat a Xàtiva des de les 10h fins les 13,20h que ix cap a 
Alcoi, i entenem que podria estar donant servei a la línia en lloc d’estar parat.

Igualment al prec de juliol vàrem sol·licitar:
 Demanem al govern, realitze les accions pertinents en compliment dels acords de la 

moció aprovada en febrer.

 Demanem al govern, realitze les accions pertinents amb Renfe per augmentar 
aquesta freqüència, almenys un més al matí i altre de vesprada a última hora.

 Demanem al govern, realitze les gestions necessàries a la mancomunitat perquè des 
d'aquesta institució, igualment des dels municipis afectats, realitzen aquesta petició a 
l’operadora de la línia.

Per aquesta raó formulem la següent pregunta:

PREGUNTA

 Quines són les accions que ha realitzat el govern per a realitzar el compliment dels 
acords d’aquesta moció i el prec?

 En quin punt es troben aquest tràmits? Quin és el resultat?»
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Sr. Ivorra:
Gràcies, Sr. alcalde. Passe a llegir directament les preguntes:

El Sr. Ivorra, portaveu del grup municipal COMPROMÍS ALCOI, llig les preguntes.

Sr. Jordi V. Martínez:
Moltes gràcies. 
Ha sigut complicat contestar les preguntes sobretot perquè hi havia un ball de xifres i de 
mesos, perquè vostés parlen de la moció presentada en el ple de febrer, no la trobava. Era 
una moció que es va presentar en novembre, dona igual, no? Costa més, costa més, i 
després, el prec de juliol, que no era un prec sinó que crec que va ser una declaració 
institucional, no? De totes maneres, sobre aquests dos temes, dir-li, per una part que en el 
tema de les freqüències, en agost, l’alcalde va fer el corresponent escrit després d’eixa 
aprovació, d’eixe prec, en el qual va ser contestat també per l’1 de setembre pel Ministeri, 
per RENFE, en aquest cas, sobre el tema de les freqüències. També hi han hagut altres 
escrits que també s’han parlat ací, quan van ser les queixes que va haver-hi pels retards que 
va tindre la línia i que tots han sigut contestats oportunament. De totes maneres, del que 
parla vosté de quines són les gestions que hem fet, bé, jo crec que són conegudes per tots, 
no? Jo crec que hi ha una inversió anunciada de 150 milions d’euros en la línia, que alguns 
ho posen en dubte, però per exemple, en el següent pas ja hi ha un projecte, si jo no 
m’equivoque. Xàtiva-València i Ontinyent-Xàtiva, ara s’han licitat el projecte Alcoi-Ontinyent, 
per tant jo crec que les realitats van fent-se a poc a poc que és com toca, no? En eixa moció 
que vostés parlaven, recorde que la van plantejar vostés, parlaven sobre l'electrificació de la 
línia, no?, no la hidrogenació de la línia. Jo crec que és un dels motius del projecte, així es 
recull, també la transferència, l’ampliació de la xarxa de rodalia… Jo crec que anava un poc 
barrejat tot el que és l'interés local probablement, de les comarques o de les mateixes 
províncies, no? De totes maneres, jo crec que, si tot va produint-se segons toca, ara ja 
estem en el termini de la licitació, de la redacció d’eixe projecte, i les inversions es produiran. 
Per tant, el que volem tots és la millora de la línia i sobretot de les freqüències. Nosaltres 
també hem parlat que una vegada es posen en marxa aquestes obres i una vegada siga una 
realitat eixa línia, jo crec que hem de tindre una altra estratègia en l'àmbit local de 
comunicació amb València i que passa per moltes més freqüències i sobretot 3 molt més 
directes, no? Per tant, primer desenvolupen les obres i a partir d’ací jo crec que els fets 
aniran produint-se i tindrem una millora de la línia com ja s’han anunciat.

20. 37338/2022 GRUP MUNICIPAL CIUDADANOS 
PREGUNTES SOBRE EL PROJECTE DE CONSTRUCCIÓ D'UN PÀRQUING A 
L'HOSPITAL VERGE DELS LLIRIS D'ALCOI
Sra. Rosa María García:
Gracias Sr. Alcalde y un saludo y feliz año a todos los compañeros. 

La Sra. Rosa María García, portavoz del grupo municipal CIUDADANOS, lee las siguientes 
preguntas:
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“Según fuimos informados en la comisión informativa de Servicios a las personas del pasado 
mes de noviembre, la Generalitat está redactando el proyecto de construcción de un parking 
en el Hospital Virgen de los Lirios, tal como se comprometió el Consell en sus presupuestos 
participativos para  nuestra ciudad.

 ¿Qué información tiene el ayuntamiento en cuanto al número de plazas nuevas de 
estacionamiento  que se derivarán del mismo ?”

Sra. Sanjuan:
Moltes gràcies, Sr. alcalde i bon dia a tots i a totes. 
Bé, segons la informació que ens traslladen del projecte, es passaran de 102 places actuals 
a 192, 4 d’elles adaptades. 

Sra. Rosa María García:
“

 ¿Hay información sobre la fecha en que este proyecto será una realidad?”

Sra. Sanjuan:
Según sus previsiones, en la segunda mitad del año actual, esperan en septiembre, pero 
son previsiones. 

Sra. Rosa María García:
“ 

 ¿Consideran el número de plazas suficiente para solucionar el problema de 
estacionamiento en nuestro hospital?”

Sra. Sanjuan:
Bé, en aquest cas en concret i amb les circumstàncies actuals, on tot el món es mou en 
cotxe, sempre es podrà millorar i sempre seran insuficients.

Sra. Rosa María García:
“Entonces, sabiendo ese problema:

 ¿Tiene previsto el gobierno municipal otras actuaciones al respecto que mejoren el 
estacionamiento en la zona, con independencia de ese proyecto del Consell?”

Sra. Sanjuan:
Bé, el govern fa anys que està treballant en un projecte de ciutat més sostenible, en el que 
no siga necessari en el futur tanta plaça d’estacionament, sinó que la gent puga desplaçar-
se en vehicles amb menys volum i més sostenibles. De tota manera, i com deia abans, 
sempre estem buscant borses d’estacionament en tota la ciutat, per les circumstàncies de 
vida dels nostres veïns i veïnes i de la ciutat en general.

21. 37342/2022 GRUP MUNICIPAL CIUDADANOS 
PREGUNTA SOBRE ELS PROJECTES IVACE 2022 PER A MILLORAR POLÍGONS
Sra. Rosa María García:
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Gracias.

La Sra. Rosa María García, portavoz del grupo municipal CIUDADANOS, lee la siguiente 
pregunta:

“Acerca del trabajo que se debía realizar en el polígono de la Beniata, consistente en 
enterrar la red de Iberdrola y telefonía, el asfaltado en las calles Filà Navarros y Filà Verds y 
la reurbanización de la carretera Font Roja, solicitamos información del por qué no se ha 
ejecutado, así como una valoración del resto de proyectos que sí se han cumplido en fecha.”

Sr. Segura:
Si, respecto de la causa de porque no se ha ejecutado esta actuación, la única empresa que 
se presentó a la licitación, no presentó la documentación en plazo, y por eso la licitación 
quedó desierta. Si que decirle que antes de final de mes, nos reuniremos con los 
empresarios del polígono y estudiaremos conjuntamente si proponemos otra vez este 
proyecto, con los cambios que sean necesarios, o se llevan a cabo otras actuaciones. Y 
respecto del resto de actuaciones, en las otras zonas industriales cofinanciadas con el 
IVACE, se han ejecutado al 100%, con un montante total a justificar de aproximadamente de 
700.000 euros. 

Sra. Rosa María García:
Sr. Alcalde, lo que pasa es que quería una valoración que no me ha dicho, me ha dicho el 
importe, y bueno, yo quería saber si, si, si ese 100% que se ha desarrollado, que se ha 
implementado, cual es la valoración que usted hace, de si están satisfechos o no o si era lo 
que estaba previsto. 

Sr. Seguro:
Si, bueno, hay que tener en cuenta que estas actuaciones se consensuaron con los 
empresarios en su día, por lo tanto, suponemos que están satisfechos, por que es lo que 
pidieron, ¿no?, nos volvemos a reunir, no solo con los empresarios del polígono de la 
Beniata, sino con los empresarios o representantes de los empresarios, del resto de las 
sedes industriales de la ciudad, probablemente, como le he comentado, antes de final de 
mes, y volveremos a consensuar otras actuaciones. La idea es que, la idea nosotros ir con 
unas propuestas, pero siempre, !bueno¡, siempre, llevo aquí un año y medio, las veces que 
yo…, en esta reunión, siempre he estado abierto a las propuestas de los empresarios y a 
estudiar otras opciones. Siempre.

22. 37582/2022 GRUP MUNICIPAL CIUDADANOS 
PREC PARADA TAXIS AV. PAÍS VALENCIÀ 
Sra. Rosa María García:
Si.

La Sra. Rosa María García, portavoz del grupo municipal CIUDADANOS, lee el siguiente 
ruego:
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“En el trayecto de esta calle, la de la avinguda del País Valencià, hay zona peatonal y otra 
permitida al tráfico. Dentro de esta última, se encuentra una parada de taxis que, 
obviamente, quita espacio de aparcamiento a vehículos privados.

RUEGO:

Que se traslade la parada de taxis a una zona peatonal, con el fin de aumentar el espacio de 
aparcamiento en dicha calle.”                                                                 

Sr. Jordi V. Martínez:
Si, nosotros en cada nueva zona de parada de taxis o eliminación de alguna, siempre 
consultamos al colectivo. Vamos a trasladarles esta propuesta y si ellos lo consideran 
oportuno pues no hay ningún problema en trasladarla. Es cierto que en algunos casos, esta 
la pidieron ellos por oportunidades de negocio puntuales de la zona, pero si ellos ven factible 
el cambio, no tienen porque, no tienen porque no hacerse, ¿no?, por lo tanto lo 
trasladaremos a las asociaciones de taxis y que nos hagan una valoración.

Sra. Rosa María García:
Bueno, pues gracias y al respecto quería comentar que, bueno, de vez en cuando pues soy 
usuaria del servicio de taxis y en estas fiestas mucho más, ¿no?, por motivos obvios de 
acceso al centro de la ciudad, y entonces se me ha comentado que ellos están deseando, 
porque justo donde están ahora mismo, pues mucha gente no accede hasta ahí a pie y, sin 
embargo, en la parte de arriba, que es peatonal, si, y entonces están deseando que se les 
desplace un poco más arriba, por lo tanto yo considero que el ruego se ha aceptado, porque 
si usted lo va a proponer con ellos y ellos si que quieren pues, lo considero así. Gracias.

Sr. Jordi V. Martínez:
Si, normalmente esta propuesta fue de ellos, no fue del gobierno, quiero decir, esta 
propuesta nos pidieron que se pusiera en la zona, además hay un negocio allí que tiene 
bastantes clientes, que a partir de ahora ellos prefieren otras, pues se habla con ellos, 
nosotros mantenemos una reunión con ellos y les proponemos esta nueva propuesta. 

Sra. Rosa María García:
Si, es cierto, pero ese negocio del que usted habla, que todos tenemos en mente, ahora 
tiene la salida por la calle de abajo, por lo tanto creo que si que estarán dispuestos, pero 
bueno, yo le agradezco que vaya a hacer la gestión. 

23. 130/2023 GRUP MUNICIPAL PODEM 
PREC ZONA ESTACIONAMENT CAMÍ VELL DE BATOI
Sr. Ferrándiz:
Gràcies, alcalde. Bon dia, als companys i companyes i a les persones que ens segueixen.

El Sr. Ferrándiz, regidor del grup municipal PODEM, llig el següent prec:
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«Al C/ Camí Vell de Batoi, trobem el terreny que apareix a les imatges que adjuntem més un 
descampat que que és utilitzat per les persones que viuen a la zona com espai de 
estacionament i a banda dels veïns, també és utilitzada, entre altres zones, per visitants que 
venen amb autocaravana a la nostra ciutat, fins que disponen d’aquest espai adequat. Com 
es pot observar a les imatges, els únics accessos per als vehicles son dos passos de 
vianants. Fet que, per una banda dificulta l’accés als vehicles, i que per altra ha provocat 
desperfectes en els passos de vianants, que al final també suposen un risc per a les 
persones on, desgraciadament, ja s’han produït caigudes.  

Des del nostre grup entenem que es poden habilitat altres zones d’entrada que no siguen 
aquests passos de vianants per als vehicles, amb els que poden resoldre diferents 
problemes com facilitar l’accés als vehicles, la circulació de les persones, i evitar riscos y 
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possibles caigudes així com desperfectes a les voreres, que després també hem de reparar. 
Per altra banda, en aquesta zona, degut a les irregularitats del terreny, s’ompli de tolls 
d’aigua i, per tant, des de Podem, realitzem els següents precs.  

Per tant, des de Podem realitzem els següents precs:

 Que es porte a terme la reparació dels desperfectes provocats als passos de 
vianants.

 Que s'òbriguen nous accessos per als vehicles salvant aquests passos de vianants, 
per exemple, en les zones que s’indiquen a les imatges que adjuntem, que entenem 
que serien una possibilitat . 

 I després també, que es valore la possibilitat d’emplenar els forats existents per tal 
d’igualar el terreny, facilitar la circulació dels vehicles i evitar la generació d’aquests 
tolls d’aigua.»

Sr. Llopis:
Moltes gràcies altra vegada. 
Bé, dir-los primer que res que a la primera qüestió que plantegen, els desperfectes que 
s’han provocat en els passos de vianants, sí que seran reparats per nosaltres. Respecte 
dels dos punts que parlen en el següent, cal tindre en compte una qüestió, el terreny no és 
nostre, d’acord? El terreny és d’un particular i aleshores no hi ha cap acord en què nosaltres 
puguem actuar en l’interior d’aquests terrenys. Aleshores, mentre no tinguem cap acord, no 
podrem fer cap millora d’aquests espais, però bé, es pot treballar i buscar eixa possibilitat.

Sr. Ferrándiz:
En aquest cas, si li sembla bé, jo li puc reformular el ple, el prec, perdó, i reformular-los en 
uns termes que siga contactar amb el propietari per tal de buscar una alternativa d’accés. 
Perquè, al cap i a la fi, si es reparen els desperfectes, però mantenim les mateixes entrades, 
en qüestió de temps tornarem a trobar el mateix problema per tal de tractar de resoldre’l. Li 
ho puc plantejar així perquè, perquè puga ser acceptat. 

Sr. Llopis:
En un plantejament com aquest, sí que podríem acceptar el prec.

24. 131/2023 GRUP MUNICIPAL PODEM 
PREGUNTA-PREC ACCESSIBILITAT CAMPAMENT REIAL
El Sr. Ferrándiz, regidor del grup municipal PODEM, llig les següents preguntes:

«Com sabeu, des de l’any 2016, comptem amb un atractiu més al nostre Nadal, com és el 
Campament Reial que és una activitat que ha tingut molt bona acollida per part de la 
ciutadania i que any rere any reuneix a gran nombre de famílies i de xiquets i xiquetes, però 
així i tot, com ens han traslladat les pròpies persones afectades, no totes les famílies poden 
gaudir en igualtat de condicions d’aquest espai, perquè presenta dificultats d’accessibilitat 
que fan impossible que les famílies amb xiquets i xiquetes o altres persones amb problemes 
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de mobilitat puguen accedir a aquest espai i participar d’aquesta activitat en igualtat de 
condicions.   

I per tant, realitzem les següents preguntes:

 És conscient el govern d’aquestes dificultats?

 I si és així, té previst prendre alguna mesura perquè aquestes dificultats puguen ser 
salvades i tots i tots puguen gaudir en igualtat de condicions?»

Sr. Jordi V. Martínez:
Sí, som conscients, és cert que, com deia vosté, jo crec que el tema del campament cada 
vegada va adaptant-se a les realitats. Recorde en les primeres edicions que creien que 
anaven a muntar dos autobusos i anava a sobrar-nos i allò es va convertir en el que és ara, 
un riu de gent que puja. També cal pensar on està, quines condicions té el campament reial. 
Igualment, cal pensar que és una zona molt sensible, perquè estem a les portes del parc 
natural, i, per tant, el que nosaltres volem és vorer quin tipus de mesures podem prendre, 
no? Enguany hem recopilat prou informació de com està muntat el recorregut del 
campament, és cert que el recorregut, si alguna persona l’haguera pogut fer…, per què es 
podria haver entrat al revés. També és cert que hi ha algun tipus d’iniciatives que es va 
parlar del parc natural de Font Roja de poder fer accessibles pistes en els parcs naturals i 
estem intentant valorar a veure quina de les millors maneres poguérem fer alguna actuació, 
per descomptat, per a facilitar l’accés a totes les persones que tenen…

Sr. Ferrándiz:
Sí, entenc perquè ha comentat el regidor, que sí que s’accepta i que hi ha…, m’ha respost 
també al prec, però de totes formes el formule.

El Sr. Ferrándiz, regidor del grup municipal PODEM, llig el següent prec:

«
 Que l’Ajuntament d’Alcoi estudie i analitze les dificultats d’accessibilitat que presenta 

el Campament Reial per poder resoldre-les, facilitant que totes les persones puguen 
participar i gaudir d’aquesta activitat en igualtat de condicions.»

Sr. Jordi V. Martínez:
Com li dic, li acceptem el prec i així treballarem. 

25. 133/2023 GRUP MUNICIPAL PODEM 
PREGUNTES IL·LUMINACIÓ I SEGURETAT VIÀRIA C/ MESTRE JOSÉ RIBERA 
MONTES
El Sr. Ferrándiz, regidor del grup municipal PODEM, llig les següents preguntes:

«Al ple del mes d’abril, i després de les queixes que vam rebre per part dels veïns i veïnes 
de la zona del carrer Mestre José Ribera Montes, vam demanar al govern una actuació per 

https://sedeelectronica.alcoi.org/validacion


Ajuntament d’Alcoi

Documento firmado electrónicamente (RD 1671/2009). La autenticidad de este documento puede ser comprobada mediante 
el CSV: 14613745704502301075 en https://sedeelectronica.alcoi.org/validacion
Plaça d’Espanya, 1 – Tel. 965 53 71 00 – Fax 965 53 71 61 –  e-mail ajualcoi@alcoi.org – web 
http://www.alcoi.org

millorar la il·luminació i la visibilitat nocturna al carrer així com la seguretat viària als passos 
de vianants que creuen aquest carrer amb els carrers La Llibertat i Joan de Joanes, que 
recurrentment presenten situacions de risc per a les persones vianants. 

El prec va ser acceptat pel govern i al respecte volíem realitzar les següents:»

Sr. Ferrándiz:
Les realitze totes juntes, d’acord, i després...

«
En quin punt es troben aquestes actuacions? S’ha determinat com millorar la il·luminació a 
aquesta zona?

S’ha valorat substituir les faroles existents, que considerem que són prou obsoletes, per 
altres més modernes i eficients que permeten aquesta millora?

En cas contrari, quina és l’alternativa que planteja el govern?»

Sr. Jordi V. Martínez:
A veure, probablement, hem estudiat que la millor fórmula serà la de canviar les il·luminaries 
actuals. 
És cert també que nosaltres treballem en projectes tancats de canvis de zones prou grans, 
quan fem una actuació sobre canvis de lluminàries i en aquest cas no és una zona 
excessivament gran, però sí que podríem destinar a fer un canvi d’una xicoteta zona d’allí, 
no? Hem esperat a l’any nou, perquè la disponibilitat pressupostària és la que era i, a partir 
d’ara, jo crec que en el primer trimestre ho tindrem resolt.

Sr. Ferrándiz:
«
Respecte a les mesures de seguretat viària, s’han plantejat ja algunes actuacions?

Tenen prevista alguna data per a portar-les a terme?»

Sr. Jordi V. Martínez:
Allí, a banda del pintat que es va fer d’un pas de vianants, el tema de col·locar algun tipus de 
piló o alguna qüestió, és prou difícil perquè és una zona d’aparcament també, no? I per, tant, 
ací l’únic que podem fer és intentar anar mantenint molt el que és la pintura viària, no? I 
sobretot jo crec que amb l'increment de llum crec que anirà a millor.

26. 137/2023 GRUP MUNICIPAL GUANYAR ALCOI 
MOCIÓ PER AL FOMENT DE LA JORNADA LABORAL DE QUATRE DIES 
El grup municipal GUANYAR ALCOI presenta la següent moció:

«La lluita pels drets dels treballadors i de les treballadores, com ens demostra la història, és 
una lluita en evolució i transformació. Haver assolit fa més de cent anys la jornada de 8 
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hores diàries no era un fi en si mateix, sinó un objectiu més en un llarg camí en la recerca 
del benestar de la societat.

Cent anys després, en un context de globalització que ens està portant a la desaparició de 
centenars de faenes, de reconversió d'altres tantes, de substitució de treballadors per 
màquines i a l'afebliment del nostre sistema productiu enfront del financer i especulatiu o 
d'altres països en condicions laborals pitjors que les nostres.

Per tant, és necessari avançar decididament i de forma àgil en noves fórmules que 
asseguren faenes dignes a tota la ciutadania. Davant la intensa remodelació del sistema i 
mercat laboral, és responsabilitat dels governs vetlar pel benestar ciutadà i des de Guanyar 
Alcoi entenem que això passa per repartir millor el treball i enfortir-nos com a societat.

La jornada laboral de quatre dies s'albira com una ferramenta que adapta les necessitats de 
la vida actual amb el sistema econòmic i laboral del segle XXI. Es tractaria, llavors, de reduir 
un 20% la nostra jornada laboral, per tant, l'habitual jornada de faena de quaranta hores 
setmanals repartides en cinc dies de faena es transformaria en una jornada laboral de 
trenta-dues hores repartides en quatre dies mantenint els drets i el sou.

Són ja nombroses les proves que s'han realitzat en empreses d'altres països i les 
conclusions són clares: els casos d'esgotament laboral, l'absentisme i les baixes per malaltia 
han caigut en picat; i, lluny de baixar, la productivitat ha augmentat malgrat fer menys hores.
Les causes d'aquest augment de la productivitat pot resumir-se afirmant que: amb 
treballadores i treballadors més feliços, s'augmenta la productivitat.

Per tant, es tracta de treballar menys hores i de treballar millor; d'avançar en la conciliació de 
la vida laboral, familiar, personal i social; de ser més productius durant el temps que estem 
treballant; de disposar de més temps per a cuidar-nos a nosaltres i a les persones que ens 
rodegen.

Tenim ja resultats de la prova més gran feta fins ara en aquesta matèria: durant els primers 
quatre mesos d'aplicació d'aquesta nova jornada laboral en setanta empreses de diferents 
sectors del Regne Unit, el 78% dels responsables d'eixes empreses, afirmen que la transició 
ha sigut “bona” o no han tingut problemes al respecte i, la immensa majoria, un 88%, 
remarca que està funcionant bé la iniciativa. El 86% de les empreses participants 
assenyalen que mantindran els horaris després de finalitzar la prova. La meitat va afirmar 
que la productivitat havia millorat, i un 46% que es mantenia estable. En resum, un 95% dels 
treballadors va rendir igual o millor que treballant cinc dies.

La Generalitat Valenciana, mitjançant la Conselleria d'Economia sostenible va convocar 
ajudes per a empreses que reduïen la seua jornada laboral un 20% o a 32 hores setmanals 
sense que es veieren afectats els sous del personal. Les ajudes ascendien fins a 9.600 
euros per treballador durant tres anys.

El fet és que la jornada laboral de quatre dies és una mesura que ja s'està treballant per part 
d'empreses, col·lectius acadèmics i institucions.
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Descansem més i produïm millor, però no és l'únic benefici: els estudis ens diuen que les 
treballadores i treballadors estalvien amb el transport, amb l'alimentació i amb les despeses 
relatives a les cures dels fills.

Tenint en compte els beneficis que tindria l'aplicació d'aquestes mesures, tant a nivell 
personal com en el mercat laboral, des de Guanyar Alcoi creiem que Alcoi podria ser un 
banc de proves important en la implantació de la jornada laboral de quatre dies i, per a això, 
hem de començar a treballar amb decisió, temps i amb dades.

Per aquestes qüestions tractades, plantegem l’adopció dels següents punts d’acord:

PRIMER- Que l'Ajuntament d'Alcoi porte a debat al Consell Econòmic i Social la idea de la 
jornada laboral de quatre dies i que informe dels beneficis que està tenint amb el fi d'aportar 
noves fórmules laborals productives i que augmenten el benestar dels treballadors i 
treballadores.

SEGON- Que l'Ajuntament d'Alcoi tracte de buscar ferramentes i aliances amb altres 
administracions per al foment de la jornada laboral de quatre dies.

TERCER- Que l'Ajuntament d'Alcoi tracte en les meses oportunes la possibilitat de realitzar 
una prova pilot entre els treballadors i treballadores del mateix Consistori, prèviament havent 
estudiat la seua idoneïtat.

QUART- Que l'Ajuntament d'Alcoi elabore, durant el 2023, un pla amb mesures i iniciatives 
per a incentivar la jornada laboral de quatre dies.»

Sr. Colomina:
Bon dia a totes i a tots. Gràcies, Sr. alcalde. 

El Sr. Colomina, regidor del grup municipal GUANYAR ALCOI, llig els punts d’acord de la 
moció.

Sr. Marcos Martínez:
Gràcies, Sr. alcalde, bon dia a tota la Corporació i bon any, igualment per a totes les 
persones que segueixen aquest ple. 
Sí, respecte d’aquesta qüestió, a mi m’agradaria recordar que no fa molt, en el ple anterior, 
ací es debatia una moció en la qual tots estàvem d’acord, a excepció de VOX que 
s’abstenia, però tampoc estava en contra, amb la raó d’incrementar el personal, 
concretament en el PANGEA, que era el més afectat. Però, generalment, en el tema de 
serveis socials, per a terceres persones, incrementar el personal perquè es donara un millor 
servei a la ciutadania. Hui és trobem que incrementarem eixe personal, que estem tots 
d’acord, i després els baixem la jornada perquè es queden igual, no?, Aleshores, açò caldria 
tindre-ho en compte a l’hora de fer propostes. Aquest mateix grup, el de GUANYAR, en juliol 
del 2021, demanava també que s’incrementara el personal en les biblioteques públiques per 
a suplir les vacances dels empleats d’aquell moment i que hi haguera una continuïtat en el 
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temps, cosa que aquest prec es va negar pel govern. Al mateix temps es demanava pel 
tema de canvi climàtic, que s’obriren més hores els museus i les biblioteques públiques, 
perquè la gent poguera així poder amargar-se un poc de les ones de calor. Considere que 
no és molt equilibrat açò. Per un costat demanem, fins i tot nosaltres mateix, incidim que 
l’administració no dona l'abast a tota la feina que té i per l’altre costat estem volent reduir la 
jornada laboral, que implicaria augmentar el nombre de funcionaris per a poder donar un 
servei oportú. Recorde que pràcticament la meitat del pressupost municipal se l’emporta el 
personal d’aquesta casa. Aleshores jo crec que caldria plantejar molt millor aquesta proposta 
i jo, de moment, no donaré suport. Gràcies.

Sr. Abad:
Gracias Sr. Alcalde. El Gobierno y el Ministerio de Industria anuncia una subvención de 
hasta 150.000 € a las empresas que reduzcan la jornada laboral de sus empleados al 
menos en un 10 % y mantengan el plan durante dos años sin reducir el salario de los 
empleados.  Sin reducir el salario,  y este proyecto piloto, para reducir la jornada laboral a 32 
horas, tiene un presupuesto de aproximadamente 10 millones de euros. La jornada laboral 
de cuatro días en las empresas en las que se puede implantar y con acuerdo con los 
trabajadores, pues parece factible, pero hay una pega, y es que se haga a costa de los 
impuestos, a costa de darle a la empresa una subvención. Al final lo estamos pagando entre 
el resto de los trabajadores. Si es viable que la empresa pueda hacer la jornada de cuatro 
horas, que la haga, pero sin subvenciones. La semana de cuatro días esta llena, se está 
implantando, por ejemplo, como dicen en Bélgica, pero comporta que allí si que han 
reducido el salario, porque se  trabaja un día menos, porque regalarte nadie te regala nada, 
realmente, la mayoría de las empresas en Bélgica, y las noticias así lo indican, implantada la 
jornada de cuatro días, se le ha reducido el sueldo a los trabajadores, el sueldo a los 
trabajadores que trabajan un día menos, por lo tanto aquí en España el  sistema nos vende 
la moto, pero en el fondo siempre son iniciativas que  hacen creer a la gente que es mejor 
para ellos, pero en el fondo es una estafa. La Comunidad Valenciana  ha puesto en marcha 
ya medidas de este tipo, aunque con otras ayudas y con algunas empresas que han 
propuesto una medida de este tipo en su plantilla, eso si, en algunos casos a cambio de 
menos salario. El estatuto de los trabajadores, concretamente en el artículo 37.5 en el que 
se especifica que tanto el trabajador como la empresa pueden solicitar una reducción de su 
jornada, o sea, que no hay problema, pero que el sueldo se le bajará en proporción a las 
horas que usted decida quitarse para, para el que quiere trabajar menos, pero cobrar lo 
mismo, pues va a ser que no, por qué habrán visto la noticia de los trabajadores de 
Telefónica que no quieren hacer uso de la jornada laboral de cuatro días, y saben por qué, 
por que también se reduce el salario. Durante el año laboral tenemos una cierta cantidad de 
horas que se reparten entre todos los días laborables, ahí es como se marca, con los 
festivos, fines de semana y puentes, como se regula la jornada laboral, no todos los días ni 
todas las empresas tienen jornadas de 8 horas. Y termino lazando esta pregunta, ¿si se 
reduce  la jornada laboral, dejaran de hacer las horas extras? Gracias.

Sr. Ferrándiz:
Gràcies de nou alcalde. 
Bé, com explica l’exposició de motius dels companys de GUANYAR, la jornada laboral de 4 
dies reporta beneficis, tant des del punt de vista ambiental, amb la reducció de vehicles en 
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circulació, o el consum industrial concertat, concentrat, perdó, del social, millorant la qualitat 
de vida dels treballadors i treballadores, així com de l’econòmic amb l’atracció de talent o 
generant estabilitat a les empreses. No es tracta de regalar res sinó de ser més eficients. Els 
temps canvien i amb ells també han de canviar els processos productius. L’economia s’ha 
modernitzat, s’ha mecanitzat i ha avançat tecnològicament, però més enllà d’aquesta 
innovació requerim que hi haja també innovació organitzacional que ens permeta organitzar 
el treball d’una altra forma diferent de la que féiem fa un segle, qüestió en la qual l’estat 
espanyol va endarrerit respecte a la resta d’Europa. I és una nova forma de treballar que ens 
ha de permetre millorar la nostra eficiència, la nostra eficàcia i el nostre rendiment, que no té 
per què significar produir més, però sí, per exemple, produir el mateix en un temps menor. 
Pel que comentava el regidor no adscrit, de què no té sentit demanar que s’incremente 
certes plantilles en aquesta moció, donaré algunes dades perquè molts països i empreses ja 
han decidit aplicar aquesta mesura amb èxit. Per exemple, al sector públic, els serveis 
socials de Suècia l’han aplicat i funciona perfectament, o el servei de correus a Gran 
Bretanya, també, i funciona amb èxit. Però no només en el sector públic, per exemple, 
Microsoft al Xapó ha aconseguit, amb aquesta jornada, augmentar la seua productivitat un 
40% i també la indústria metal·lúrgica alemanya, per exemple, on sense cap reducció de 
salari, i per conveni, tenen una jornada de 27 hores setmanals que també funciona amb èxit. 
També és cert que hi ha casos que s’ha fet de forma forçada i per decret, com a França, i la 
cosa no funciona tan bé. 
Per això considerem que és important que el procés es faça de forma voluntària, participada 
i comptant amb les empreses i els treballadors i treballadores, que de fet és com bé planteja 
a la moció i per descomptat, oferint la formació i els recursos necessaris per a poder portar a 
terme aquest canvi de model. Per tant, pensem que és una bona proposta i donarem el 
nostre suport.
  

Sra. Rosa María García:
Gracias Sr. Alcalde. Guanyar trae una Moción que no es una novedad y que contiene 
propuestas que vienen siendo recurrentes por parte de la izquierda en los últimos años. Sin 
embargo es ahora, una vez se encara la recta final de la legislatura y los partidos se ponen 
en modo “On” para las próximas elecciones, cuando el Ministerio de Industria de Reyes 
Maroto pone en marcha el plan, que consiste a groso modo en subvencionar eso que tanto 
gusta a las izquierdas, a algunas empresas, para que se pueda implementar el proyecto sin 
que pierdan dinero, es decir, que les van a pagar las pérdidas, porque haberlas las habrá. A 
este respecto, desde Ciudadanos pensamos que la viabilidad de la jornada laboral de 4 
días, debería implementarse allí donde sea posible, siempre asegurando la productividad. 
Por ello, creemos que el debate actual debe estar en cómo aumentar la competitividad de 
las empresas, con más medios y más funcionalidad, para no seguir rezagados con respecto 
a otros países; porque lo estamos. Y, obviamente, hay que escuchar a todas las partes, el 
presidente de la patronal CEOE, Antonio Garamendi, rechazó hace unos meses este 
debate, diciendo que en estos momentos son necesarios cinco días, pero que cuando ese 
asunto llegue a la mesa de negociación del diálogo social, los empresarios hablarán de ello, 
porque depende del sector y de la empresa. Si miramos hacia otros países, veremos que 
también hay resultados contrapuestos según quién realice la narrativa. La realidad es que la 
conversación sobre la semana de 4 días, está en todo el mundo y que la pretensión es la 
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creación de una nueva forma de trabajo que mejore la productividad empresarial, los 
resultados de salud de los trabajadores, e ir hacia un entorno de trabajo más sostenible. 
Algo muy loable y que llegará, pero debemos ir hacia ello con seguridad y protegiendo a los 
empresarios también, porque la realidad actual es que, en nuestra comarca,  hay empresas 
que han trasladado la producción a otros países para poder competir y, si la implementación 
de la semana de cuatro días no se realiza de forma segura y progresiva, más empresas se 
marcharán, ya no a otras poblaciones, sino a otros países. Creemos que todo lo que se 
propone, requiere de un estudio de viabilidad más riguroso, por ese motivo, nuestra 
votación, con todas las dudas que nos plantea, podría ser una abstención, eso si, si el grupo 
Guanyar tiene a bien retirar el punto cuatro, que pide un plan al ayuntamiento para el 
próximo año, a pesar de que no hay todavía referencias, ni garantías suficientes sobre el 
asunto.

Sr. Ivorra:
Gràcies, Sr. alcalde.
Tenia un text preparat, però després de les intervencions, m’agradaria intentar explicar una 
miqueta. S’ha parlat de protegir als empresaris,en cap lloc de la jornada de 4 dies parla de 
què cal exigir als empresaris res. Si s’agafen la documentació del projecte que fa la 
Generalitat Valenciana, el secretari autonòmic, Enric Nomdedéu, parla d’un acord social i 
que ha de pactar amb els empresaris i amb els treballadors. Aleshores, i no obliga a ningú a 
fer-ho, l’empresari que vulga ho podrà fer, no hi ha cap problema. Després, respecte al que 
estava comentant el Sr. Abad, es parla d’iniciar un pla d’increment de la productivitat i un 
altre de la millora de la innovació. Aleshores, està plantejant-se que és jornada de 4 dies, 
quan es vulga i es negocie, a treballadors i empresaris, un consens social, i a banda d’això 
el que volem és millorar l'eficàcia i innovació de les empreses. Jo crec que això no és…, no 
entrem amb cap conflicte en el tema de l’economia. Aleshores, jo crec que, fins i tot, pensem 
que és bo per a les empreses, aquest tipus de coses. Respecte…, no s’obliga a ningú, llig 
paraules textuals: «No es compta amb la capacitat legal ni amb la voluntat política de legislar 
res per obligació», és un acord entre les parts. Vosté en la seua empresa ho pot demanar, si 
els treballadors volen i si l’empresa vol, poden aplegar a un acord, a ningú se l'obliga, 
tampoc l'obliga a ningú fer-ho. I les ajudes, les ajudes no són un chiringuito com ho podria 
plantejar algú o ha intentat dir. Són ajudes de durada de 3 anys, el primer any 5492 euros 
per treballador, el segon any 2426 euros per treballador i el tercer any 1373 euros per 
treballador. Aleshores el que està plantejant-se és un canvi perquè dones compte vostés, 
que segons els reptes globals que estem vivint el canvi climàtic, la crisi energètica, estan 
obligant a repensar el món laboral. Hem fet el teletreball, hem fet modificacions 
importantíssimes al llarg del que anàvem vivint fa 20 anys al que estem vivint ara mateixa, i 
la jornada de 4 dies potser un bon exemple, una bona manera de canviar l’economia o de 
canviar el model productiu del nostre país. I sí que és cert que des de Compromís ens 
agradaria que ens sumàrem a la jornada laboral de 4 dies que s’ha impulsat per la 
Generalitat, amb un acord, el més ample possible, ho podríem fer en l’Ajuntament?, 
Òbviament, ho podríem fer, però amb l’acord dels treballadors, amb la societat, amb els 
veïns, amb la mateixa ciutat perquè depén de la ciutat, els treballadors de la ciutat i, 
aleshores, hauríem de tindre un gran acord, per a poder fer aquest tipus de modificacions. 
Gràcies.

https://sedeelectronica.alcoi.org/validacion


Ajuntament d’Alcoi

Documento firmado electrónicamente (RD 1671/2009). La autenticidad de este documento puede ser comprobada mediante 
el CSV: 14613745704502301075 en https://sedeelectronica.alcoi.org/validacion
Plaça d’Espanya, 1 – Tel. 965 53 71 00 – Fax 965 53 71 61 –  e-mail ajualcoi@alcoi.org – web 
http://www.alcoi.org

Sr. Cantó:
Gràcies, bon dia. La extrema izquierda deja a Carlos y se abraza a Groucho Marx y viste de 
certezas una posibilidad de futuro, que está en  fase inicial de estudio.  Con sus propuestas 
siempre surge la duda de cual es su verdadera intención, al adornarlas  con su 
autoasignada superioridad moral y el desprecio de cualquier postulado contrario, niegan el 
debate civilizado. O se aceptan sus ideas o se es un facha, un explotador, un intransigente, 
un prosopopéyico, en fin, que no se les puede discutir nada, de hecho las acusaciones de 
racismo de nuestra cabalgata son fruto de esa cultura woke con la que la izquierda trata de 
negar a todo aquel que no se adapta a sus postulados. La posibilidad de implantar una 
jornada laboral de cuatro días semanales está sobre la mesa y la misma CEOE no niega el 
debate sobre la misma. El beneficio momentáneo de trabajar menos y cobrar lo mismo es 
difícilmente discutible, pero el estudio que sobre esta posibilidad han hecho las 
universidades valencianas ya señala sus pros y sus contras. Uno de los principales 
problemas en la Comunidad Valenciana está en nuestras empresas, la mayoría pequeñas y 
medianas y dónde este horario tiene más difícil adaptación. A nivel menos local también 
señalan otros, el más evidente, sería implementar este sistema en Europa y no en otras 
partes del mundo, con el evidente perjuicio que se causaría a la competitividad de nuestras 
empresas. Muchos suponen que sería el viernes el día no laboral, pero ¿sería ese, el día  
libre de comercio y hostelería? Con el resto de la población de fiesta sería una jornada de 
gran volumen de negocio, y si estos aprovecharan y optaran por otro día de libranza ¿qué 
pasaría con sus hijos si los coles cerraran los viernes?, y así infinidad de factores e 
imponderables que necesitan un análisis serio, profesional, sereno y libre de doctrinas 
populistas y cortoplacistas. Nos abstendremos en esta moción, porque nos parece que es 
un debate que la sociedad debe mantener en el más alto nivel intelectual y con el más 
amplio consenso y no creemos que Guanyar Alcoi sea el más adecuado para encabezarlo. 
Gràcies.

Sr. Belda:
Gràcies, Sr. alcalde i bon dia a totes i tots. 
Bé, la veritat és que a nosaltres se'ns presenta ací una moció en la qual, en el fons, jo crec 
que podem estar prou d’acord, no? Jo crec que tots ja ho hem parlat, totes les intervencions 
que hi ha hagut anteriorment en què hi ha canvis que venen, que venen d’Europa, que 
venen de països europeus, on està aprovant-se la jornada laboral de 4 dies i on hi ha hagut, 
està rebent-hi resultats dispars, en algunes ocasions positius, en altres no tants. Jo crec que 
no podem tancar els ulls a eixos canvis, no? I que hem d’estar, hem d’estar ací i jo crec que 
en eixe sentit el Ministeri com la Conselleria, el que han fet, ha estat proposar ajudes i 
subvencions a les empreses que vulguen explorar. Ací no està obligant-se a ningú a fer 
eixes proves, però evidentment sí que s’incentiva. No són subvencions per a obligar, sinó 
que eixes subvencions el que permeten és que l’empresa puga practicar durant 2, 3 anys, 
eixe model i comprovar si amb eixa jornada laboral de 4 dies, la seua productivitat és la 
mateixa o millor i si és positiu per a l’empresa. Si és així continuarà i si no és així, 
evidentment, no ho farà. Per tant, en eixe sentit, nosaltres podem estar-hi d’acord. En els 
punts d’acord, està clar que nosaltres podem… En el punt primer, parla d’anar al Consell 
Econòmic i Social i proposar la jornada laboral de 4 dies. Els incentius que hi ha en l'àmbit 
de Ministeri i en l'àmbit de Conselleria, jo crec que això està bé, donar informació als 
empresaris perquè puguen explorar eixa possibilitat. La segona, que l’Ajuntament tracte de 
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buscar ferramentes i aliances amb altres administracions per intentar fomentar la jornada de 
4 dies, està molt bé, però quan arribem als punts 3 i 4 on ens plantegem portar a una mesa 
de negociació o fer un pla en el pròxim, en el 2023, de mesures, jo crec que és un poquet 
agosarat, perquè nosaltres tenim una Subdelegació de Govern a la qual hi ha una legislació 
que hem de complir i actualment no ens permetria fer això. Hem de recordar que en l'àmbit 
intern, l’Ajuntament d’Alcoi, jo crec que els seus treballadors estan molt bé, vull dir, tenim el 
reglament de teletreball que hem aprovat, i hem sigut dels primers ajuntaments que hem 
aprovat. Però no només això, sinó que també quan parlem de jornada laboral de 4 dies, per 
exemple, el Ministeri el que parla és de reduir un 10% la jornada laboral i ací ja entres en la 
subvenció per a començar a provar. Clar, quan estem parlant d’una jornada laboral de 40 
hores, reduir un 10%, estem parlant de reduir 4 hores, d’acord? En l’Ajuntament d’Alcoi, els 
treballadors, afortunadament, ja fa uns anys tenen una jornada laboral de 35 hores. Quan 
ara s’ha donat llum verda a les 35 hores, va ser crec que en octubre, es va donar llum verda. 
Per tant, jo crec que les condicions de treball de l’Ajuntament d’Alcoi són molt favorables i 
que també caldria estudiar molt bé eixos possibles canvis, perquè…, clar, si posem la 
jornada laboral de 4 dies, també resultarà molt bo per al treballador que eixe quin dia puga 
fer gestions. I les gestions les ha de fer en l’administració, i l’administració ha d’estar 
disponible per a donar els mateixos serveis que donem, sense entrar en la part econòmica. 
Perquè si entrarem en la part econòmica, evidentment, si reduïm la jornada, faria falta més 
gent. Tenim un límit salarial que està marcat per normativa del que podem gastar en nivell 
de personal, on l’Ajuntament d’Alcoi ja està prou al límit, perquè tot això ens portaria, jo crec 
algun problema, però que hauríem d’estudiar-ho. Per això jo propose que el punt tercer i 
quart passe a redactar-se d’una forma que siga, que l’Ajuntament d’Alcoi estudie la idoneïtat 
i faça el seguiment de la normativa i la legislació pertinent i en un futur poder posar en marxa 
alguna prova o algun tema quant a la jornada laboral de 4 dies, perquè si queda com està 
doncs jo no puc comprometre a portar-ho a una mesa de negociació una cosa que, 
evidentment, no està legislada i no té una normativa vigent.

Sr. Colomina
Gràcies, Sr. alcalde. 
Ja fa més de 100 anys, des de la instauració de la jornada laboral de 40 hores, gràcies, per 
cert, a la lluita obrera que va culminar amb la vaga de la Canadenca. Però haver assolit 
aquesta jornada de 8 hores, no és una finalitat en si mateixa, sinó que és un objectiu, i crec 
que hem de continuar amb la recerca del benestar de la ciutadania. En definitiva, són ja 
nombroses les proves, com s’ha comentat ací, les proves que s’han realitzat en empreses 
d’altres països i les conclusions són prou clares. Els casos esgotament laboral, els casos 
d’absentisme, les baixes per malaltia, han caigut en picat, i lluny d’abaixar la productivitat, 
han augmentat la productivitat malgrat fer menys hores. Òbviament. Sr. Abad, el que vosté 
deia, respecte dels casos de telefònica, no entren dins del que nosaltres estem debatent. 
Nosaltres no compartim això, de fet això és una reducció de jornada. Simplement, no és una 
reducció del 20% de la jornada i tenen el mateix so, que és el que nosaltres busquem. 
Justament, fa 100 anys, quan s’intentava lluitar per la jornada laboral de 8 hores, on es va 
instaurar, finalment amb aquell decret de 1919, es deia que, «las manipulaciones y trabajos 
que requiere la industria actual, aquest un mínimo de 10 horas diarias.», no?, però, en canvi, 
ens vam saber adaptar. Altres deien que las «8 horas es un mal prejuicio, para los obreros y 
país en general», altres, en la premsa d’aquella època, es deia que «era una utopía 
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irrealizable, una medida que nos sumirá en la mas absoluta ruina», bé, doncs jo no veig que 
totes, que totes aquestes coses s’hagen complit tal com es deia. Sr. Martínez. Nosaltres, en 
un punt concretament, òbviament parlem d’eixos…, del consistori, i de fet també aprofite per 
a respondre-li al Sr. Belda, en un d’aquests punts. A la fi del tot, si ho lliguen bé, diu: «… 
prèviament havent-hi estudiat la seua idoneïtat», jo entenc que potser el Sr. Belda ja ha fet 
un estudi de la seua idoneïtat i considera que no ho és, doncs, bé, doncs no serà viable. 
Aquest punt, doncs, entenc que podrà no dur-se a terme sempre que s’haja estudiat 
prèviament la seua idoneïtat, no? Nosaltres el que volem i, per cert, en l'àmbit municipal 
molts consistoris a través de les seues empreses municipals estan aplicant aquesta mesura, 
estan intentant fer-ho en València. Aquesta empresa municipal que va prometent-se ací, en 
aquest ajuntament, des del 2015 per part del govern, doncs jo crec que, si una vegada la 
tenim, doncs es podrà estudiar òbviament, la seua idoneïtat i es podrà tractar d’acomboiar el 
col·lectiu empresarial, el col·lectiu sindical, etc., per tractar de fer un espai de debat ampli, 
que és el que busquem. No busquem cap instauració d’aquesta jornada, més que res 
perquè no tenim les funcions ni tenim la capacitat, però en definitiva el que volem és buscar 
el benestar de la gent. Cada vegada hi ha menys llocs de treball, estan més mecanitzats i 
entenem que la gent i la ciutadania ha de tiendre la possibilitat de descansar més i de 
produir millor i això no és l’únic benefici. Els estudis ens diuen que els treballadors i 
treballadores estalvien també, com ha dit el company de Podem, estalviem amb el transport, 
l’alimentació, amb les despeses relatives a les cures dels fills, en definitiva, hi ha molts 
beneficis. I respecte al que s’ha dit que s’ha de protegir els empresaris, és que donar ajudes 
per a fer-ho de forma progressiva, precisament és …, té la intencionalitat directa d’ajudar a 
aquelles empreses que volen portar-ho, que volen dur-ho a terme, de fer-ho de forma segura 
i amb certa protecció. Sr. Cantó, vosté diu que som més de Groucho, que mai falte l’humor! 
Òbviament, el que passa és que vosté proposa un debat seré, però precisament la seua 
intervenció és més aviat, no diria incendiària, però bé, aquest toc sorneguer que acostuma a 
portar ací, crec que tampoc ajuda. I per últim, Sr. Martínez, vosté parla d’incrementar el 
personal i reduir la jornada laboral. Òbviament i creiem que és el camí. Si vosté considera o 
l’ajuntament considera i els tècnics consideren que els funcionaris ja tenen una jornada 
laboral prou amable, prou idònia, per això, docs òbviament no posarem pegues en aquest 
aspecte. Però el que volem, sí, el que volem buscar és precisament el debat i el consens 
amb aquest aspecte, i creiem interessant portar aquest debat ací, a aquest plenari, perquè, 
bé, és una mesura que crec que és una mesura de futur, una mesura encaminada al 
benestar ciutadà.

Sr. Marcos Martínez:
Gràcies de nou. Perquè quede clar, el que demanen precisament és que s’implemente o que 
sí que es pose. S’ocupa més gent per a donar el servei que ha de donar aquesta 
administració local. Són ells, aleshores, si al mateix temps o l'endemà demanem que a 
aquest increment de plantilla li reduïm la jornada, el resultat serà quedar-se com estàvem. 
És el que estava dient jo, o siga, és el que hem d'evitar. Jo, és que el principal problema 
també el tinc en el tercer i quart punt, que bé podien ser, que dins dels altres dos, també 
s’incloguera l’administració, que s’estudiara, que es mirara, a veure de quina manera, que es 
buscaren les ferramentes. Però en l’últim, per exemple, no posa res d'idoneïtat, posa «Que 
l’Ajuntament d’Alcoi elabore durant 2023 un pla de mesures i iniciatives per a incentivar la 
jornada laboral de 4 dies», o siga, ací ja està marcant-se un pla per a l’any que estem, no?, 
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«yo soy yo y mis circunstancias». Pel que deia el Sr. Ferrándiz, hi haurà països on funcione 
bé, en altres que funcione millor, altres pitjor, però nosaltres estem ací. Nosaltres estem en 
una població que té dèficit de manteniment. Estem queixant-nos de què falta policia, estem 
queixant-nos que serveis socials necessiten més gent, que hi ha gestor d’espera en 
admissió, de què…, o siga, constantment ens diuen que els empleats públics o els empleats 
d’aquesta casa van saturats de feina i a vegades les coses no van tot l'àgil que podrien anar. 
Per tant, hem de tindre els peus en terra i saber on estem i de quina manera podem afrontar 
les coses. En altres llocs o en altres països ningú tira un paper en terra, i segurament amb 
un agranador hi ha prou per a una població, però ací som com som, i tirem 10 cada 3 
persones. Aleshores hi haurà d’acoblar-se o primer cobrir altres necessitats que té aquesta 
població i com diem, dedicar-se a l’estudi i a buscar les ferramentes, però no comprometre a 
res i primer buscar solucions als problemes que tenim hui, ja sense aquesta mesura. 
Gràcies.

Sr. Abad:
Si, durante la pandemia ya se trabajó sobre una propuesta parecida, que se llamaba ERTE, 
que era una deducción de la jornada pero cobrando lo mismo, por medio de una subvención 
que proporcionaba el estado a las empresas. Bien, terminar diciendo lo mismo que he 
comentado, como he terminado la intervención anterior, que si se reducen las jornadas a 4 
días, ¿se continuaran haciendo horas extras?

Sr. Ferrándiz:
Gràcies de nou alcalde. 
Sabem que a Vox li agraden més els EROs que els ERTOs, però, bé, lamentablement no 
eren ells qui governaven. Bé, el que els estudis diuen és que aquesta jornada millora la 
productivitat. Aleshores no entenem per què quan parlem d’ella sempre es vincula a què 
aquesta jornada de 4 dies genera pèrdues de productivitat. Sr. Cantó, des de l’estima 
personal que sap que li tinc. No sé què haurà esmorzat hui, però jo canviaria de menú, 
perquè diu que l’esquerra s’atribueix superioritat moral per a parlar de no sé què qüestions i 
un segon després, insulta la capacitat dels companys de Guanyar dient que no tenen 
capacitat intel·lectual perquè no pensen com vosté. No sé si és la millor forma de començar 
l’any. Bé, com he dit abans, des de Podem entenem que encetar aquest debat en els espais 
que correspon i, per descomptat, de forma participada, amb els treballadors i treballadores, i 
amb les empreses, per descomptat, potser una qüestió positiva per a tots i per a totes, i com 
hem dit abans, donarem suport.

Sra. Rosa María García:
Si, bueno, reiterar que los beneficios que podría tener la jornada laboral de 4 días, yo no los 
discuto, pero si es cierto y además nuestro partido está, está a favor de ello, pero desde 
luego con un…, este debate creo que requiere de un estudio bastante más extenso y de un 
consenso y mucho trabajo entre todas las partes implicadas. Por otra parte yo pienso que, a 
día de hoy, y en nuestro país, porque hemos hablado de otros países donde se ha 
implementado, pero cada zona tenemos unas circunstancias, en nuestro país, por ejemplo, 
sería injusto en el sector público, la sanidad que no se pudiera implementar, y es que no se 
puede implementar, porque la sanidad, ahora mismo, está hablando de recuperar a médicos 
jubilados porque no los hay, por lo tanto, es un tema, ya digo, que se tiene que reposar y 
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que ir más poco a poco y hacerlo de otra manera más pausada y con consenso. El Sr. 
Colomina ha explicado el punto 3 cuando el Sr. Belda le ha comentado que no lo veía viable 
y yo le entiendo perfectamente, estoy de acuerdo, pero yo si había hablado de que nuestro 
voto va a ir en función de que retiren el punto 4, porque el punto 4 el Sr. Belda también ha 
explicado que no es viable, yo no estoy segura ni siquiera de que, de que haya 
competencias para poderse implementar, y por lo tanto pues a la espera de que, de que nos 
conteste, elaboraremos nuestra votación en un sentido o en un otro. Gracias.

Sr. Ivorra:
Gràcies, Sr. alcalde. Mire, entenc que ací, la base de tot, és la competitivitat i la innovació, 
perquè reduir hores no implica no ser competitius. Si no hem de millorar les empreses per la 
problemàtica que tenen i per a ser innovadores i és una de les qüestions que està 
plantejant-se. Sí que plantejaríem que s’iniciara un procés de diàleg previ amb els agents 
econòmics i les entitats socials i veïnals, d’acord? Perquè si no, no ho podrem fer. Com deia 
abans, no es pot fer per Reial decret, sinó que hem de consensuar-ho amb els sindicats, 
amb les empreses i amb la gent per a poder-ho fer. Aquest és el nostre model, és el model 
que plantejava el secretari autonòmic. Però, com comentaven des de Ciudadanos, el 
problema de la sanitat, jo veig que el problema de la sanitat no és un problema de 
competitivitat, d’innovació, si no és un problema de pagar més a la gent que treballa allí. 
Perquè tenen una fuita de treballadors a altres països europeus i altres zones del món que 
cobren més i un problema de demanda. Aleshores, no és un problema de les 4 hores que 
s’implementara en la sanitat, sinó que és una problemàtica d’una altra índole que és la que 
no estem parlant ara mateixa.

Sr. Cantó:
Gràcies. No seré yo el que se niegue a la posibilidad de trabajar un día menos y cobrar lo 
mismo. Yo no teorizo sobre el trabajo, llevo 30 años trabajando en una fábrica y lo hago 
desde un puesto desde los que no se pueden teletrabajar pero si se pueden deslocalizar  y 
es por eso que refuerza mi postura, nuestra postura de abrirnos a este debate, pero al 
tiempo reafirma la necesidad de dejar esta decisión en manos de técnicos y profesionales. 
Es una decisión que debe de estar libre de dogmatismos y fanatismos y por eso nos 
abstendremos ante una moción surgida desde el comisariado político de Guanyar. Gràcies.

Sr. Belda:
Bé, com hem comentat anteriorment, no es tracta d’una qüestió d’idoneïtat, que caldria 
estudiar-ho, jo no he fet cap estudi detallat si és idoni o no és idoni. Jo crec que això és el 
que jo plantege que hauríem de fer i el que jo plantege és que en el punt 3 i 4 hauria de 
canviar-se perquè siga estudiar la idoneïtat i veure de quina manera. El que no podem fer és 
portar a una mesa de negociació un tema que no té una base legal, perquè jo no…, perquè, 
perquè sí, perquè ens dius «podem fer com ha fet València». Però és que jo, jo és que, com 
el plantejament que fa de prova pilot la ciutat de València a mi no em pareix una prova pilot, i 
la fan així perquè no tenen altra possibilitat legal de fer-la, com la fan? Doncs molt fàcil, la de 
València és com abril té 4 dies festius, un cada setmana, provarem eixe mes la jornada de 4 
dies. Però no és real, perquè estem provant 4 setmanes que tenen un festiu cada setmana. 
Nosaltres en abril podem provar, el mes de treballar 10 dies, perquè en Alcoi, segurament, 
es treballaran 10 dies en el mes d’abril entre Setmana Santa i festes de Sant Jordi. Però, 

https://sedeelectronica.alcoi.org/validacion


Ajuntament d’Alcoi

Documento firmado electrónicamente (RD 1671/2009). La autenticidad de este documento puede ser comprobada mediante 
el CSV: 14613745704502301075 en https://sedeelectronica.alcoi.org/validacion
Plaça d’Espanya, 1 – Tel. 965 53 71 00 – Fax 965 53 71 61 –  e-mail ajualcoi@alcoi.org – web 
http://www.alcoi.org

això podem fer-ho, però no té una base legal i tampoc pense que done cap resultat perquè, 
realment això donaria quan la jornada de 4, de 4 dies, la gent treballa, no quan està de festa, 
quan és festiu. Evidentment, no utilitza serveis com, per exemple, els de l’ajuntament, per 
tant, això no es fa perquè no hi ha una base legal. Jo no puc arribar i dir «provarem el mes 
que ve i fer 4…», no puc, perquè Subdelegació de Govern indica quines són les hores que 
hem de treballar subvencionades de la casa. Per tant, el punt número 3 jo no puc aprovar-ho 
perquè estaria aprovant una cosa que no puc complir i el punt número 4, que és elaborar un 
pla, tampoc. Jo crec que el debat hem d’obrir-ho, i estic d’acord i està bé. Però que jo el que 
jo valore és que el punt número 3 i 4 canvie a què s’estudie la idoneïtat i com fer-ho, i fer 
una redacció que jo crec que puguem estar còmodes. Si fora així, nosaltres votaríem a 
favor, si no, votarem en contra, així i tot, el punt 1 i el punt 2 el farem i continuarem abordant 
l’estudi d’aquesta possibilitat.

Sr. Colomina:
Sí, nosaltres, òbviament estem d’acord i estem oberts a canviar o modificar la redacció. De 
fet, proposem l’eliminació del punt quart, no obstant en el tercer, bé, personalment crec que 
quedava prou clar l'última frase que diu «prèviament havent estudiat la seua idoneïtat», no? 
Jo crec que si no es considera idoni, doncs, òbviament, no es portarà a les meses 
oportunes. Simplement, dir-li Sr. Martínez que està centrant-se molt en el tema del 
funcionariat de l’Ajuntament d’Alcoi, estem parlant que s’ha d’estudiar, òbviament, aquesta 
idoneïtat. Nosaltres el que volem és fomentar aquesta jornada laboral, que es pot dir jornada 
laboral de 4 dies o es pot dir reducció de la jornada d’un 20%. No tenim per què tindre el 
divendres o el dilluns lliure, sinó fer una jornada proporcional, una reducció de la jornada 
proporcional a cada dia. Jo crec que en eixe aspecte, si tenim dades, jo crec que també és 
un debat i també hem d’informar-se i hem de continuar i procedir amb aquesta iniciativa si 
tenim dades sobre això. Sobre que la productivitat lluny de disminuir, augmenta, doncs jo 
crec que a poc a poc podem anar obrint camí sobre aquestes qüestions. El Sr. Abad 
preguntava i es continuaran pagant hores extres. A veure, jo no soc cap expert en qüestions 
laborals. No obstant això, si es redueix la jornada en un 20%, doncs, òbviament, es poden 
seguir…, es poden pagar hores extra al preu de les hores extra, ja està, al preu de les hores 
extra. Perquè igual que passaria al 1919 quan es van reduir les jornades de 10 a 8 hores 
doncs, segurament molta gent continuaria fent més hores, si tenien sort li les pagaven, i sinó 
no li les pagaven. Per cert, vosté parlava d’ERTOs, d’ERTOs subvencionats, gràcies a eixos 
ERTO’s que vam tindre, que van poder sobreviure, que vam poder sobreviure dignament 
moltes persones durant la pandèmia, els ERTO’s que, per cert, en el seu partit va votar 
reiteradament en contra. En definitiva reitere la nostra predisposició d’eliminar el punt 4 i si 
tenen alguna proposta, si consideren que el punt 3 s’ha de canviar la seua redacció per a la 
seua aprovació, doncs tenim predisposició d'això.

Sr. Belda:
Sí, jo crec que simplement que en el punt 3, jo crec que invertir l’ordre i posar «Que 
l’Ajuntament d’Alcoi estudie la idoneïtat de la possibilitat de realitzar una prova pilot entre els 
treballadors i treballadores i posteriorment si és idoni, portar a la mesa de negociació», 
aleshores sí, perquè primer s’estudiarà la idoneïtat i després, si eixa idoneïtat, tant de 
funcionament com legal existeix, es puga portar a la mesa de negociació.
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Sr. Colomina:
Bé, doncs el prec, el tercer punt quedaria així: «Que l’Ajuntament d’Alcoi, havent estudiat la 
seua idoneïtat, o estudie la idoneïtat per a tractar en les meses oportunes la possibilitat de 
realitzar una prova pilot entre els treballadors», així?,

Sr. Belda:
Sí, jo crec que ha quedat clar.

Sr. Colomina:
Perfecte.

Sr. vicesecretari accidental:
En tot cas, quan tinguem un esborrany…, li ho passem per a…

Sr. alcalde:
Quan estiga l’esborrany de l’acta li ho passem perquè ho revise.

Sr. vicesecretari accidental:
Correcte.

Seguidament se sotmet a votació la moció presentada pel grup municipal GUANYAR 
ALCOI, que incorpora les esmenes presentades pels grups municipals SOCIALISTA i 
CIUDADANOS.

El Ple de la Corporació, per majoria, amb els vots a favor dels regidors dels grups municipals 
SOCIALISTA (12),  COMPROMÍS ALCOI (2), PODEM (1) i GUANYAR ALCOI (2), el vot en 
contra del regidor del grup municipal VOX (1), i l’abstenció dels regidors dels grups 
municipals PARTIDO POPULAR (4) i CIUDADANOS (1) i el regidor no adscrit el Sr. Marcos 
Eduardo Martínez Coloma (1), aprova la moció modificada amb la incorporació de l’esmena 
del Grup Municipal Socialista i Ciudadanos, amb el següent text. 

«La lluita pels drets dels treballadors i de les treballadores, com ens demostra la història, és 
una lluita en evolució i transformació. Haver assolit fa més de cent anys la jornada de 8 
hores diàries no era un fi en si mateix, sinó un objectiu més en un llarg camí en la recerca 
del benestar de la societat.

Cent anys després, en un context de globalització que ens està portant a la desaparició de 
centenars de faenes, de reconversió d'altres tantes, de substitució de treballadors per 
màquines i a l'afebliment del nostre sistema productiu enfront del financer i especulatiu o 
d'altres països en condicions laborals pitjors que les nostres.

Per tant, és necessari avançar decididament i de forma àgil en noves fórmules que 
asseguren faenes dignes a tota la ciutadania. Davant la intensa remodelació del sistema i 
mercat laboral, és responsabilitat dels governs vetlar pel benestar ciutadà i des de Guanyar 
Alcoi entenem que això passa per repartir millor el treball i enfortir-nos com a societat.
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La jornada laboral de quatre dies s'albira com una ferramenta que adapta les necessitats de 
la vida actual amb el sistema econòmic i laboral del segle XXI. Es tractaria, llavors, de reduir 
un 20% la nostra jornada laboral, per tant, l'habitual jornada de faena de quaranta hores 
setmanals repartides en cinc dies de faena es transformaria en una jornada laboral de 
trenta-dues hores repartides en quatre dies mantenint els drets i el sou.

Són ja nombroses les proves que s'han realitzat en empreses d'altres països i les 
conclusions són clares: els casos d'esgotament laboral, l'absentisme i les baixes per malaltia 
han caigut en picat; i, lluny de baixar, la productivitat ha augmentat malgrat fer menys hores.
Les causes d'aquest augment de la productivitat pot resumir-se afirmant que: amb 
treballadores i treballadors més feliços, s'augmenta la productivitat.

Per tant, es tracta de treballar menys hores i de treballar millor; d'avançar en la conciliació de 
la vida laboral, familiar, personal i social; de ser més productius durant el temps que estem 
treballant; de disposar de més temps per a cuidar-nos a nosaltres i a les persones que ens 
rodegen.

Tenim ja resultats de la prova més gran feta fins ara en aquesta matèria: durant els primers 
quatre mesos d'aplicació d'aquesta nova jornada laboral en setanta empreses de diferents 
sectors del Regne Unit, el 78% dels responsables d'eixes empreses, afirmen que la transició 
ha sigut “bona” o no han tingut problemes al respecte i, la immensa majoria, un 88%, 
remarca que està funcionant bé la iniciativa. El 86% de les empreses participants 
assenyalen que mantindran els horaris després de finalitzar la prova. La meitat va afirmar 
que la productivitat havia millorat, i un 46% que es mantenia estable. En resum, un 95% dels 
treballadors va rendir igual o millor que treballant cinc dies.

La Generalitat Valenciana, mitjançant la Conselleria d'Economia sostenible va convocar 
ajudes per a empreses que reduïen la seua jornada laboral un 20% o a 32 hores setmanals 
sense que es veieren afectats els sous del personal. Les ajudes ascendien fins a 9.600 
euros per treballador durant tres anys.

El fet és que la jornada laboral de quatre dies és una mesura que ja s'està treballant per part 
d'empreses, col·lectius acadèmics i institucions.

Descansem més i produïm millor, però no és l'únic benefici: els estudis ens diuen que les 
treballadores i treballadors estalvien amb el transport, amb l'alimentació i amb les despeses 
relatives a les cures dels fills.

Tenint en compte els beneficis que tindria l'aplicació d'aquestes mesures, tant a nivell 
personal com en el mercat laboral, des de Guanyar Alcoi creiem que Alcoi podria ser un 
banc de proves important en la implantació de la jornada laboral de quatre dies i, per a això, 
hem de començar a treballar amb decisió, temps i amb dades.

Per aquestes qüestions tractades, plantegem l’adopció dels següents punts d’acord:
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PRIMER- Que l'Ajuntament d'Alcoi porte a debat al Consell Econòmic i Social la idea de la 
jornada laboral de quatre dies i que informe dels beneficis que està tenint amb el fi d'aportar 
noves fórmules laborals productives i que augmenten el benestar dels treballadors i 
treballadores.

SEGON- Que l'Ajuntament d'Alcoi tracte de buscar ferramentes i aliances amb altres 
administracions per al foment de la jornada laboral de quatre dies.

TERCER- Que l'Ajuntament d'Alcoi estudie la idoneïtat legal i jurídica per a poder tractar 
posteriorment en les meses oportunes la possibilitat de realitzar una prova pilot entre els 
treballadors i treballadores del mateix Consistori.»

27. 141/2023 GRUP MUNICIPAL GUANYAR ALCOI 
PREGUNTES I PREC SOBRE LA IMPLANTACIÓ DE LES ZONES DE BAIXES 
EMISSIONS A ALCOI
Sr. González:
Bon dia i bon any a totes les persones que ens segueixen per les xarxes i a les ací presents. 
Abans de llegir el text, crec que, ens hem adonat que en la proposta que ha arribat, 
segurament per error nostre, no sé, en presentar-ho en la plataforma, no està la part del 
prec, que eren dos punts. Però bé, no sé si, ara en…, com no ha arribat al govern, supose, 
abans, no, entenc que no, bé…, no ho sé, llig, llig i quan arribem al punt ho vegem, si voleu.

El Sr. González, portaveu del grup municipal GUANYAR ALCOI, llig les següents preguntes: 

«La Llei 7/2021, de 20 de maig, establix que els municipis amb més de 50.000 habitants 
hauran de tindre una Zona de Baixes Emissions amb limitacions al trànsit i s’ha determinat 
que a partir de l’1 de gener de 2023 hauria d’estar implantada. Sabem que són una minoria 
dels municipis afectats els que compliran estos terminis i que des de la Federació Espanyola 
de Municipis i Províncies s’han plantejat queixes pels retards en els reglaments per poder 
planificar les zones de baixes emissions.

Així i tot, entenem que s’ha d’haver avançat en la seua planificació en tot el possible i sabem 
que l’Ajuntament d’Alcoi ha sol·licitat diverses ajudes al respecte per al finançament de 
diferents accions relacionades.

Al respecte plantegem les següents preguntes:

 En quin estat es troba cadascuna de les actuacions previstes a les ajudes 
sol·licitades? (Ajudes concedides, terminis d’execució previstos de les actuacions 
concretes sobre els punts que es van demanar, les ajudes)
◦ Reurbanització i millora d’accessibilitat de l’àmbit conversió en zona de vianants
◦ Aparcaments dissuasius
◦ Carril bici centre-Eixample
◦ Gestió semafòrica intel·ligent
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◦ Sistema de gestió de les àrees Complementàries per a la Implantació de la zona 
de baixes emissions

◦ Electrificació del Transport Públic»

Sr. Jordi V. Martínez:
Sí, li conteste una a una. Sobre la reurbanització i millora d'accessibilitat de l’àmbit està fet. 
Sobre els aparcaments dissuasius, està en licitació, una vegada que es va aprovar el 
projecte. Sobre el carril bici Centre-Eixample, està adjudicat. La gestió semafòrica està 
adjudicada. El sistema de gestió de les àrees complementàries per a la implantació de la 
zona de baixes emissions està quasi tot adjudicat perquè uns dels lots va quedar desert. I 
sobre l’electrificació del transport públic, està en concurs tant el tema de l’adquisició 
d’autobusos elèctrics com les càrregues en base.

Sr. González:
«

 Quina és la planificació plantejada per a la implantació de la zona de baixes 
emissions a Alcoi? 
◦ Es correspondrà simplement amb l'àmbit d’actuació de la conversió en zona de 

vianants a alguns carrers del Centre d'Alcoi i restriccions de trànsit actualment 
implantades?

◦ Si no és així, quina serà la seua àrea? 
◦ Per a quina data estimada està prevista la seua implantació?»

Sr. Jordi V. Martínez:
A veure, com hem comentat abans, la nova zona de baixes emissions, una de les qüestions 
que jo crec que hem de plantejar és l’ampliació a 3 zones de la ciutat, no? Per tant, ací el 
que volem veure és un mètode que ens aprofite perquè siga…, perquè tinga agilitat per a 
poder crear zones no excessivament grans, però que sí que els permeten tindre alguna 
experiència en altres zones de la ciutat.

Sr. González:
L'última pregunta que plantejàvem era:
«

 Es plantegen restriccions de trànsit per etiquetes, o si es plantejaran restriccions de 
trànsit per a etiquetes ambientals en esta o altres àrees?»

Sr. Jordi V. Martínez:
Sí, jo crec que el que també acabem de parlar en l’ordenança de baixes emissions, jo crec 
que és al revés, no? Les millores als que siguen emissió 0, no?, de vehicles, intentar que, 
per exemple, ara que no estaven contemplades en la zona de baixes emissions que puguen 
accedir.

Sr. González:
El prec que plantejàvem, que no tenen dos punts, era:

El Sr. González, portaveu del grup municipal GUANYAR ALCOI, llig el següent prec:

https://sedeelectronica.alcoi.org/validacion


Ajuntament d’Alcoi

Documento firmado electrónicamente (RD 1671/2009). La autenticidad de este documento puede ser comprobada mediante 
el CSV: 14613745704502301075 en https://sedeelectronica.alcoi.org/validacion
Plaça d’Espanya, 1 – Tel. 965 53 71 00 – Fax 965 53 71 61 –  e-mail ajualcoi@alcoi.org – web 
http://www.alcoi.org

«
PRIMER.- Que es treballe per la ràpida implantació de les Zones de Baixes Emissions a 

Alcoi.

SEGON.- Que s’estudie la possible ampliació de l’àmbit d’actuació de les Zones de 
Baixes Emissions a Alcoi a altres zones de la ciutat.»

Sr. Jordi V. Martínez:
Sí, ací la qüestió, jo crec, com hem parlat abans en el debat era intentar durant aquest mes, 
traslladar altra volta el debat tant als grups de l’oposició com a altres col·lectius que van 
participar en la redacció de la primera. Intentar consensuar-la al màxim possible i, per tant, 
tindre una ordenança de baixes emissions que serà la que ens donarà, per dir-ho d’alguna 
manera eixe, marxamo, de què ja està completà, i és cert que jo crec que cal ampliar altres 
zones i podem parlar en eixa, de quina manera fer-ho d’una manera àgil.

Sr. González:
Simplement això, entenem que és positiu i que es treballe i que es faça de forma participada 
i que com ha respost abans, que aquest mes de gener es plantejarà a la comissió, i ja es 
tractarà allí. Gràcies.

28. 142/2023 GRUP MUNICIPAL GUANYAR ALCOI 
PREGUNTES SOBRE L’ESTUDI PER AL DESENVOLUPAMENT DE NOU SÒL 
INDUSTRIAL
Sr. González:
Gràcies, Sr. alcalde.

El Sr. González, portaveu del grup municipal GUANYAR ALCOI, llig les següents preguntes:

«Pel que fa a l’Informe técnico-jurídico sobre la viabilidad de una planificación y desarrollo 
de nuevo suelo industrial en Alcoi" encarregat a la Cambra de comerç d'Alcoi realitzem les 
següents preguntes:

 Per tal de desenvolupar les propostes plantejades en aquest estudi caldrà realitzar 
alguna modificació al Pla General Estructural en tramitació abans de la seua 
aprovació o una vegada s'aprove?»

Sr. Jordi V. Martínez:
Bé, en aquest cas, com hem contestat abans al Partit Popular, encara no sabem quina serà 
l’estratègia que s’ha de fer per a poder posar en marxa aquestes possibles actuacions de 
nou sòl industrial, fins que no tinguem eixa reunió amb la Conselleria i sapiem quin és 
l’objectiu definitiu. No podem anticipar res.

Sr. González:
I la segona pregunta:
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«
 El departament de Transició Ecològica i la regidoria ha estudiat el document 

presentat?
◦ Si és així, s'ha trobat en la zona proposada alguna característica de valor 

mediambiental que siga necessari protegir o mantenir i que puga limitar o impedir 
la implantació d'indústries?»

Sr. Jordi V. Martínez:
Bé, el Departament de Transició Ecològica no sé si haurà estudiat ja amb deteniment, el 
document. El que si ho ha estudiat és el Sr. Silvestre, el regidor de l’àrea, sabem tots de la 
inquietud que té per a aquest assumpte. Jo crec que les limitacions de les quals vosté parla, 
són les que dictaminen les distintes conselleries, però, sobretot, jo crec que en aquestes 
qüestions, el que hem de tindre clar és que són les mateixes restriccions que hi havia fa un 
mes. No ha canviat cap restricció de la zona ni nosaltres estem perquè canvien cap 
restricció de la zona. Ací hi ha dues qüestions, una seran les mateixes conselleries les que 
si hi ha algun projecte, posen les restriccions oportunes. A mi m’agradaria també recordar a 
tots els que estem ací, que tenim un altre document que és l’estudi de protecció del 
perímetre de l’aqüífer del Molinar al qual, durant moltíssims anys, hem estat tots pegant-li 
voltes, hem estat tots…, jo també el primer, al davant del Departament de Medi Ambient. 
Però altres companys, molt propers a vostés, i que no van ser capaços de fer-ho. I ací tenim 
que, en qüestió de dos anys, si jo no m’equivoque, el Sr. Silvestre que està ací, a banda 
d’estar al costat reivindicatiu de l’Aqüífer del Molinar, està al costat de la gestió de l’Aqüífer 
del Molinar. I, per tant, s’ha elaborat un document, ja sabem tots quin és. És el perímetre de 
protecció, que està claríssim, que ningú dels que hem sigut antecessors al Sr. Silvestre hem 
sigut capaços de tirar-ho endavant, i aquest home, doncs en qüestió de menys de 2 anys, ho 
ha fet. Jo crec que les afeccions a l’aqüífer seran les mateixes que eren, seran les que diuen 
aquest document, seran les que diguen les conselleries. Tenim les mateixes restriccions que 
teníem. Jo crec que cap, socialment cap moviment ecologista s’ha posicionat, perquè saben 
que està claríssim, que són les mateixes restriccions que existien fins ara. No canviarà de 
cap altra manera, perquè seria impossible. El que sí que és cert és que probablement són 
menors restriccions que alguns altres projectes com Alcoi-Innova, per exemple, que estan 
fora de la xarxa Natura-2000 sense anar més lluny, per citar algun exemple, que tots 
coneixem el cas, per això li ho dic, que jo crec que tampoc ha canviat massa la situació. Sí 
que és cert que tot aquell procés d’Alcoi-Innova deixat, estava també en el procés de 
desenvolupament del Pla General d’Ordenació Urbana d’aquesta ciutat i jo crec que ara han 
canviat molt les coses. Però el que sí que tenim clar és que estan les mateixes restriccions 
que tenen i que teníem fa un mes. Que ací, el principal interessat en protegir l’aqüífer és 
aquest govern sobretot, perquè és el 70% del consum de l’aigua de tots els alcoians, no? 
Per tant, qualsevol aventura que algú es crega que anem a fer destarifada, està molt 
equivocat. Jo per acabar-ho, dir-ho, agrair al Sr. Silvestre, tant el període que ha estat fent 
de reivindicació de la protecció de l’aqüífer del Molinar, com sobretot que quan un governa, 
per molt fàcil a vegades, fer-ho des de la trinxera, però quan estàs en aquestes cadires, és 
més difícil i aquest senyor que està ací, el Sr. Silvestre, doncs ho ha fet. Jo crec que ja ha 
garantit en eixe estudi de protecció de perímetre del Molinar que tots estiguem molts més 
tranquils quan prenem alguna decisió.
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Sr. González:
N’hi havia un altre text que no s’havia llegit, però s’ha respost.

29. 81/2023 REGIDOR NO ADSCRIT MMARTINEZ 
PREGUNTES SOBRE EXPEDIENTS TUASA
Sr. Marcos Martínez:
Gràcies de nou. 

El Sr. Marcos Martínez, regidor no adscrit, llig les següents preguntes:

“Respecte a la denúncia que va haver del SEPRONA  en quant al safareig i el taller de les 
cotxeres de TUASA, el govern ens va indicar que s’havia obert un expedient informatiu i 
s’havien demanat una sèrie de documents a l’empresa i, aleshores, al voltant, voldria saber 

 En quin estat es troba aquest expedient?
 Ha complit l'empresa en els terminis per presentar la documentació?
 Ha esmenat les deficiències per les quals va ser denunciada?
 S'ha pronunciat Conselleria al respecte?»

Sr. Segura:
Sí, gràcies Sr. alcalde. Respecte en quines... ¿en que estado se encuentra el expediente?, 
pues esta en trámite. Por parte de la empresa se ha presentado una declaración 
responsable con un proyecto técnico de la licencia de la actividad y en breve se realizará la 
inspección por parte del Ayuntamiento. ¿Si se han cumplido los plazos?, pues se han 
cumplido, dentro de procedimiento, en un primer plazo, dentro del procedimiento no se 
entrego la documentación, luego se hizo otro requerimiento y entonces se entregó esta, esta 
documentación. ¿Se han subsanado las deficiencias?, constan en el proyecto las soluciones 
planteadas para subsanar las deficiencias, pero la ejecución de las mismas se comprobara 
con la correspondiente visita de inspección por parte de los técnicos del Ayuntamiento. I ¿se 
ha pronunciado la Conselleria al respecto?, en este caso, tanto la licencia de actividad, 
como el tema del vertido que quedará solucionado con las medidas correctoras con la nueva 
licencia de actividad, que denunció el SEPRONA, son competencia municipal, por lo tanto 
no se ha informado a la Conselleria, pero si al SEPRONA, por que es el servicio que inició 
la, la denuncia. 

Sr. Marcos Martínez:
Bé, com tinc més preguntes, la pregunta era perquè el SEPRONA va informar tant a la 
Conselleria com a l’Ajuntament, era per si la Conselleria havia dit alguna cosa, però em 
done per contestat, i:

“En les últimes dates també s’ha publicat un article per part d'algun sindicat, en possibles 
incidències quant a la correcta aplicació de les subvencions atorgades des de l'Ajuntament, 
entre elles, evidentment, donar una subvenció a un taller i a unes instal·lacions que no tenen 
llicència, per exemple, o en el tema de pagaments per antiguitat a treballadors o altres 
temes i volia saber si es té constància d’algun incompliment per part de l’empresa en 
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aquests aspectes i si va obrir-se un expedient informatiu sobre el tema per a poder 
investigar si hi ha hagut algun incompliment per part de l’empresa.”. Gràcies.

Sr. Sanjuan:
Respecte al tema de la llicència, el tema està en marxa, no tenim constància de cap altre 
incompliment, per part de l’empresa i respecte de si se va abrir expediente informativo sobre 
estos temas, pues no a día de hoy. Si que me gustaría recordar que tanto la solicitud como 
la justificación, lo que es subvención, sigue un proceso normativo de control y fiscalización 
por parte del ayuntamiento, hay informes de los funcionarios y técnicos de los diferentes 
departamentos y todo pasa por Intervención, en principio, en este caso, no se ha detectado 
ninguna irregularidad. 

30. 83/2023 REGIDOR NO ADSCRIT MMARTINEZ 
PREGUNTES PREC TALÚS DARRERE DE FILÁ LIGEROS
Sr. Marcos Martínez:
Sí, gràcies de nou. 

El Sr. Marcos Martínez, regidor no adscrit, llig les següents preguntes:

«Darrere de la Filà Ligeros, a l’esquena de Sor Elena Picurelli, hi ha un talús que estan 
preocupats els veïns pel risc d’ensulsiada.

Però açò, els veïns estan per la labor de reforçar aquest talús, i perquè és de titularitat 
particular, això ho tenen clar, però es troben amb el problema que el camí d'accés, que és 
de propietat Municipal, no suportaria el pes de la maquinària per poder solucionar el seu 
problema. 

I l'ús d'altres opcions per a no utilitzar aquest camí, fa que siga molt car poder fer aquesta 
obra i aleshores no poden, no poden fer-li front. I les preguntes: 

 • Té constància el Govern d'aquesta circumstància?
 • Hi ha o hi ha hagut contactes amb els afectats?
 • Actualment es remena alguna opció per part de l'Ajuntament per a permetre executar 
aquestes obres?»

Sr. Jordi V. Martínez:
Sí, constància sí que en tenim. Hi ha hagut contactes amb els afectats?, no. I actualment si 
s’especula sobre alguna altra opció? Vaig parlar amb els tècnics municipals i ací es va 
presentar en el seu dia un projecte, el qual, els tècnics municipals creien que podia tindre 
algun altre tipus de modificació. Perquè la solució passava per una en concret i des dels 
mateixos serveis tècnics de la casa es va dir que, probablement n'hi hauria una altra que 
igual no era de la mateixa envergadura, no? Sí que és cert que el camí, urbanísticament és 
nostre fins al cantó de l’últim edifici. A partir d’ací, és un camí que no entra dins del que és, 
urbanísticament parlant, i que podríem tindre algun problema en el tema de la maquinària. 
Però sí que és cert que, bé, ho fa vosté en el prec després, sí que ens agradaria mantindre 
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alguna reunió amb els veïns per tornar a valorar un poc el projecte que es va presentar en el 
mateix dia, si és el mateix que ells pretenen fer ara, perquè segons sembla, en la casa hi 
havia registrat un projecte de fa uns anys, però que, probablement, la solució podria anar 
per un altre costat.

Sr. Marcos Martínez:
Sí, bé, formularé el prec perquè quede clar.

El Sr. Marcos Martínez, regidor no adscrit, llig el següent prec:

«PREC:

 • Que s'estudie la manera de poder facilitar a aquests veïns que puguen executar les obres 
pertinents en aquest talús per a evitar mals majors i que complisquen la seua obligació, 
evidentment. 
 • Que es reunisquen per les parts amb la finalitat de trobar una solució a aquest problema, 
ja que la voluntat dels veïns és reparar el que els correspon per llei. Gràcies.

Sr. Marcos Martínez:
Sí, jo crec que acceptem el prec, per descomptat i estaria bé poder contactar amb els veïns 
per a vorer si podem oferir-los un altre tipus de solució que no siga tan dificultosa per a ells, 
no?

DESPATX EXTRAORDINARI
Sr. alcalde:
Abans de passar a precs i preguntes hi ha un despatx extraordinari que vam comentar en la 
Junta de portaveus. 

Sr. vicesecretari Accidental:
Sí, és un despatx extraordinari que és proposta del regidor d’educació de RENÚNCIA A LA 
DELEGACIÓ DE COMPETÈNCIES EN MATÈRIA D’INFRAESTRUCTURES EDUCATIVES 
A L’AJUNTAMENT D’ALCOI PER A L’ACTUACIÓ: PROJECTE D’ADEQUACIÓ I 
AMPLIACIÓ DEL CENTRE IES ANDREU SEMPERE. 

Sr. alcalde:
Vol explicar alguna cosa del punt abans de…, cal votar la urgència primer, primer votem la 
urgència. Bé, la urgència està més que justificada per accelerar al màxim el procés de 
construcció i rehabilitació de l’Andreu Sempere.
 
A continuació, per unanimitat dels senyors assistents, amb el vot a favor dels grups 
municipals SOCIALISTA (12), PARTIDO POPULAR (4), COMPROMÍS ALCOI (2), 
CIUDADANOS (1), PODEM (1), GUANYAR ALCOI (2) i VOX (1) i el regidor no adscrit el Sr. 
Marcos Eduardo Martínez Coloma (1), i per tant amb el quòrum de la majoria legal prevista 
en els articles 51 del Text Refós de les disposicions vigents en matèria de règim local, de 18 
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d'abril de 1986 i el 82.3 del Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les 
Entitats Locals, de 28 de novembre de 1986, s'acorda incloure en l'ordre del dia el següent 
punt per raó d'urgència:

Sr. alcalde:
Si vol comentar breument el punt?

Sr. Silvestre:
Sí, simplement, ja sabeu que aquest procés, després de quedar-se desert, s’ha anat 
complicant un poc, per les tramitacions i perquè, jo crec que, tots amb bon criteri, perquè 
tant el centre educatiu, com nosaltres, com la Conselleria, volien incloure noves actuacions a 
eixe projecte que ja estava tot tancat i delimitat. Aleshores, en voler fer això perquè s’han 
complicat les gestions, i nosaltres hem anat en tot moment de la mà de la Conselleria i de la 
mà del centre educatiu, com no potser d’altra manera, seguint tots els passos que ens 
indicaven. Ells es pensaven que es podia fer una altra manera i al final l’hem hagut de fer 
d’una altra. Aleshores, per això, intentarem accelerar al màxim tots els passos que hi 
haguen que donar, perquè, com més abans millor puguem licitar les obres i amb aquesta 
actuació amb les noves actuacions que demanava el centre educatiu.

Sr. Ruiz:
Gràcies, Sr. alcalde. 
Simplement, donar tot el suport a la comunitat educativa de l’Institut Andreu Sempere, i 
manifestar el vot favorable al plantejament de renunciar a aquesta delegació de 
competències per tal de demanar una nova, que puga fer realitat el que demana el centre, i 
sobretot demanar-li al govern la màxima agilitat, en primer lloc, i la màxima diligència. Hem 
de recordar que fa 4 anys que es va demanar eixa primera sol·licitud de competències a la 
Conselleria. Han passat 4 anys, més de 4 anys i seguim en el mateix lloc. I, sobretot, 
destacar dues qüestions, una, que es va traure a concurs un projecte que no s’ajustava a les 
necessitats del centre i, en segon lloc, i això és molt important, que no es torne a repetir. Es 
va licitar eixe projecte sense tindre solucionada quina era la reubicació dels alumnes durant 
les obres, per tant, el que demanem és la diligència que des del nostre punt de vista, el 
govern no ha manifestat i no ha demostrat en els últims anys, des que va iniciar aquest 
procés. Ara, amb aquesta nova delegació de competències que es demanarà, i amb el 
reinici de les actuacions, s’actue d’una forma més diligent en benefici de la comunitat 
educativa del centre. Gràcies.

Sr. Silvestre:
Sí, a veure, intentaré aclarir algunes coses, sense allargar-me massa. 
Bé, en primer lloc, evidentment, nosaltres compartim la inquietud i el cabreig, en definitiva, 
de la comunitat educativa, perquè açò s’ha estat endarrerint. Però anem a veure, no obviem 
tota una sèrie de coses que hi ha ací i que per desgràcia jo ho he parlat amb el mateix 
director del centre educatiu. Pareix que siga un projecte que porte mala sort, però no per 
falta de diligències ni de treball nostre, això no ho puc, no ho puc suportar, ni ho consentiré. 
Per què s’ha treballat des del Departament de Contractació, des del Departament 
d’Arquitectura, des del Departament d’Educació, des del mateix director del projecte, que en 
algunes coses, el mateix redactor del projecte s’ha oferit per a accelerar-ho tot sense tindre 
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l’obligació, d’acord? Aleshores, és molt important que açò quede claríssim, i després, que 
senyores i senyors, hem tingut una pandèmia. Pareix que la pandèmia haja sigut que no…, 
açò, açò no va amb nosaltres. Ja ha passat la pandèmia i, no, no, hem tingut una pandèmia i 
ara una guerra, i eixes dos són realitats, que per desgràcia ha tocat a aquest projecte. 
Doncs sí, però, des del minut 0 que es va quedar desert, des del minut 0 que es va quedar 
desert, hem estat treballant i sempre de la mà del centre educatiu, informant-los, sent 
transparents. Hem tingut, jo crec que 3, 3 reunions o més, amb la Conselleria, i en totes han 
estat present el centre educatiu, almenys en les que hem estat nosaltres, crec que hi ha 
hagut una altra en la que no han estat. És a dir, que en tot moment, hem sigut, hem 
accelerat i hem treballat al màxim perquè això fora una realitat, però hi ha imponderables i 
circumstàncies que al final ens obliguen a fer o a buscar alternatives o buscar solucions per 
a tramitar-ho el més ràpid possible, així i tot, ací hem estat i ací seguirem.

31. 14235/2018 UNITAT DE GESTIÓ (EDUCACIÓ) 
RENÚNCIA A LA DELEGACIÓ DE COMPETÈNCIES EN MATÈRIA 
D’INFRAESTRUCTURES EDUCATIVES A L’AJUNTAMENT D’ALCOI PER A 
L’ACTUACIÓ: PROJECTE D’ADEQUACIÓ I AMPLIACIÓ DEL CENTRE IES ANDREU 
SEMPERE.
Amb data 14/06/2018 l'Ajuntament d’Alcoi va presentar sol·licitud de delegació de 
competències, segons el que disposa l'article 7 del Decret-Llei 5/2017, de 20 d'octubre, del 
Consell, pel qual s'estableix el règim jurídic de cooperació entre la Generalitat i les 
administracions locals de la Comunitat Valenciana per a la construcció, ampliació, 
adequació, reforma i equipament de centres públics docents de la Generalitat.

Juntament amb la sol·licitud de delegació de competències l'Ajuntament va presentar, amb 
data 14/06/2018, l'acord plenari d’adhesió al PLA EDIFICANT de la Generalitat Valenciana, 
segons el Decret Llei 5/2017, de 20 d’octubre, del Consell, amb referència a la consulta al 
Consell Escolar Municipal, si aquest estigués constituït i al consell escolar de centre i la 
memòria tècnica amb la descripció de l'actuació i el pressupost previst, de conformitat amb 
l'article 7 del Decret - Llei 5/2017.

Amb data 22 d’agost de 2018 l’Ajuntament d’Alcoi va rebre la resolució del conseller 
d’Educació, Investigació, Cultura i Esport de delegació de competències en matèria 
d’infraestructures educatives a l’Ajuntament d’Alcoi, per a l’actuació: Projecte d’adequació i 
ampliació del Centre IES Andreu Sempere.

L’import de la delegació per a la realització d’aquesta actuació ascendia a 3.957.266,43 €, la 
qual havia de finançar l’Ajuntament d’Alcoi, amb càrrec als crèdits consignats al capítol VII 
«Transferències de capital» del programa pressupostari 422.30 de la Conselleria 
d’Educació, Investigació, Cultura i Esports.

La Junta de Govern Local va adoptar el 16 de març de 2020 l’acord d’adjudicació del 
contracte corresponent a: «Redacció del projecte i direcció facultativa de les obres 
d’adequació i ampliació de l’IES Andreu Sempere C.1128», a la UTE Andreu Sempere 
Vectia y otros, per un import de 108.900 euros, IVA inclòs.
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La Junta de Govern Local va adoptar el 2 d’agost de 2021 l’acord d’aprovació del projecte 
d’obres, amb denominació «Projecte d’adequació i ampliació de l’IES Andreu Sempere», el 
qual va quedar desert (acord de la Junta de Govern Local de 14 de febrer de 2022). 

A la licitació de l’obra esmentada no es va presentar cap oferta per part de cap empresa a 
causa del seu import, el qual resultava del tot insuficient per a poder dur-la a terme de 
manera correcta, com a conseqüència del gran increment dels preus de la construcció 
durant l’any 2021.

Revisat l’expedient i de comú acord amb la comunitat educativa (direcció del centre, pares i 
mares, professorat i alumnat) és d’interés de tots modificar el projecte. Per una banda, per a 
adequar els mòduls als preus actualitzats del mercat; i per altra, per a incorporar noves 
necessitats, imprescindibles per a un bon funcionament del centre i del sistema educatiu de 
la nostra ciutat
 
En conseqüència, és interés de l’Ajuntament d’Alcoi sol·licitar la renúncia a la delegació de 
competències esmentada, ja que segons el que preveu l'article 149 de la Llei 8/2010, es 
procedirà la revocació de la delegació quan es donen els supòsits i d'acord amb el 
procediment previst en aquest article.

S’ha de tenir en compte que des del Departament d’Educació no està previst de realitzar cap 
despesa més ni de tramitar cap altra factura en l’actuació delegada del projecte esmentat.

És per tot el que s’ha exposat que el Ple de la Corporació, per unanimitat dels seus 
assistents, amb els vots a favor dels regidors dels grups municipals SOCIALISTA (12), 
PARTIDO POPULAR (4), COMPROMÍS ALCOI (2), CIUDADANOS (1), PODEM (1),  
GUANYAR ALCOI (2) i VOX (1) i el regidor no adscrit el Sr. Marcos Eduardo Martínez 
Coloma (1), adopta els següents acords:

Primer. Sol·licitar la revocació de la delegació de competències en matèria d’infraestructures 
educatives per a l’actuació: Projecte d’adequació i ampliació de l’IES Andreu Sempere 
(agost de 2028), pels motius exposats en la part expositiva.

Segon. Sol·licitar amb posterioritat una nova delegació de competències per a les obres 
d’adequació i ampliació de l’IES Andreu Sempere, en què es tinga en compte la revisió de 
preus i les necessitats plantejades per la comunitat educativa.

Tercer. Donar trasllat d’aquest acord a la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i 
Esport de la Generalitat Valenciana.

PRECS I PREGUNTES:
32. GRUP MUNICIPAL PODEM
PREGUNTA SOBRE INVITACIONS PER A PODER ACCEDIR EN QUALSEVOL HORARI 
AL CAMPAMENT REIAL
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Sr. Ferrándiz: 
Sí, gràcies de nou alcalde. 
Bé, és una qüestió relacionada amb una de les propostes que hem portat al ple de hui i és 
respecte al campament reial també. Perquè ens ha arribat que hi havia més de 100 
invitacions per al campament, per a poder accedir en qualsevol horari i això va provocar que 
les persones que havien tret la seua entrada en el seu horari, moltes vegades no pogueren 
accedir per aquestes invitacions, de les que nosaltres desconeixíem l'existència. Per altra 
part, també, tenint en compte, i segons ha comentat el Sr. Martínez abans, que és un 
esdeveniment que…, que compta amb molta participació, que molta gent vol anar a vorer, 
que sabem que les entrades són limitades pel temps que està actiu, tampoc sabem si és el 
millor, no? Tindre tantes invitacions privilegiades que entenem que poden llevar lloc a altra 
gent que volguera accedir i bé simplement ens agradaria que ens comentaren alguna, 
alguna coseta al respecte.

Sra. Ortiz:
Jo, del que estàs comentant ara, de veritat que no tinc constància, perquè hui dia encara no 
he pogut reunir-me amb ells i sé que nosaltres quan acaba tot açò, sabeu que fem 
moltíssimes reunions del després per a valorar tot el que hem fet i per millorar. 
Del tema de les invitacions, de veritat que jo, les que nosaltres tenim ací, en Alcaldia, o si et 
refereixes a aquestes de serveis socials, que també facilitem per a moltíssimes famílies que 
no poden i, per descomptat, totes eixes estan per davant de totes les altres, de les que 
nosaltres hem tingut ací alguna vegada o continuem tenint. Les paguem totes, vull dir, tot el 
món té el seu, el seu autobús, tot el món té les que vol, les tenen a peu, vull dir, no tenim 
cap privilegi. Si són unes altres que jo desconec, de veritat que si vols ara ho parlem i ho 
traslladaré a l’Associació Samarita i bé, que ens donen una resposta i jo després vos ho 
comente, d’acord?

Y no habiendo más asuntos que tratar, la Presidencia cierra la sesión a las 11:57 horas, de 
lo cual, como Vicesecretario Accidental, lo confirmo, extiendo esta acta, que firmo yo y el Sr. 
Presidente, en prueba de conformidad.
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